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آیاعدالتدرهمهجافضیلتاست؟
مصطفی آب روشــن  بیان اینکه امور اخلاقی مطلق نیست بدین معناست 
اســت که اکثر مفاهیم اخلاقی بر خلاف یافته های علمی جهان شمول نیست، 
زیرا تابع متن اجتماعی اش است. این واقعیت بدین معناست که خوبی ، بدی ، 
درستی ، نادرستی و بطور کلی بایدها و نبایدهای اخلاقی تماما به سلیقه های 

فردی و گروهی وابسته است و هیچ بنیان واقعی و ثابتی ندارد.

یادداشت

نقشهنرمندوعکاسدرجامعه
رضا دیده بان  اساســاً یک هنرمند ذات پرسشــگر دارد، مانند یک کارآگاه 
تا بتواند به نتیجه درســت برســد. در خلق یــک اثر، هنرمند بــدون روحیه 

پرسشگرانه نمی تواند به اندیشه برسد و آن را به اثر تبدیل کند.

دیدگاه

 اوجی گفت: در هیچ کشوری مصرف بخش خانگی ، تجاری و صنایع غیر عمده
 به ۶۳۰ میلیون متر مکعب نمی رسد،ما معتقدیم که یک رقم عظیمی از این ۶۳۰ 
میلیون متر مکعب اسراف می شود. جواد اوجی،  وزیر نفت گفت: از  امروز در استان های 
شمال و شمال شرق کاهش دمای شدیدی را خواهیم داشت و تا منهای ۱۵ درجه 
گزارش شده که ماندگاری این کاهش دما و سرما کار را کمی دشوار می کند

آگهي دعوت به ارزيابي کيفي فراخوان عمومي 
مناقصه شماره 36-401-7

اداره کل راه آهن شمالشرق)1( شاهرود در نظر دارد بنا بر آئين نامه 
اجرائي بند ج ماده 12 قانون برگزاري مناقصات  نسبت به ارزيابي كيفي مناقصه 

گران واجد شرايط جهت دعوت به مناقصه به شرح زيراقدام نمايد :
شرح مختصر موضوع مناقصه: بهسازی و توسعه سرويس های بهداشتی زنانه 

و مردانه ايستگاه سمنان
مبلغ برآورد : 16,731,931,123 ريال از محل اعتبارات جاری و بر اساس 

فهرست بهای ابنيه، برق و مکانيک  سال 1401
 مدت و محل  اجرا : مدت اجرا  6  ماه بوده ومحل  اجراء  طبق اسناد مناقصه 

ايستگاه راه آهن سمنان ميباشد.
شرکت کنندگان در فراخوان مي بايست داراي حداقل رتبه 5 ابنيه و 5 تأسيسات 
و تجهيزات به  صورت هم زمان از سازمان مديريت و برنامه ريزي بوده و با توجه به 
گواهي صلاحيت در رشته و پايه مورد نياز داراي ظرفيت آزاد لازم با توجه به مبلغ 

برآورد مناقصه باشند. همچنين ارائه گواهينامه تأييد صلاحيت ايمني پيمانکاري 
صادرشده توسط وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعي الزامی ميباشد.

مهلت و نحوه دريافت اسناد ارزيابي کيفي : متقاضيان  مي توانند با 
مراجعه به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت به نشانیwww.setadiran.ir   از 
طريق لينک مربوط در سامانه فوق، با توجه به مهلت تعيين شده، اسناد ارزيابی 

کيفی را دريافت نمايند. 
کليه فرآيند برگزاری مناقصه در سامانه مذکور انجام می پذيرد لذا لازم است 
مناقصه گران در صورت عدم عضويت قبلی در سامانه فوق و دريافت گواهی امضای 

الکترونيکی، نسبت به اخذ آنها اقدام نمايند.
پس از ارزيابي كيفي، از مناقصه گران واجد شرايط که حداقل امتياز لازم )60 از 
100( را کسب نموده باشند، جهت دريافت اسناد مناقصه دعوت بعمل خواهدآمد. 
تاريخ انتشار نوبت اول:1401/10/20 تاريخ انتشار نوبت دوم:1401/10/21   

اداره کل راه آهن شمالشرق)1( شاهرود

آگهی تجديد مناقصه عمومی شهرداری نصيرشهر
شهرداری نصيرشهر در نظر دارد به استناد مجوز شورای 
اسلامی نصيرشهر پروژه لکه گيری آسفالت معابر اصلی و فرعی 
سطح شهر را با اعتباری تا سقف پنجاه ميليارد ريال از محل 
اعتبارات داخلی از طريق برگزاری مناقصه عمومی به پيمانکار 
واجد شرايط و دارای گواهينامه صلاحيت و رتبه بندی از 
رياست جمهوری  راهبردی  نظارت  و  ريزی  برنامه  معاونت 

واگذار نمايد.
تاريخ  از  آيد  می  عمل  به  دعوت  متقاضيان  کليه  از  لذا 
1401/10/13 تا ساعت 12 روز سه شنبه  1401/10/20با 

مراجعه به سامانه تدارکات الکترونيک دولت )ستاد(به آدرس 
www.setadiran.ir مراجعه و نسبت به مشاهده جزئيات و 
تهيه اسناد مناقصه عمومی اقدام و پيشنهادهای خود را حداکثر 

تا ساعت 12 روز شنبه مورخ 1401/11/01ثبت نمايند.
ضمنا هزينه چاپ آگهی به عهده برنده مزايده می باشد.

شهرداری در رد يا قبول هر يک از پيشنهادات مختار است.
ساير اطلاعات و جزئيات در اسناد مناقصه مندرج می باشد.

تاريخ انتشار نوبت اول:1401/10/13
تاريخ انتشار نوبت دوم:1401/10/20

 نوبت دوم

فرشاد شهسواری- شهردار نصيرشهر

راه آهن جمهوری اسلامی ایران
اداره کل راه آهن شمالشرق)1( شاهرود

نوبت اول
شناسه آگهی:1438603

آگهی  مناقصه عمومی يک مرحله ای 
خريد به شماره 1401124

شرکت آب و فاضلاب استان ايلام در نظر دارد اقلام با مشخصات ذيل را از طريق مناقصه عمومی خريداری نمايد. لذا از تامين کنندگان و توليد کنندگان واجد شرايط دعوت 
بعمل می آبد جهت دريافت اسناد و شرکت در مناقصه و ارائه پيشنهاد قيمت به سامانه تدارکات الکترونيکی دولت )ستاد( به آدرس setadiran.ir مراجعه نمايد. جهت کسب 
اطلاعات بيشتر با شماره تلفن:7-08432230120 داخلی 222  امور بازرگانی تماس حاصل فرماييد . در ضمن مبالغ تضيمن براساس آيين نامه تضمين معاملات دولتی می باشد. 

تذکر: پرداخت هزينه آگهی های مناقصه به عهده برنده می باشد.

مبلغ تضمین)ریال(مدت  پیمانعنوان مناقصه- شهرستان محل اجراشماره

تهیه بارگیری حمل و تخلیه بخشی از تجهیزات الکترو مکانیکال تصفیه خانه مخزن 1000 متر مکعبی و 1401124
ایستگاه پمپاژ شماره 3 شهر ملکشاهی- شماره مناقصه 1401124 مناقصه بار

42/452/150/000

شرکت آب و فاضلاب استان ايلام

شرکت آب و فاضلاب استان ایلام

 نوبت اول

تذکر: لازم بذکر است کليه مراحل مناقصه از دريافت اسناد مناقصه تا پيشنهاد قيمت 
و بازگشايی پاکات از طريق سامانه ستاد انجام می گيرد و فقط ارائه اصل ضمانت نامه 
)پاکت الف( علاوه بر بارگذاری در سامانه ستاد بصورت فيزيکی به دبيرخانه حراست واقع 
در ميدان دفاع مقدس، شرکت آب و فاضلاب استان ايلام، دفتر حراست الزامی می باشد. 

مهلت دريافت )دانلود( اسناد از تاريخ: 1401/10/18 لغايت 1401/10/22 ساعت 14 ب ظ
مهلت ارائه پيشنهاد قيمت تا تاريخ:1401/11/4 ساعت 14 ب ظ 

 زمان برگزاری جلسه بازگشايی پاکات مناقصه: تاريخ 1401/11/5 ساعت 10 ق ظ
تاريخ انتشار نوبت اول: 1401/10/20  تاريخ انتشار نوبت دوم:1401/10/21
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در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادی مطرح شد
تأکیدرئیسجمهوربرکنترلقیمتهاورعایت

حقوقمصرفکننده
اعضای ستاد هماهنگی اقتصادی دولت گزارش بانک مرکزی و وزارت 
صنعت،  معدن و تجارت درباره رشد شــاخص های اقتصادی کشور در 

عرصه تولید و اشتغال را مورد بحث و تبادل نظر قرار دادند.
 در جلسه ســتاد هماهنگی اقتصادی دولت که به ریاست سید ابراهیم 
رئیسی برگزار شد، گزارش هایی در زمینه رشــد اقتصاد ایران، تولید و 

اشتغال ارائه و مورد بررسی قرار گرفت.
ابتدا گزارش بانک مرکزی در خصوص رشــد ۳ درصدی اقتصاد ایران 
در نیمه نخست امسال ارائه شد. براســاس این گزارش گروه نفت با ۶,۶ 
درصد، صنایــع و معادن بــا ۳.۸ درصد، خدمات بــا ۲.۶ درصد و گروه 
کشــاورزی با ۱.۱ درصد بیشترین میزان رشــد را در شش ماه نخست 

امسال داشته اند.
در این گزارش همچنین اعلام شد در تابستان ۱۴۰۱ برخی زیر گروه ها 
از جمله حمل و نقل و انبارداری با ۱۵,۹ درصــد و صنعت با ۸.۷ درصد 

رشد کم سابقه ای را تجربه کرده اند.
بر اســاس گــزارش بانک مرکــزی میزان رشــد ســرمایه گذاری در 
ماشــین آلات در نیمه اول ۱۴۰۱ نویدبخش بهبــود وضعیت تولید و 

اشتغال در سال های آینده است.
در جلســه ســتاد هماهنگی اقتصادی همچنین وزیر صنعت، معدن و 
تجارت از افزایش تولید و مدیریت بازار خودرو گــزارش داد. بر مبنای 
این گزارش در مدت ۹ ماه ۸۷۶ هزار دســتگاه انواع خودرو تولید شده 

که در مقایسه با مدت مشابه سال گذشته ۱۸ درصد رشد داشته است.
در این گزارش آمده اســت در همین دوره زمانی در سال گذشته ۱۸۲ 
هزار دستگاه خودرو ناقص در پارکینگ خودروسازان انباشته شده بود 

که این عدد هم اکنون به صفر رسیده است.
وزیر صنعت، معدن و تجارت در این گزارش با اشــاره به حذف سه نوع 
خودرو قدیمی ســمند، پژو ۴۰۵ و تیبا از چرخه تولید در ســال جاری 
گفت: تولید و عرضه ۱۲ محصول جدید بر پایه پلتفرم های بومی تا پایان 
ســال آینده از برنامه های وزارت صمت برای ایجاد رونق در بازار خودرو 
است و وزارت صمت واردات خودرو و تلاش برای نوسازی ناوگان حمل 

و نقل عمومی را نیز در دستور کار خود دارد.
رئیــس جمهــور در این جلســه کنتــرل قیمــت و رعایــت حقوق 

مصرف کننده در کنار رشد تولید را ضروری دانست.

معاون اول رئیس جمهور:
غفلتدربخشفرهنگپیامدهای

جبرانناپذیریدارد
معــاون اول رئیس جمهــور گفت: توجــه جدی به مســائل فرهنگی 
و پژوهشــی در برنامه هفتم ضروری اســت و غفلت در بخش فرهنگ 

پیامدهای جبران ناپذیری دارد.
 چهاردهمین جلســه ســتاد هماهنگی و راهبری نقشــه مهندســی 
فرهنگی کشور به ریاست محمد مخبر معاون اول رئیس جمهور برگزار 

شد.

مخبر در این جلسه با اشــاره به اهمیت، حساســیت و نقش گسترده 
فرهنگ در توسعه کشــور، بر لزوم توجه جدی به مســائل فرهنگی در 

تدوین برنامه هفتم توسعه کشور تاکید کرد.
معاون اول رئیس جمهــور افزود: فرهنگ با روح و جان مردم ســروکار 
دارد و اگر در بخش فرهنگ غفلتی صورت گیرد، مســائل و مشــکلات 

ناشی از آن قابل جبران نخواهد بود.
وی با اشــاره به حضور صاحب نظران و متولیــان اصلی بخش فرهنگ 
در جلسات شــورای عالی انقلاب فرهنگی، از دبیر این شورا خواست با 
توجه به اینکه برنامه هفتم توسعه کشــور در حال تدوین است، احکام 
فرهنگی لازم را با نگاه آمایش فرهنگ و شجاعانه و بدون درنظر گرفتن 
ملاحظات غیر ضروری احصاء کند تا در برنامه هفتم توســعه گنجانده 

شود.
معاون اول رئیس جمهور همچنین با تاکید بر اهمیت موضوع تحقیق و 
پژوهش تصریح کرد: متأسفانه به موضوع پژوهش آنطور که باید توجه 
نشده و دســتاوردهای موجود نیز حاصل همت، عزم، دلسوزی و غیرت 
دانشمندان کشــور بوده که لازم اســت در برنامه هفتم توسعه کشور 
سهم بیشتری در بودجه تحقیق و پژوهش لحاظ گردد بطوری که هیچ 

دستگاهی نتواند از زیر بار آن شانه خالی کند.
در این جلســه که وزرای فرهنگ و ارشاد اســلامی، آموزش و پرورش، 
ورزش و جوانان، معــاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده و ســایر 
اعضا نیز حضور داشتند، دبیر شــورایعالی انقلاب فرهنگی گزارشی از 
بودجه تحقیق و توسعه ایران و مقایســه آن با کشورهای دیگر ارائه کرد 
و خواستار توجه بیشــتر به پژوهش و تحقیق و افزایش سهم این بخش 
در بودجه شد.در ادامه این جلسه دبیر ستاد هماهنگی نقشه مهندسی 
فرهنگی کشــور گزارشــی از نحوه تشــکیل کمیته تطبیق فرهنگ و 
اقدامات تمهیدی و بستر ســازی این کمیته ارائه کرد و به تشریح ماده 
واحده تدوین ســند آمایش فرهنگ پرداخت که پس از بحث و تبادل 
نظر این ماده واحده در راستای بازسازی انقلابی ساختارهای فرهنگی 

کشور به تصویب رسید.
در این نشســت همچنین مقرر شد تا کمیســیون دائمی برنامه هفتم 
که جنبه نظارتی بر برش های اســتانی و بودجه و اعتبــارات دارد، در 
ذیل ستاد مشــترک فرهنگ تعریف شده و شــورای سیاست گذاری 
ائمه جمعه، وزارت کشــور، مرکز ملی فضای مجازی و ســتاد مشترک 

نیروهای مسلح نیز به اعضا ستاد مشترک فرهنگ اضافه شوند.

زودتردرموردبودجهتصمیمگیریشود
یک عضو کمیســیون عمــران مجلس شــورای اســلامی خطاب به 
دولتمردان و هیات رئیســه مجلس گفت: باید هرچه سریع تر دولت و 
مجلس کشــمکش و لجبازی را کنار گذاشته و ســران قوای مجریه و 

مقننه در خصوص لایحه بودجه ۱۴۰۲ تصمیم گیری کنند.
علی اصغر خانی، درباره تاخیر صورت گرفته در ارایه لودیح برنامه هفتم 
و بودجه ۱۴۰۲ اظهار کرد: بودجه کشــور شوخی بردار نیست؛ سال در 
حال اتمام اســت بنده تنها یک جمله می گویم؛ آقایان دولتی و هیات 
رئیسه مجلس، کشور آمادگی کشمکش و لجبازی بین دولت و مجلس 
را ندارد. دو ماه از ســال مانده اما هنوز تکلیف بودجه سال آینده روشن 

نشده است.
وی گفت: انتظار می رود ســران قوای مجریه و مقننه بنشینند و سریعا 
در این خصوص تصمیم بگیرند. اینکه مجلس یک ســر را بکشد و دولت 

سر دیگر را بکشد جواب نمی دهد. 
کشور نیز آمادگی این کشمکش را ندارد.

تریبون

خریدار   ســخنگوی وزارت امور خارجه 
درباره آخرین خبرها از مذاکرات رفع تحریم 
ها گفت: مذاکــرات از طریــق کانال های 
ذیربط در حال انجام اســت و این خواست 

دوطرف است.
 ناصر کنعانی در نشست خبری هفتگی خود 
در پاسخ به ســوال خبرنگار ایرنا درباره سفر 
دبیر کل آژانس بین المللــی انرژی اتمی به 
تهران که قرار بود بعد از تعطیلات ســال نو 
میلادی انجام شود، اظهار داشت: همکاری 
بین ایــران و آژانس در حال انجام اســت و 
اطلاعی در مورد ســفر اقای گروسی ندارم 

و نمی توان خبر جدیدی بدهم.
وی همچنیــن درباره رونــد مذاکرات رفع 
تحریم ها نیز گفــت:  دو طرف در کانال های 
زیر ربط در حــال مذاکره هســتند که این 

خواست دو طرف است.
سخنگوی وزارت امور خارجه درباره ادعای 
آمریکایی ها مبنی بر اینکه مذاکرات برجام 
از دستور کار آنها خارج شــده است، اظهار 
داشــت: اینکه مقامات آمریــکا برای رژیم 
صهیونیســتی درباره ایران گفت وگو کند، 
رخداد جدیدی نیست و متاسفانه سیاست 
خارجــی آمریــکا در ارتباط بــا جمهوری 
اســلامی ایران در گروگان صهیونیست ها و 

رژیم صهیونیستی است.
وی با یــادآوری اینکه موضوع هســته ای 
تنها موضوع سیاســت خارجــی جمهوری 
اســلامی ایران نیســت، گفت: توافق یک 
مسیر دوجانبه اســت کشوری هم که نقض 
تعهد کرده است رژیم آمریکا است کشوری 
که باید پاســخگو باشــد و در مقام متهم و 
پاســخگویی توضیح بدهد دولــت آمریکا 
است؛ سیاســت جمهوری اسلامی ایران در 
موضوع هسته ای روشن اســت و در همان 
چارچوب عمــل می کنــد و آمادگی جمع 
بندی مذاکــرات را مبتنی بر بســته ای که 

ارائه شده است، دارد.
کنعانی با بیــان اینکه خطــوط قرمز ایران 

در مذاکرات نیز روشــن است، گفت:  دولت 
جمهوری اسلامی ایران و تیم مذاکره کننده 
بر مبنای خواســته ملت ایران عمل کرده و 

خواهد کرد.
وی خاطر نشان کرد: همانطور که وزیر امور 
خارجه و هم مذاکره کننده ارشد هسته ای 
ایران اعلام کرده اند، این فضا و این مســیر 
برای همیشه در پیش روی طرف مقابل باز 
نیســت بنابراین باید در این چارچوب آنها 
هم منطقی عمل کننــد و به منافع و مصالح 

خودشان توجه داشته باشند.
ســخنگوی وزارت امور خارجه، در پاســخ 
به ســوالی در مورد اقدام نشــریه فرانسوی 
در توهین به مقدســات اســلامی گفت: در 
این ارتبــاط هم اعلام موضــع کردیم و هم 
اقدام عملــی دیپلماتیک را انجــام دادیم و 
وزارت خارجه بیانیه مهم و رســمی در این 
ارتباط منتشر کرد.وی خاطر نشان کرد: ما 
بلافاصله پس از اطلاع از این اقدام، ســفیر 
فرانســه در تهران را به وزارت امور خارجه 
احضــار کردیــم و اعتراض رســمی دولت 
جمهوری اســلامی ایران را به سفیر فرانسه 

و دولت این کشور ابلاغ کردیم.
سخنگوی دســتگاه دیپلماسی تاکید کرد: 
اقدام این نشــریه فرانســوی همانطور که 
تاکید کردیم، مصداق بــارز نفرت پراکنی و 
توهین به ارزشــها و مقدسات دیگر ملت ها 
به ویژه ملــت های مســلمان و مصداقی از 

خشونت طلبی و تحریک به خشونت بود.
وی ادامــه داد: اساســاً اقدام این نشــریه 
هم زمان با توهین بــه ارزش های ما توهین 
به مقدســات اســلامی توهین بــه زنان و 
شــخصیت زنان و جایگاه زنــان و حرمت 
زنان بود و متاســف هســتیم که کشوری 
که مدعی حمایت از حقوق زنان اســت، با 
چنین اقدام زشــتی اقدام کــرده و علاوه بر 
توهین بر ارزش ها و مقدسات و ارزش های 
اســلامی و ملی ما، به مقام زنــان و جایگاه 
زنان هم اهانت کرده اســت.کنعانی تاکید 

کرد: متاســف هســتیم که این نشریه در 
کشوری منتشر می شود که داعیه احترام به 
ارزش ها و حمایــت از حقوق دیگران را دارد 
اما به بدیهــی ترین اصــول و مبانی حقوق 

بین الملل هم پایبندی نشان نمی دهد.
وی با یادآوری اینکه این نشریه سابقه سوء و 
وقیحانه در توهین به ساحت مقدس رسول 
اسلام)ص( دارد، اظهار داشــت: اقدام این 
نشــریه همزمان با اقدام رژیم صهیونیستی 
در هتک حرمت مســجد الاقصی نشان می 
دهد که دســت صهیونیســت ها در چنین 

اقدامی دیده می شود.
سخنگوی وزارت امور خارجه اظهار داشت: 
متاسفانه دولت فرانسه در این ارتباط نه تنها 
اعلام برائت نکرده بلکه به گونه ای با توجیه 
آزادی بیان از چه اقدامی حمایت کرده است 
ما این اقدام را مجدداً از این تریبون محکوم 
می کنیم و معتقد هســتیم که هم دولت ها 
و ملت های جهان لازم اســت که نسبت به 
هتک حرمت ارزش ها ارزش انســان های 
اخلاقی و دینی واکنش نشــان بدهند و آن 
را یک اقدام غیرقانونــی و غیر اخلاقی علیه 
ارزش های انســانی و ارزش هــای جامعه 

بشری تلقی کنند.
وی در پاســخ به ســوالی در مورد جعل نام 
خلیج فارس گفت: دســتگاه دیپلماســی 
نســبت به این موضوع واکنش نشــان داده 
و عدم اطلاع رســانی به معنــای عدم اقدام 

نیســت؛ خلیج فارس، خلیج فارس اســت 
و بلافاصلــه از اینکه موضوع مطلع شــدیم 
اعتراض خود را دولت عــراق اعلام کردیم و 
موضوع در قالب رخداد ورزشــی بود شاهد 
اقــدام وزارت ورزش و فدراســیون فوتبال 

بودیم.
کنعانی در مــورد قرارداد راهبــردی ایران 
و چیــن و اجرایی شــدن آن گفــت: امضا 
برنامه جامع همکاری های ۲۵ ســاله بین 
ایران و چین محصول وجود اراده سیاســی 
رهبران عالی دو کشور اســت تا این قرارداد 
را بر مسیر روابط دوجانبه پیش بروند و این 
برنامه بر اساس توسعه روابط دو کشور است 
و مذاکرات دو جانبه ادامه دارد و مســئول 
همین موضوع ســفری به تهران داشتند و 

توافقات خوبی صورت گرفت.
کنعانی در پاسخ به سوالی در مورد وضعیت 
ســفارت افغانســتان در تهران گفت: هیچ 
تحولــی در این ارتباط رخ نداده و ســفارت 
افغانســتان در تهران در همــان چارچوب 
در حال فعالیت اســت و اگر بــه جابه جایی 
ها دیپلماتیک صورت بگیــرد در وضعیت 

مناسب صورت میگیرد
سخنگوی وزارت خارجه در پاسخ به سوالی 
در مــورد اظهــارات یکی ازســناتورهای 
فرانســوی گفت: ما بهایی بــرای اظهارات 
شخصی و فردی قایل نیســتم و باید بدانند 
با کشــور مســتقلی مثل ایران در منطقه 

صحبت میکنند.
از سخنگوی وزارت امور خارجه درباره سفر 
آتی رئیس جمهــور به برخی کشــورهای 
منطقه سوال شد که وی توضیح داد: با توجه 
به دعوت به عمل آمده، سفر رئیس جمهور 
به سوریه و ترکیه در حال برنامه ریزی است.

کنعانی با بیان اینکــه گفت وگوهای میان 
مقامات ایران و سوریه در سطوح عالی برقرار 
اســت، افزود: روابط تهران - دمشق روابط 
ممتازی اســت و میــان وزرای خارجه دو 

کشور هم دیروز عصر انجام شد.

وی نقــش جمهوری اســلامی ایــران در 
بازسازی سوریه و نیز حمایت از دولت و ملت 
این کشور را برجســته توصیف کرد و با بیان 
اینکه ایران بر حفظ تمامیت ارضی ســوریه 
تاکیــد دارد، اظهــار داشــت: در گفتگوی 
تلفنی وزارت امور خارجه دو کشــور نیز بر 

این مواضع تاکید شد.
وی در پاسخ به سوالی در مورد روابط ایران و 
قطر گفت: مناسبات ایران وقطر بین المللی 
و دو جانبه اســت و ســفر رئیس کل بانک 
مرکزی و معاون وزیر خارجه کشــورمان به 
دوحه در چارچوب تبــادلات مالی و بانکی 

صورت گرفته است.
کنعانی در پاسخ به ســوالی در مورد گفت 
وگوهای ایــران با اربیــل و اقلیــم  اظهار 
داشت: ایران با عراق روابط خوب و مناسبی 
دارد و مناســبات با همه حــوزه ها در حال 
گسترش است؛ ایران روابط نزدیکی با اقلیم 
کردســتان عراق دارد و ایران هر زمانی که 
برادران عراقی نیاز داشتند که از نقش ایران 
برای کمک به حــل و فصل اختلافات میان 
اربیل و اقلیم کمک کند ایران دریغ نخواهد 

کرد.
ســخنگوی وزارت امور خارجه درپاســخ 
به ســوالی درباره اقدام برخــی نمایندگان 
پارلمــان اروپــا در حمایــت از برخــی 
اغتشاشــگران و بحث کفالت سیاسی آنها 
اظهار داشت: متاســفانه شــاهد استفاده 
نامطلوب برخــی مقامــات اروپایی از همه 
مبانی و اصول مورد احتــرام در روابط بین 
المللی و سوء اســتفاده از مفاهیم و واژگان 
حقوقی برای منافع نامشــروع سیاسی آنها 

هستیم.
وی در پاسخ به سوالی در مورد تجارت نفت 
و گاز با روســیه گفت: در این مورد اطلاعات 
جزئی نمی توانم بدهم امــا تاکید می کنم 
گفت وگوهای ایران و روســیه در توســعه 
مناسبات در ســطوح مختلف برقرار است و 

حوزه انرژی هم مورد علاقه دو کشور است.

خریدار  رهبر انقلاب اســلامی با تاکید 
براینکــه کشــور نیازمند کارهــای بزرگ 
و تحولی اســت، بیان داشــتند: انجام این 
کارها امکان پذیر اســت. ایــن کارها ما را از 

گردنه های سخت عبور می دهد.
 رهبر معظم انقلاب اســلامی در ســالروز 
قیــام تاریخی مردم قــم در ۱۹ دی ۱۳۵۶ 
در دیدار جمعی از مردم این شــهر، حوادث 
تحول آفرین تاریخ را در بر دارنده تجربیات 
بــزرگِ درس آموز و یا متضمن یک ســنت 
الهی خواندند و با اشــاره به نجــات ایران از 
پنجه غارتگــر و خونین امریــکا با پیروزی 
انقلاب اسلامی گفتند: پس از دستور کارتر 
در ۴۳ ســال قبل برای سرنگونی جمهوری 
اســلامی، آمریکایی هــا از هر وســیله ای 
به خصوص تبلیغات و پروپاگاندا برای تحقق 
این هدف اســتفاده کرده اند اما همچنانکه 
در این اغتشاشات هم مشــخص شد ناکام 
مانده اند و ملــت بزرگ ایران و مســئولان 
کشــور به فضل الهی، با همت بــه کارهای 
بزرگ و تحولی، به رفع نقاط ضعف و شتاب 
بیشتر در مســیر تحقق اهداف و خواسته ها 
ادامه می دهند.حضــرت آیت الله خامنه ای 
زنده نگه داشــتن و درس آمــوزی از حادثه 
عظیم ۱۹ دی ۵۶ قم را ضروری برشمردند 
و گفتند: نهضت عظیمی که به پرچمداری 
مردم مؤمن و انقلابی قم در سراســر کشور 
آغاز شد، سرنگونی رژیم دیکتاتوری، بیرون 
کشــیدن ایران از هاضمه غــرب و احیای 
هویت تاریخی و اســلامی کشــور را دنبال 
می کرد چرا که ایرانِ زمــان پهلوی در زیر 
دست و پای فرهنگ غلط و تسلط سیاسی- 

نظامی امریکایی ها له شده بود.
ایشــان کتمان یا کم رنگ کــردن ایام الله و 
حوادث تاریخــی را راهبــرد جریان باطل 
دانســتند و افزودند: برخلاف قرآن که همه 
را به یــاد و ذکر ایام الله و حــوادث عظیم فرا 
می خوانــد، جریــان باطــل می خواهد از 
نورافشــانی و هدایت بخشــی این گونه ایام 
جلوگیری کنــد که تلاش بــرای کم رنگ 
کردن یا کتمان روزهایــی مانند ۲۲ بهمن، 
۲۹ بهمن، ۱۹ دی، ۹ دی، تشــییع شهید 
ســلیمانی و تشــییع شــیهد حججــی، 

نمونه های این تلاش است.
رهبر انقلاب با اشــاره به عکس العمل سریع 
مردم مؤمن و با اخلاص قــم در ۱۷ دی ۵۶ 
یعنی همان روز انتشــار مقاله ای ســخیف 
و موهن نســبت به امام خمینی به دســتور 
دربارِ پهلــوی، گفتند: ایــن حرکت در روز 
۱۸ دی ادامه یافــت و در ۱۹ دی به قیامی 
فراگیر تبدیل شــد و قمِ پرُ افتخــار اولین 
پرچم انقلاب را برافراشت و مسیری نورانی 

در کشور به وجود آورد.
ایشــان ســرعت در احســاس تکلیــف، 

خطرپذیــری در مقابــل رژیم ســنگدل و 
خونخوار طاغــوت، و حرکت بهنگام و بدون 
تردید را از جملــه ویژگی های قیام ۱۹ دی 
مردم قم برشــمردند و تأکیــد کردند: هر 
حرکتی که از این ویژگی ها برخوردار باشد 

حتماً به اهداف مورد نظر می رسد.
رهبر انقلاب، دفاع مقدس را نمونه درخشان 
نتیجه گرفتن ملت از احساس تکلیف، ورود 
بهنگام و به جان خریدن خطرات برشمردند 
و گفتند: صدام دیوانه بــا امکانات فراوان و 
پشتیبانی آمریکا، شوروی، ناتو و کشورهای 
مرتجع و با هدف تجزیه ایران حمله کرد اما 
ایران در این جنگ احزاب پیروز شــد و آنها 
هیچ غلطی نتوانســتند بکنند و حتی یک 

وجب از خاک کشور جدا نشد.
حضرت آیــت الله خامنه ای پشــت گرمی 
رژیم طاغوت بــه آمریکا را علــت بی عقلی 
و جســارت در چاپ مقاله موهن علیه امام 
خمینی خواندند و گفتنــد: چند روز قبل از 
۱۹ دی، کارتر در تهران و در حالت مستی، 
ایــران را جزیره ثبــات نامیده بــود اما این 
حمایــت نتیجه ای نداد چرا کــه به فرموده 
قرآن، نتیجه اتکا به نیــروی کفر چیزی جز 

شکست نیست.
رهبر انقلاب با اشــاره به نفوذ بســیار بالای 
آمریــکا در رژیــم پهلوی، مبــارزه مردم با 
طاغوت را در واقع مبارزه با آمریکا خواندند 
و افزودند: علت تبعید امام در ســال ۱۳۴۳، 
اعتراض ایشــان به قانون کاپیتالاســیون 
بود که به آمریکایی در مقابــل هر جنایتی 
در ایران مصونیت مــی داد و مردم در مقابل 
چنین نفوذی قیام کردنــد و ایران را نجات 

دادند که پایه دشمنی امریکا با ملت شد.
ایشــان نکته مهم دیگر حادثه ۱۹ دی قم را 

جلوگیری از نفوذ افراد پرُ مدعا و بی ریشه در 
مسیر نهضت اسلامی دانستند و خاطرنشان 
کردند: در مشروطه، نفوذ افراد ناباب موجب 
کج شــدن راه نهضت به ســمت ســفارت 
انگلیس شــد اما در انقلاب اسلامی به علت 
حضور پر رنگ شــخصیت های موجّه دینی 
در میدان و پرچمداری علما در شــهرهای 
مختلــف و همراه کــردن دلهای مــردم با 
نهضت، همــه حتی مخالفــان و گروههای 
مختلــف ماننــد کمونیســت ها، مرعوب 
حرکت عظیم مردمــی و آن نهیب های امام 
بزرگوار شدند که از نجف و در درس طلبگی 
خود دنیــا را به لرزه می انداخــت و ما هنوز 
حتی امام و عظمت آن شــخصیت را نیز به 

درستی نشناخته ایم.
رهبر انقلاب اســلامی، پیــروزی انقلاب و 
نجات ایران از سلطه سنگین آمریکا را علت 
اصلی دشمنی با نظام اسلامی برشمردند و 
با اشاره به انتشار سندی طبقه بندی شده از 
یک مرکز معتبر آمریکایی مبنی بر دســتور 
کارتر رئیس جمهور وقت برای ســرنگونی 
جمهوری اسلامی، آن هم فقط ۱۰ ماه پس 
از پیروزی انقــلاب، گفتند: بر اســاس این 
سند، کارتر به سازمان سیا دستور می دهد 
که جمهوری اســلامی را ســرنگون کند و 
اولین راهبــردی که برای ســرنگونی ذکر 

کرده، استفاده از ابزار تبلیغات است.
حضرت آیت الله خامنه ای تلاش برای ضربه 
زدن به نظام اسلامی به وسیله مجموعه ای 
از اقدامات اعم از تهدید، تحریم، جاسوسی، 
نفوذ، فشــار حداکثری، ایجــاد اتحادهای 
ضد ایرانی، ایران ســتیزی، اسلام ستیزی و 
شیعه ستیزی را تلاش مستمر آمریکایی ها 
در طــول ۴۳ ســال گذشــته خواندنــد و 

افزودند: در رأس همه این کارها، ضربه زدن 
به جمهوری اسلامی به وسیله تبلیغات بوده 
است.ایشــان افزودند: البته معلوم است که 
دشمن موفق به عملی کردن نیت شوم خود 
نشده و جمهوری اسلامیِ امروز با ریشه های 
مســتحکم خود در داخل و حتــی منطقه، 
قابل مقایســه با روز اول نیست اما آن کارها 
به کشور ضربه زد و ما می توانستیم جلوتر از 

نقطه کنونی باشیم.
رهبر انقلاب، تمرکز توان کشــور بر مقابله 
با جنگ تحمیلی هشت ســاله و همچنین 
مقابله با فشــارها و تحریم ها را موجب کُند 
شدن پیشرفت کشور دانستند و خاطرنشان 
کردند: آن توان می توانست به صورت کامل 
صَرف ســازندگی، پیشــرفت و ریشه کنی 
فقر شود.ایشــان جبــران و برطرف کردن 
کُندی های ناشــی از دشــمنی ها را ممکن 
خواندند و افزودنــد: با کار بیشــتر، ایمان 
و اعتقــاد، و مجاهــدت خســتگی ناپذیر و 
شــبانه روزی می توانیــم در همه بخش ها 
ضعف ها را برطــرف کنیــم همچنانکه در 
حوزه های علمی، دفاعــی و بخش هایی از 
تولید، کارهــا و جبران هــای خوبی انجام 
شــده اســت.حضرت آیت الله خامنه ای در 
بخش دیگری از سخنانشــان بــه تحلیل 
هدف طراحان اغتشاشــات اخیر پرداختند 
و گفتند: دســت دشــمن خارجی در این 
حوادث کاملًا عیــان بود و اینکــه تا گفته 
می شود دخالت دشــمن خارجی، عده ای 
آن را انکار می کنند و می گویند این حوادث 

تقصیر شما است، صحیح نیست.
ایشــان با اشــاره به نقش آفرینی آشکار و 
غیرقابل اغماض آمریکایی ها و اروپایی ها در 
حوادث اخیر خاطرنشان کردند: مهمترین 

وســیله دشــمن در این اغتشاشــات کار 
تبلیغاتی و وسوسه از طریق فضای مجازی و 

رسانه های غربی، عربی و عبری بود.
رهبــر انقلاب اســلامی افزودنــد: عده ای 
این طور وانمود می کردند کــه افراد حاضر 
در اغتشاشات مخالف ضعف های مدیریتی 
و اقتصادی کشور هســتند، در حالی که بر 
عکس، هدف آنها برطــرف کردن ضعف ها 
نبود بلکه هدفشــان از بین بردن نقاط قوت 
کشور بود.ایشــان در تبیین این مسئله به 
هدف قرار دادن نقاط قوتی همچون امنیت 
کشــور، متوقف کردن پیشــرفت علمی از 
طریق به تعطیلی کشاندن مراکز تحصیلی 
و علمی، متوقف کردن رشــد تولید داخلی 
و همچنین متوقف کردن مســائل در حال 
رونق گیری مانند گردشگری اشاره کردند و 
افزودند: البته در اینکه مشــکل اقتصادی و 
معیشتی وجود دارد شکی نیست اما آیا این 
مشکل با آتش زدن ســطل زباله و اغتشاش 
خیابانی حل می شــود؟ بــدون تردید این 
کارها خیانت اســت و دستگاههای مسئول 
نیز بــا خیانت، برخــورد جــدی و عادلانه 

می کنند.
ایشــان در بخش پایانی سخنانشــان به دو 
مسئله دیگر نیز اشــاره کردند. مسئله اول 
تأکید مجدد بــر »جهاد تبییــن« بود که 
در ایــن زمینه گفتند: در رأس نقشــه های 
بدخواهــان، تبلیغات و به قول خودشــان 
پروپاگانــدا اســت کــه عــلاج آن، تبیین 
صحیــح حقایــق از زبانهای مختلــف و با 
ابتکار و نوآوری اســت چرا کــه راه برطرف 
کردن وسوســه تبلیغاتیِ اثرگــذار بر ذهن 
جوان و نوجوان باتوم نیســت بلکه تبیین و 

روشنگری است.
نکته پایانــی رهبر انقلاب، تأکیــد بر انجام 

شدن کارهای بزرگ و تحولی بود.
حضرت آیــت الله خامنه ای، اصــل انقلاب 
اسلامی را تحولی بزرگ و عبور دهنده کشور 
از گردنه های ســخت خواندنــد و افزودند: 
در ادامــه راه نیــز در زمینه هــای مختلف 
همچون اقتصــاد، فرهنــگ، امنیت و علم 
نیازمند کارهای بزرگ و تحولی هســتیم و 
این تحــول مبتکرانه با وجود مســئولان و 
جوانان پر تلاش در دانشــگاهها و بخشهای 
دیگر، ممکن و شــدنی اســت.قیام ۱۹ دی 
تجمع و راهپیمایی مردم و طلاب شــهر قم 
در سال ۱۳۵۶ در اعتراض به مقاله ای علیه 
امام خمینی)ره( به عنوان مرجع شــیعیان 
در روزنامه اطلاعات بود. این اعتراض از ۱۸ 
دی آغاز و تا ۲۰ دی به طــول انجامید و اوج 
آن در ۱۹ دی رخ داد. قیام ۱۹ دی ســرآغاز 
سلسه حرکت های اعتراض آمیز مردم علیه 
نظام پادشــاهی پهلوی اســت که منجر به 

انقلاب اسلامی ایران شد.
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تاریخ عرضه چه زمانی است؟
پذیرشخودروهایوارداتیدربورس

تعدادی از خودروهای وارداتی درحالی در بورس کالا پذیرش شــده اند 
که هنوز ابهاماتی در زمینه امور گمرکی این خودروها وجود دارد.

 چهارم دی ماه نخســتین شــناور حامل محموله خودروهای وارداتی  
در بندرلنگــه پهلودهی کــرد و کار ترخیص این خودروها آغاز شــد. 
خودروهایی که دهم دی ماه به گمرک تهران رسیدند و اعلام شده است 

که فروش آن ها از سوم دی ماه در بورس کالا اغاز خواهد شد.
بر این اســاس  خودرو ســواریKIA CEED به تعداد۲۰۰دستگاه، 
  KIAبه تعداد۵۰۰دســتگاه، خودرو سواریKIA K۵خودرو سواری
KIA CER�به تعداد۵۰۰ دســتگاه، خودرو سواری SPORTAGEE

ATOبه تعداد۵۰۰دستگاه، خودرو سواریKIA RIOبه تعداد۱۰۰ 
دستگاه، خودرو سواریKIA SELTOSبه تعداد۷۰دستگاه، خودرو 
 KIAبه تعداد۷۰ دســتگاه، خودرو سواریKIA SONETســواری
KIA PICANTOبه تعداد۱۰۰ دستگاه و خودرو سواریPEGEAS

به تعداد۱۰۰دستگاه، در بورس کالا پذیرش شدند. همه این خودروها 
تولید شرکت KIA کشور کره جنوبی بوده که توسط شرکت بازرگانی 

کوشا خودرو نگین عرضه شده است.
پذیرش ایــن خودروها در بورس کالا درحالی صورت گرفته اســت که 

پیگیری های ایسنا از عدم اظهار خودروها به گمرک حکایت دارد.
در این راستا، حیدری، کارشناس بورس کالا، در این مورد توضیح داد: 
ضریب حق گمرکی هنوز بر اساس ضرایب گذشته است اما قانون طبق 
قانون امکان ثبت موقت شش ماهه وجود دارد. اما در این شرایط  گمرک 
اعلام می کند کالا اظهار نشــده اســت. گمرک درحــال حاضر منتظر 
تصمیم دولت اســت. زمانی دولت تصمیم بگیرد نرخ را قطعی کند، چه 
بر اساس روال گذشته باشد چه کاهشی یا افزایشی باشد، اظهار قطعی 

می شود.
وی درمورد پذیرش خودروهــا در بورس کالا نیز توضیــح داد: عرضه 
کننده تا شش ماه پس از پذیرش فرصت دارد کالای خود را عرضه کند؛ 
در غیر این صورت عرضه ابطال می شــود و فرآیند پذیرش دوباره باید 

طی شود.

رییس سازمان برنامه و بودجه خبر داد
ارساللوایحبرنامههفتموبودجه۱۴۰۲

بهمجلسبهزودی
رییس سازمان برنامه و بودجه از ارسال جداول لایحه بودجه ۱۴۰۲ به 
مجلس در هفته جاری خبر داد و گفت: لوایــح برنامه هفتم و بودجه در 

کوتاه ترین زمان به مجلس ارسال می شود.
سید مسعود میر کاظمی، در واکنش به خبرســازی برخی رسانه ها از 
کســری ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی، اظهار داشت: کسانی که می گویند 
کسری بودجه ۴۰۰ هزار میلیارد تومانی داریم اطلاعاتشان غلط است، 
به هیچ وجه کســری نداریم.وی افزود: امســال اولین ســالی است که 

عملکرد با قانون بودجه تطبیق دارد و ۹۵ درصد تحقق منابع داریم.
رییس ســازمان برنامه و بودجه با اشــاره به توافق دولت و مجلس برای 
اینکه ابتدا لایحــه بودجه ۱۴۰۲ به مجلــس ارائه شــود و بعد برنامه 
توسعه هفتم، گفت: در این باره نوسان داشتیم، البته هر دو لایحه را در 

کوتاه ترین زمان به مجلس ارسال می کنیم.

میر کاظمی توضیح داد: لایحه بودجه شــرکت های دولتی در اول آبان 
 ماه تحویل مجلس شد، اما اعلام وصول نشد؛ همچنین تبصره ها، منابع 
و مصارف را که قرار بود به صــورت دو مرحله ای تدوین شــود را نیز به 
مجلس ارسال کردیم.وی بیان داشت: جداول لایحه بودجه ۱۴۰۲ نیز 

این هفته تقدیم مجلس می شود.
 ســیدمحمد حســینی، معاون پارلمانی رییس جمهوری امروز درباره 
برنامه لوایح هفتم توســعه و بودجه گفت: رییس مجلس معتقد اســت 
ابتدا باید لایحه برنامه هفتم توسعه به مجلس تحویل داده شود و پس از 

آن، تکلیف لایحه بودجه مشخص خواهد شد.

سرپرست دفتر اقتصاد مسکن:
سهمزمیندرقیمتتمامشدهمسکن

۶۰درصداست
 سرپرســت دفتر اقتصاد مســکن با بیان اینکه ســهم زمین در قیمت 
تمام شده مسکن بالاست و به ۶۰ درصد می رسد، گفت: در تهران بیش 
از ۵۰ درصد خانوارها مســتاجر هســتند در حالی که تعداد واحدهای 

خالی نیز روند افزایشی داشته است.
به گــزارش وزارت راه و شهرســازی، »ابوالفضل نــوروزی« از افزایش 
شــاخص طول دوره انتظار صاحب خانه شــدن خبــر داد و افزود: این 
شاخص که با ذخیره کردن یک ســوم درآمد خانوار برای خرید مسکن 
معنا پیدا می کند، در ایران از ۱۵ سال به ۳۴ سال رسیده در حالی که در 

بیشتر کشورهای دنیا زیر ۱۰ سال است.
وی با اشاره به سکونت ۴۰ درصد از جمعیت روستایی و شهری در بافت 
فرســوده تصریح کرد: در تهران بیش از ۵۰ درصد خانوارها مســتاجر 
هســتند در حالی که تعداد واحدهای خالی نیز روند افزایشــی داشته 

است.
سرپرست دفتر اقتصاد مسکن به نیاز کشــور به مسکن طی سال های 
۱۴۰۰ تا ۱۴۰۹، گفت: با توجه به ۲۴ میلیون دختر و پســر مجرد، طی 
۱۰ ســال آینده به ۱۲ میلیون مسکن نیاز اســت، همچنین ۸ میلیون 
مسکن به تخریب و نوسازی نیاز دارد که ۱.۴ میلیون کمبود مسکن در 

برابر تعداد خانواده وجود دارد.
سرپرســت دفتر اقتصاد مســکن تعیین وضع مطلوب مســکن را با ۶ 
شاخص کاهش طول دوره انتظار مسکن، کاهش سهم مسکن در سبد 
هزینه خانواده، کاهش نســبت خانواده های مســتأجر به کل خانواده، 
کاهش سهم جمعیت ســاکن در واحدهای فرسوده شهری و روستایی 
از کل جمعیت، افزایش عمر مفید و کیفیت ساختمان و ارتقای کیفیت 

معماری مسکن متناسب با هویت ایرانی- اسلامی عنوان کرد.
نوروزی در ادامه با اشــاره بــه لزوم محرک ســازی در جهت مهاجرت 
معکوس خاطرنشــان کرد: بسترســازی برای ایجــاد خانه های مولد 
زیســتی معیشتی در روســتاها و شــهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت 

ضرورت دارد.
وی به برنامه هــای عملیاتی در این حوزه اشــاره کــرد و گفت: برنامه 
عملیاتی در مناطق مختلف کشــور را ۴ پروژه اصلی شــامل روستاها و 
شهرهای زیر ۲۵ هزار نفر جمعیت، سایر شهرها، تهران و سواحل مکران 
است که بایستی به آنها وام مناسب تعلق گیرد، چرا که اگر این پروژه در 
روستاها عملیاتی نشود، مطالبه وام از ســوی مردم به شهرها می رسد، 
بنابراین باید مهاجــرت معکوس رقم بخورد که بــا مهیا بودن خدمات 
زیربنایی و روبنایی، رونق اقتصاد روســتا و اشــتغال زایی در روستاها 

همراه می شود.

بازار

دارایی های مشــمول طرح مالیات بر عایدی سرمایه 
شــامل املاک با انواع کاربری، انواع وسائل نقلیه، انواع 
ســکه، طلا و جواهرات و انواع ارز می شــود. البته این 
طرح معافیت ها و شــروطی نیز دارد که باعث می شود 

که بخش زیادی از جامعه را مستثنی می کند.
بررسی طرح مالیات بر عایدی ســرمایه که اخیرا از آن 
با نام مالیات بر سوداگری و ســفته بازی یاد می کنند، 
در مجلس شورای اسلامی آغاز شــده و ماده های این 
طرح یک به یــک درحال تصویب هســتند. این طرح 
نکات مختلفی دارد که توجه به آن ها ضروری اســت. 
یکی از نکات این است که دوره تنفس برای دارایی های 
خریداری شده از قبل در حوزه مسکن و خودرو تا چهار 
ســال پس از اجرای قانون و در حوزه طلا و ارز تا شش 

ماه پس از اجرای قانون است.
طرح مذکور در صورتی شامل حال یک خانوار می شود 
که حداکثر تا چهار منزل مســکونی داشته باشد. این 
درحالی است که براساس اطلاعات ســامانه املاک و 

اسکان کمتر از پنج درصد خانوار ایرانی بیش 
از دو ملک مسکونی دارند.

همچنین این طــرح در حالی شــامل یک 
خانواده می شــود که حداکثر تا چهار وسیله 
نقلیه داشته باشند و براساس اطلاعات پایگاه 
رفاه ایرانیان کمتر از دو درصد خانوار ایرانی 
بیش از ســه خودرو دارنــد. بنابراین به طور 

کلی بیش از ۹۵ درصد خانوارهای کشــور از پرداخت 
مالیات بر عایدی خودرو و مسکن معاف هستند.

همچنین این طرح در صورتی شــامل افرادی می شود 
که معادل ۲۰۰ گرم طلای ۱۸ عیار برای هر شخص در 
سال داشته باشد. بر این اساس یک خانواده چهار نفره 
حداکثر تا معادل ۸۰۰ گرم طــلای ۱۸ عیار در هر پنج 
سال معاف از مالیات عایدی انواع سکه، طلا و جواهرات 
است.معافیت های تولید شــامل بازار سرمایه، فروش 
املاک نوســاز و اراضی با کاربری کشاورزی می شود. 
همچنین تعویــق مالیات بر عایدی امــلاک مرتبط با 

فعالیت اقتصــادی در صــورت جایگزینی 
ملک، معافیت ۷۰ درصدی املاک اشخاص 
تجــاری در شــهرهای کم جمعیت، کســر 
مالیات بر درآمــد ابــزاری و هزینه حقوق و 
مزایای پرداختی از عایدی ســرمایه املاک 
تا ۹۰ درصد، معافیت انــواع دارایی مرتبط با 
فعالیت شــغلی مانند معافیت خودرو برای 
نمایشــگاه خودرو و طلا برای طلافروشــی ها شامل 
معافیت ها هستند.همچنین تخفیف مالیاتی حداکثر 
تا ۱۰۰ درصد برای مناطق آزاد تجاری، صنعتی و ویژه 

اقتصادی نیز شامل این طرح می شود.
ماخذ مالیات بر عایدی حاصل از فروش طلا و ارز معادل 
اختلاف قیمت خرید و فروش است ولی عایدی مسکن 
و خودرو مشــمول تعدیــل تورمی می شــود.از دیگر 
مواردی که معاف از مالیات بر عایدی سرمایه می شود، 
معافیت ســالانه  ۵۰۰ میلیون تومان درآمد غیرشفاف 
برای هر شــخص حقیقی بالای ۱۸ سال است. با توجه 

به ایــن معافیت یک خانــواده چهار نفــره می تواند تا 
دو میلیارد تومان در ســال از معافیــت درآمد اتفاقی 
اســتفاده کند. همچنین آســتانه این معافیت سالانه 
افزایش می یابــد. از طرف دیگر امــکان یکبار دریافت 
هدیه معــاف از مالیات حداکثر تــا ۶.۷ میلیارد تومان 
برای هر شــخص در طول عمر وجود دارد.در صورتی 
که توسط اشــخاص ثالث صورت حسابی برای ورودی 
به حساب غیرتجاری اشخاص صادر نشده باشد شاهد 
عدم تطابق اطلاعات صورت حســاب و تراکنش های 
بانکی خواهیم بود این مســاله به معنای کسب درآمد 
از محلی غیرشــفاف اســت.به منظور ایجاد شفافیت 
اقتصادی و جلوگیری از فرار مالیاتی در صورتی که این 
درآمد غیرشــفاف قابل توجه بوده و بیشتر از معافیت 
تعیین شده باشد لازم اســت از آن مالیات اخذ شود تا 
انگیزه افراد برای فرار مالیاتی و عدم شفافیت اقتصادی 
کاهش یابد. در برخی مــوارد خاص امکان ثبت صورت 

حساب الکترونیک توسط خود اشخاص وجود دارد.

مالیات

سمیه رسولی  رئیس اتحادیه سازندگان و 
فروشندگان طلا و جواهر تهران از برگزاری 
جلســات آموزش برای فعالان حوزه سکه 

صنف طلا خبرداد.
 بــازار ســکه و طــلا یکــی از حوزه های 
موردتوجه برخی از سودجویان برای تقلب 
و کلاهبرداری اســت. با وجــود اینکه آمار 
دقیقی از میزان کلاهبرداری و تقلب در بازار 
طلا وجود ندارد؛ اما بنا بر مشاهدات میدانی 
برخی از مردم در دام ســودجویان افتاده و 

سرمایه های خود را ازدست داده اند.

 توجه ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز
 به بازار طلا و سکه

این در حالی اســت کــه ضــرورت ایجاد 
شــفافیت در بازار ســکه و طلا موردتوجه 
قانون گذار قــرار گرفته اســت؛ حمیدرضا 
دهقانی نیا ســخنگوی ســتاد مبــارزه با 
قاچــاق کالا و ارز پیــش از ایــن گفته بود: 
ضوابط تبصــره ۴ ماده ۱۸ قانــون مبارزه با 
قاچاق کالا و ارز در رابطــه با خرید، فروش، 
حمل و نگهداری )به صورت تجاری( فلزات 
گران بها و گوهرســنگ ها که شــامل طلا، 
نقــره، پلاتیــن و مصنوعات آن ها اســت، 
باید رعایت شود. این دســتورالعمل شامل 
۶ تقسیم بندی الف: ســکه و طلا ب: شمش 
و طــلای آب شــده ج: مصنوعــات طلا و 
جواهــرات د:، طلای اســتخراج شــده از 
معادن کشور ه: گوهرسنگ ها و: سایر فلزات 
گران بها مانند نقره و پلاتیــن و مصنوعات 

آن ها است.
سخنگوی ســتاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز 
با بیان اینکه فروشندگان کالاهای مشمول 
می بایســت موارد ذکــر شــده در ضوابط 

فروش تبصره ۴ مــاده ۱۸ را رعایت کنند، 
گفت: ضرورت دارد که تمامی فروشندگان 
اطلاعات فــروش خود را در ســامانه جامع 
تجارت ثبت کنند؛ ضمــن اینکه فروش به 
مصرف کننــده نهایی نیز بــا ثبت اطلاعات 
تجاری توســط فروشــنده انجام می شود و 
نیازمند تأیید نهایی اطلاعات خرید از سوی 

مصرف کننده نیست.

جلسات آموزش سامانه جامع تجارت 
برای فعالان صنفی بازار سکه

 برگزار می شود
نادر بذرافشــان رئیس اتحادیه طلا و جواهر 
تهران، در گفت وگو با خبرنــگار اقتصادی 

خبرگزاری مهر، در خصوص اجرای تبصره 
۴ ماده ۱۸ قانون مبارزه بــا قاچاق کالا و ارز 
در راســتای شــفافیت بازار طلا بیان کرد: 
این تبصره قانونی از تاریــخ ۲۶ مهرماه باید 
اجرایی می شــد؛ اما با توجه به اینکه اغلب 
فعالیت ها در صنف ســکه، طلا و جواهر به 
شکل سنتی انجام می شود، به همین خاطر 
نیاز به آمــوزش جامع و کامــل همکاران 

وجود دارد.
بذرافشان با اشاره به اهمیت فرهنگ سازی 
در میان فعالان صنف ســکه، طلا و جواهر 
در حوزه اســتفاده از ســامانه های نظارتی 
گفت: در حال حاضر حدود ۲ هفته از شروع 
آموزش نحوه کار با ســامانه جامع تجارت 

گذشته است؛ برگزاری جلسات و همایش ها 
در فرهنگ ســازی بهتر طرح کمک کننده 
خواهد بــود. طبق قانون ضــرورت دارد که 
تمامی فروشندگان اطلاعات فروش خود را 

در سامانه جامع تجارت ثبت کنند.
وی در همین رابطه ادامه داد: فعالان حوزه 
خرید و فروش سکه در صنف طلا و جواهر با 
مشکلات و ابهامات زیادی در خصوص کار 
با سامانه ها مواجه هســتند؛ به همین دلیل 
بخش زیادی از زمان جلســات به پرسش و 

پاسخ همکاران اختصاص پیدا می کند.
به گفته بذرافشان سومین جلسه آموزشی 
با دعوت از فعالان بازار ســکه در صنف طلا 
و جواهر برگزار می شــود تا طبق روال قبل 

ضمن آموزش افراد به رفع ابهامات گوناگون 
آن ها در خصوص اعتمادســازی به سامانه 
جامع تجارت، بیان نظرات و پیشــنهادهای 
افراد، آشــنایی با ســامانه و علت سامانه ای 
شــدن اقدامات در ایــن حــوزه پرداخته 

می شود.

آموزش سامانه جامع تجارت برای تمام 
رسته های صنف سکه، طلا و جواهر

وی با بیــان اینکــه برگزاری یک جلســه 
آموزش کافی نیســت، تشریح کرد: به دلیل 
ســردرگمی افراد و نیاز به فرهنگ سازی با 
آموزش هــای جامع تر برای اجــرای کامل 

طرح به جلسات بیشتری نیاز است.
بذرافشــان در پایان بیان کرد: در صنف طلا 
و جواهر ۲۰ رســته گوناگون وجود دارد که 
شروع طرح آموزش سامانه ها در حوزه سکه 
بوده است؛ پس از آن طبق برنامه رسته های 
دیگر نظیر شــمش، طلای آب شده و غیره 

هم اجرایی خواهد شد.

بازار طلا شفاف می شود؟
به گزارش مهر، طرح ثبت معاملات ســکه 
در ســامانه جامع تجارت از ۲۶ مهر ۱۴۰۱ 
بنا بر دســتور رئیس  جمهور الزامی شــده 
اســت؛ البته این طرح به علت عدم آشنایی 
اعضای صنف طــلا و جواهر تاکنون اجرایی 
نشــده بود؛ با توجه ب ه اظهــارات رئیس 
اتحادیه ســازندگان و فروشــندگان طلا و 
جواهر تهران در خصــوص آموزش اعضای 
صنــف، می توان امیــدوار بود کــه فرآیند 
ایجاد شــفافیت در بــازار طــلا و اقدامات 
نظارتــی جهت جلوگیری از وقــوع تقلب و 

کلاهبرداری از مردم اجرایی خواهد شد.

دورهتنفسپرداختمالیاتبرعایدیسرمایهچقدراست؟

با ابلاغ مصوبات صد و شانزدهمین اجلاسیه شورای عالی استاندارد

استانداردخدماتلوازمخانگیاجباریشد
خریــدار  بــا ابــلاغ مصوبــات صــد و 
شــانزدهمین اجلاســیه شــورای عالــی 
اســتاندارد، »خدمــات بــه مشــتریان 
و ضمانــت لــوازم خانگــی انرژی بــر« و 
همچنیــن »تأیید نــوع تجهیــزات پس 
پالایش )DPF و SCR( بــرای وســایل 
نقلیه سنگین با موتورهای احتراق تراکمی 
سوخت دیزل« اجباری و وظایف جدید هم 

به سازمان ملی استاندارد محول شد.
روز گذشــته مصوبات صد و شــانزدهمین 
اجلاسیه شورای عالی اســتاندارد از سوی 
رئیس جمهــوری اســلامی ایــران برای 
اجرا به دســتگاه های عضو شــورای  عالی 
استاندارد و این ســازمان ابلاغ شد.با ابلاغ 
مصوبات این جلسه، استاندارد ملی ایران به 
شــماره ۱۳۶۲۹ تحت عنوان »خدمات به 
مشتریان و ضمانت لوازم خانگی انرژی بر« 
برای تولید کنندگان لوازم خانگی اجباری 
می شود.گفتنی اســت رئیس سازمان ملی 
اســتاندارد مهر ماه امســال وعده داده بود 
که اســتاندارد خدمات پس از فروش لوازم 

خانگی امسال اجباری می شود.
خدمــات پــس از فــروش یکــی از موارد 
انتقاد اقشــار مختلــف مردن نســبت به 
کالاهای تولید داخل بوده اســت که البته 
تولیدکنندگان لوازم خانگــی معتقدند در 
ســال های اخیر در این این بخش وضعیت 

خدمات بهتر شده است.
همچنین اجرای اســتاندارد ملــی ایران به 
شماره ۱-۱۵۶۷۸ با موضوع »خودروهای 
جاده ای- تجهیزات آزمــون مراکز معاینه 
فنــی- قســمت ۱: ویژگی ها و روش های 
آزمون« با مســئولیت اجرا توسط سازمان 
ملی اســتاندارد ایــران و همچنین اجرای 
اســتاندارد ملــی شــماره ۲-۱۵۶۷۸ با 
جــاده ای-  »خودروهــای  موضــوع 
تجهیــزات آزمــون مراکز معاینــه فنی- 

قســمت ۲: الزامات بازرسی« با مسئولیت 
اجرا از طریق ستاد معاینه فنی تعیین شده 
آیین نامه اجرایی نحوه انجام معاینه و صدور 
برگ معاینــه فنی خــودرو موضوع مصوبه 
شماره ۱۲۰۶۷۱/ت ۵۰۸۹۱ هــ  هیئت 

محترم وزیران« اجباری اعلام شد.
به پیشــنهاد سازمان ملی اســتاندارد ایران 
در صــد و شــانزدهمین جلســه شــورای 
عالــی اســتاندارد، اجرای اجباری شــدن 
»استاندارد ملی ایران به شماره ۱۶۳۸۱ با 
عنوان کمیــت فراورده در بســته بندی ها« 
و »اســتاندارد ملــی شــماره ۲۱۷۵۹ با 
عنــوان الزامــات برچســب گذاری پیش 
بســته بندی ها« نیز به تصویب اعضای این 
شورا رســید.با توجه به ماده ۴ قانون هوای 
پاک مصوب مجلس شــورای اسلامی سال 
۱۳۹۶ و به جهت کاهش آلاینده های منابع 
متحرک بــه ویــژه خودروهای جــاده ای، 
اجرای اســتاندارد ملی شماره ۲-۷۳۷۰ با 
موضــوع  »تأییــد نــوع تجهیــزات پس 
پالایش )DPF و SCR( برای وسایل نقلیه 
سنگین با موتورهای احتراق تراکمی سوخت 
دیــزل« اجباری اعلام و توســط ســازمان 

حفاظت محیط زیست اجرا می شود.
به موجب این ابلاغ، ضمن موافقت با اجرای 
اجباری »اســتاندارد ۱-۱۲۰۸۳ با عنوان 
موتورهای دیزل- ماده AUS  ۳۲ )محلول 
آبی اوره( عامل کاهنده NOX- قســمت 
۱: الزامــات کیفی بــرای تولیــد داخل و 
واردات« و »اســتاندارد ملــی ایــران بــه 
شــماره ۱۰۰۱۷ تحت عنوان ســنجش، 
راهبــری و نگهداری ایســتگاه های پایش 
کیفی هوای محیــط«   طبق تبصره ۱ ذیل 
ماده ۳ قانــون تقویــت و توســعه نظــام 
استاندارد، ســازمان حفاظت محیط زیست 
متولی اجرای اجباری استاندارد ملی ایران 
به شــماره ۱۰۰۱۷ در ایستگاه های پایش 

کیفیت هوا بوده و ســازمان ملی استاندارد 
ایران مســئولیت نظارت بر حســن اجرای 
اســتاندارد را بر عهده دارد.بنابراین بخشی 
از این مصوبــات هــم در حــوزه مقابله با 
آلودگی هوا بوده که در ســال های اخیر به 
یکی از مشکلات اصلی کلان شهرها تبدیل 
شده است. طبق اعلام مســئولان سازمان 
شــهرداری ها و دهیاری های کشور، به طور 
خاص برای شــهر تهران ۷۵ تــا ۸۰ درصد 
آلایندگی ســهم منابع متحرک یا وســایل 
نقلیه است که از این میزان حدود ۱۱ درصد 
مربوط به اتوبوس های شــرکت واحد است. 
همچنیــن به طــور کل حــدود ۶۵ درصد 
آلایندگی ســهم دیزلی ها و ۳۵ درصد سهم 
بنزینی ها اســت که در بخش دیزل کامیون 
ها ســهم ۳۱ درصــدی دارنــد. در بخش 
بنزینی ها خودروهای شــخصی ســهم ۱۲ 
درصدی و تاکسی ها سهم ۲ درصدی دارند. 
اما بیشــتر ســهم آلایندگی بخش وسایل 
نقلیــه مربوط به نــاوگان دیزل بــا اولویت 
کامیون ها و ناوگان باری اســت که البته در 
حوزه شاخص ویژه ذرات کمتر از pm ۲.۵ در 

فصل پاییز و زمستان شاهد آن هستیم.
همچنین با توجه به جمع بندی های صورت 
پذیرفته پیرامون »سند راهبردی سیستم 
مدیریــت یکپارچه غذا« در شــورای عالی 

استاندارد و شــورای عالی انقلاب فرهنگی 
و تکلیف قانونی شــورای عالی ســلامت و 
امنیــت غذایی در خصوص ســند اشــاره 
شده، مقرر شد هر دو ســند به شورای عالی 
سلامت و امنیت غذا ارســال تا جمع بندی 
نهایی توســط شــورای مذکــور به عنوان 
متولی امر سیاســتگذاری، تعیین و پایش 
شــاخص های اساســی ســلامت و امنیت 
غذایی، ایجاد هماهنگی میان دستگاه های 
اجرایی مربوط و ... صورت پذیرد.در راستای 
اجرایی شــدن دستور ریاســت جمهوری 
در خصــوص موافقت بــا پیشــنهادهای 
سازمان ملی اســتاندارد ایران موضوع نامه 
شــماره ۴۱۷۹۵ تاریخ ۱۸ خــردا ۱۴۰۱ 
رئیس دفتر رئیس جمهــور  مبنی بر تکلیف 
دســتگاه های اجرایی و واحدهای تابعه در 
راه اندازی جوایز کیفیت بخشی و مشارکت 
فعال در جایزه ملی کیفیت ایران و همچنین 
ارائه ســاز و کارهای اجرایی پیشنهادهای 
مذکور، ســازمان ملــی اســتاندارد ایران 
موظف است »روش اجرایی برگزاری جوایز 
کیفیت بخشــی و شــرکت در جایزه ملی 
کیفیت ایران توسط دستگاه های اجرایی« 
را تدوین و پــس از تصویب یــا عنداللزوم 
بازنگری در شورای سیاســتگذاری جایزه 
ملی کیفیت ایران جهت عملیاتی شدن در 
دســتگاه های اجرایی و برای لحاظ کردن 
در شــاخص های عملکردی دســتگاه های 
مذکــور به ســازمان اداری و اســتخدامی 
کشور ارسال کند. همچنین دستورالعمل 
تخصصــی پیشــنهادی ســازمان ملــی 
اســتاندارد ایــران در خصــوص اجــرای 
نــون  قا  ۳ ۳ ماده  لی  ا  ۱ تبصره های 
تقویت و توسعه نظام استاندارد در یکصد و 
شانزدهمین جلسه شورای عالی استاندارد 

طرح و به تصویب رسید.
بــرای تقویــت نظــام اســتاندارد ملی در 

کشــور و همچنین بومی ســازی و مقابله 
بــا تحریم هــا نیــز »وزارت نفــت مکلف 
اســت با اســتفاده از ظرفیت شرکت های 
دانش بنیان و متخصص داخلی نســبت به 
تدوین و اجرای استانداردهای ملی بر اساس 
و  تقویت  تبصره ۱ الی ۳ ماده ۳ قانــون 

توسعه نظام استاندارد اقدام کند.
در راســتای احقاق حقوق دولت جمهوری 
اســلامی ایران از محل اعطــای مجوزهای 
صادره به نهادهــای همکار، ســازمان ملی 
اســتاندارد ایران موظف اســت برابر آیین 
نامه مصوب و به صورت پلکانی نسبت به اخذ 
درصدی از درآمد ســالانه نهادهای مذکور 
حاصل از ارائه خدمات الکترونیکی و اعتباری 
برابر تعرفه های مصوب ســازمان و نهادهای 
مربوطه بر اساس آنالیز سازمان بین ۳ الی ۵ 
درصد اخذ و به حساب خزانه واریز شود. )بر 

اساس روش اجرایی مصوب سازمان(
در راســتای اجرای قانون تقویت و توسعه 
نظام اســتاندارد و لزوم بازنگــری و به روز 
رسانی آیین نامه ها و ضوابط اجرایی مصوب 
شورای عالی استاندارد، شــورا مقرر کرده 
ســازمان نســبت به انجام این مهم اقدام و 
تغییــرات ایجاد شــده را در اولین جلســه 

شورای عالی استاندارد در جلسه طرح کند.
همچنین برای نظــارت دقیق و اجرای کامل 
کنترل کیفیت کالاها و خدمات شــفافیت 
عملکــرد ســازمان بــا نهادهای همــکار و 
کارشناسان ســازمان ملی استاندارد ایران و 
همچنین حفظ حقوق دولت در تحقق کامل 
درآمدهای خود، ســازمان ملی اســتاندارد 
ایران موظف اســت نســبت به ایجاد درگاه 
امن پرداخت اینترنتی از طریق شبکه بانکی 
کشــور جهت دریافت و پرداخت هزینه های 
خرید نمونه کالا، بازرســی، آزمون، حمل و 
نقل یا سایر هزینه های مربوط به فرآیندهای 

مذکور اقدام کند.
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آیاعدالتدرهمهجافضیلتاست؟
مصطفی آب روشــن  بیان اینکه امور اخلاقی مطلق نیســت بدین 
معناست است که اکثر مفاهیم اخلاقی بر خلاف یافته های علمی جهان 
شمول نیســت، زیرا تابع متن اجتماعی اش اســت. این واقعیت بدین 
معناســت که خوبی ، بدی ، درســتی ، نادرســتی و بطور کلی بایدها و 
نبایدهای اخلاقی تماما به ســلیقه های فردی و گروهی وابسته است و 

هیچ بنیان واقعی و ثابتی ندارد.
عموماً مفهوم عدالت فهم مشترکی را به ذهن توده مردم متبادر می کند 
اما این ذهنیت بســیار ســاده لوحانه خواهد بود. وقتی مــا از مفهومی 
بنام عدالت ســخن می گوییم مصادیق آن در جوامع مختلف می تواند 
متفاوت باشــد، بطور مثال در برخــی از فرهنگ ها وجهــی از عدالت 
اینگونه تعریف می شــود که همه شــهروندان حق تحصیل و آموزش 
دارند، اما برعکس در برخی از اجتماعات به جــرم درس خواندن، زنان 
را بــه دار می آویزند، یعنی انزوا و پرده نشــینی زن عیــن عدالت تلقی 
می شــود که نشــان می دهد مصادیق عدالت بکلی می تواند متفاوت و 
متناقض باشد. پس ما صرفا بخاطر اشــتراک لفظی نمی توانیم ماهیت 
عدالت را در همه جا یگانه و مثبت فرض کنیم، عده ای بر این عقیده اند 
که »عدالت استثناء ندارد و همه جا خوب اســت« بایستی از این افراد 
پرســید که از چه منظری به ایــن مفهوم می پردازند؟ زیــرا همانگونه 
که بیان شــد مکاتب مختلف فهم متفاوتی از عدالت دارند بطور مثال: 
مجازات اعــدام در برخی از کشــورها عین عدالــت و در دیگر جوامع 
فی نفسه بی عدالتی است، لذا بر مبنای اشتراک لفظ ما نمی توانیم همه 

مصادیق ذیل این مفهوم را خوب و بدون نقص در نظر بگیریم.
با مقایسه تطبیقی در قوانین کشورها که نماد عدالت در جوامع مختلف 
هســتند پی به مفاهیم متناقض و متضادی می بریم کــه در ذیل واژه 

عدالت دسته بندی شده است. 
جنگ ها و خشــونت ورزی بشــر در همه اعصار با این شعار شروع شده 
اســت که عدالت در نزد ماســت و بر این مبنا خونریزترین انسان برای 
توجیه کارهایش به عدالت چنگ زده و بــرای خود طرحواره ی آرمانی 
ارائه می کند زیرا تعریف مصادیق عدالت در نزد مســلمان، اسلام گرا، 
مسیحی، لیبرال، آتئیسم، فیلسوف، بنیادگراها و ... بکلی متفاوت است، 
آیا این منطقی است که بگوییم عدالت اســتثناء ندارد و همه جا خوب 
اســت؟ مفهوم »عدالت« از ســوی همه ی طرف های درگیر بکار برده 
می شود و از لحاظ شکلی فهم مشــترکی از آن مستفاد می شود، یعنی 
»هر چیزی در جای مناســب خود قرار گیرد« اما مشکل اینجاست که 

جای مناسب کجاست؟
قالب های مفهومی در ذات خود خوب و بد نیســتند بلکه مهم محتوایی 
اســت که به آن ســنجاق می شــود، ما نمی توانیم عدالتی که در سایه 
قوانین کشورهای توسعه یافته برقرار است با افکاری که ظلم بالسویه را 
عین عدل تلقی می کند برابر بدانیم و شعار »عدالت استثناء ندارد و همه 
جا خوب است« را تکرار کنیم؟ هیچ حکم اخلاقی ثابت و تغییرناپذیری 
وجود ندارد زیرا وابسته به میل و ســلیقه افراد یا قراردادهای اجتماعی 
اســت. با توجه به واقعیت های انضمامی در می یابیم که خوبی ، بدی ، 
باید و نبایدهای اخلاقی اموری ذهنی،  احساسی، شخصی یا قراردادی 

است و از این جهت کاملًا اموری نسبی است.
 در این ظــرف زیبایی که عدالت نامیده می شــود محتواهای مختلف و 
گاها متناقضی گنجانده می شود بطور مثال یک انسان شکم پرست و یا 
کسی که طرف دار حقوق حیوانات است هر دو به ماهی علاقمندند و این 
وجه اشتراک، بظاهر آنان را در یک دسته بندی قرار می دهد اما این عوام 
فریبانه خواهد بود زیرا عمق فاجعه آنجا مشــخص خواهد شد که اولی 
به ماهی سرخ شده علاقه دارد و دیگری ماهی دریا را دوست دارد. همه 
ما عدالت را دوســت داریم اما معانی متفاوتی از ان مستفاد می شود، بر 
این اســاس در می یابیم که تفاوت فاحشی بین عدالتی که طالبان از آن 
دم می زند با عدالتی که در روح قوانین کشــورهای توسعه یافته جاری 

است وجود دارد.
 لذا اکثــر دیکتاتورهای جهان با این مفاهیم کلــی و عوام فریبانه مردم 
را به اســارت می گیرند در واقع عدالت باید خود را در روح قوانین نشان 
دهد بطور مثال ممنوعیت ورود دختران به مدرسه و پرده نشینی زنان 
در افغانستان عین عدالت تعریف شده است اما در کشورهای پیشرفته، 
فرصت های برابر آموزشی برای دختر و پســر از مصادیق عدالت است. 
بنابراین اگر کســی داعیه عدل و عدالت دارد، بایســتی از او پرسید که 
از منظر کدام مکتب فکری عدالت را تعریــف می کنید، زیرا عدالت در 
زمینه های اجتماعی مختلــف، تعابیر متفــاوت و متناقضی را به ذهن 
متبادر می کند. لذا مبنای فهم مشترک نه بر اساس اشتراک لفظ، بلکه 
بایستی بر اساس اشتراک محتوا باشد زیرا تاکید بیش از حد بر اشتراک 

لفظ، عوام فریبانه خواهد بود.

معاون بنیاد شهید مطرح کرد
خانوادهشهدایپروازاوکراینغرامت۱۵۰هزار

دلاریمیگیرند
 معاون تعاون و امور اجتماعی بنیاد شهید و امور ایثارگران با بیان اینکه 
تاکنون ۷۷ نفر از خانواده های شهدای پرواز اوکراین تحت پوشش این 
سازمان قرار گرفته اند، گفت: برای هر شهید این سانحه ۱۵۰ هزار دلار 

غرامت در نظر گرفته شده است.

محمود پاکدل بیان کــرد: پرداخــت غرامت به خانواده شــهدا پرواز 
اوکراین به عهده راه و شهرسازی است و بنیاد شهید و استانداری نیز در 

این زمینه همکاری می کنند.
وی افــزود: وجه )غرامــت( مورد نظر آمــاده و همــکاران وزارت راه و 
شهرســازی به اســتان های مربوط اعزام و به خانواده ها حواله غرامت 
را پرداخت کردنــد اما برخی از خانواده هــا از پذیرفتن این وجه امتناع 
کردند، شاید یکی از دلایل نپذیرفتن وجه توســط خانواده های شهدا 
این باشد که هنوز نتیجه دادگاه نهایی نشده و مسائلی از خارج از کشور 

تحمیل می شود که مبلغ باید بیشتر باشد.
معاون تعاون و امــور اجتماعی بنیاد شــهید و امــور ایثارگران گفت: 
زمانی که این حادثه رخ داد در جلســه مشترک با ســتاد کل نیروهای 
مســلح و هماهنگی با اوقاف مجوز دفن جانباختگان این پرواز در گلزار 
شهدا و بقاع متبرکه صادر شد، برخی از شــهدا در این اماکن، برخی به 
درخواست خانواده هایشان در مقبره های خانوادگی و پیکر تعدادی از 
شهدا که خانواده های آنان در خارج از کشور ساکن بودند به خارج اعزام 

و در آنجا به خاک سپرده شدند.
پاکدل با بیان اینکه جانباختگان در این پرواز کــه از اتباع ایرانی بودند 
مقرر شد شهید تلقی و تحت پوشش بنیاد شــهید قرار گیرند، توضیح 
داد: در این مدت با خانواده شــهدا تماس گرفته شــد اما برخی از آنها 
قبول نکردند تحت پوشــش بنیاد شــهید در بیایند و برخی هم هنوز 

اقدامی در این خصوص انجام نداده اند.

یادداشت

دیوار

معاون اجتماعی و امور مجلس سازمان نظام پزشکی، 
پیشــنهاد داد پرداختی تعرفه های پزشــکی از جیب 

مردم، بر اساس دهک بندی جامعه باشد.
 اکبر رنجبرزاده، با اشــاره به اینکه مبحث تعرفه های 
پزشــکی همواره مورد اعتراض مردم و پزشکان بوده 
اســت، اظهار کرد: هر دو جامعه هــدف هم معترض 
هســتند و هم رضایت کافی را ندارند، لذا باید به دنبال 

این باشم که نقص کار کجا است.
وی با بیــان اینکه پرچــم توانمندی، شایســتگی و 
شاخص های پزشکی ما در منطقه ارتفاع بالاتری دارد 
و هم در ســطح جهان حرفی برای گفتن داریم، افزود: 
جامعه پزشــکی حقوقی دارد که باید توســط توسط 
سیاستگذاران، تصمیم سازان و تصمیم گیران حقوق 
آحاد مختلف مردم لحاظ شــود که اگــر نادیده گرفته 

شود دود آن به چشم آیندگان خواهد رفت.
رنجبرزاده با اشــاره به اینکه مردم نیز حقوقی دارند که 
بر اساس آن باید بتوانند خدمات ســلامت را از دولت 
دریافت کنند، ادامه داد: این حق مســلم هر شــهروند 

ایرانی است تا به لحاظ بیماری خود درمانده 
نشود و با سهولت و آســایش خاطر خدمات 
ســلامت را دریافت کند و طبــق فرمایش 
رهبری، درد و رنج پرداخت از جیب مضاعف 

بر رنج بیماری نشود.
معاون اجتماعی و امور مجلس سازمان نظام 
پزشــکی تصریح کرد: همان طور که بارها در 

قانون چهارم، پنجم و ششــم توســعه مورد اشاره قرار 
گرفتــه و در قوانین جاری هم وجــود دارد؛ ۷۰ درصد 
پرداخت ها بایــد از جیب دولت یعنــی منابع بیمه ای 
باشــد و ۳۰ درصد از جیــب مردم پرداخت شــود که 

متأسفانه این امر کاملًا وارونه شده است.
رنجبر زاده با تاکید بر اینکه باید بــه هر طریقی منابع 
بیمه های پایه ارتقا داده شــود که بتوانند به این درصد 
مورد اشــاره قانونی یعنی ۷۰ درصــد از جیب دولت و 
۳۰ درصد از جیب بیمار برســیم؛ اذعــان کرد: ضعف 
کار اکنون اینجا بوده و سبب می شــود که هم مردم و 
هم جامعه پزشکی آســیب دیده و در نهایت شاهد این 

هستیم که همکاران پزشک به مشاغلی غیر 
از طبابت روی آورده یــا مهاجرت می کنند 
زیرا برای تأمین معاش خود دچار مشکلات 
عدیده ای هســتند.وی ادامــه داد: در این 
پروســه مردم نیز به مراتب بیشــتر آسیب 
دیده و درصد امید به زندگــی پایین خواهد 
آمد و شــاهد بروز انواع بیماری ها و تحمیل 

هزینه های درمانی به مردم خواهیم بود.
معاون اجتماعی و امور مجلس ســازمان نظام پزشکی 
در بیان راهکارهای رفع این معضــل گفت: باید منابع 
درآمدی بیمه ها بیشتر شده و ارتباط مالی بین پزشک 
و بیمار قطع شــود که امیدواریم مجلس و دولت هم به 
این جمع بندی رســیده و با تعیین و ابلاغ تعرفه های 
واقعی که در قانون به آن اشــاره شــده گامی در جهت 

رضایت جامعه پزشکی بردارند.
رنجبــرزاده خاطرنشــان کرد: شــورای عالــی بیمه 
باید تمام مشــکلات موجود در جامعــه را برای تعیین 
تعرفه ها لحــاظ نمــوده و مقایســه ای هم با ســایر 

کشورهای همســایه داشته باشــد و در نهایت دولت و 
ســازمان برنامه و بودجه نیز این مهم را قبول و اجرایی 
کنند.وی با بیان اینکه صاحب نظران و تصمیم گیران 
ارشد مسیر تعرفه ها بر این باورند که تعرفه های کنونی 
با مقدار واقعی آن فاصله زیادی دارد، یادآور شد: نباید 
فشارها را بر ســر مردم وارد کنیم بلکه با تقویت منابع 
بیمه ای می تــوان میزان پرداخت از جیــب بیماران را 
کاهش داد؛ البته بر کسی پوشیده نیست که کشور توان 
و منابع لازم را برای رســیدن به تعرفه واقعی ندارد اما 
می توان با سازوکار دهک بندی کاری کرد تا مردمی که 
توان کمتری داشــته و در دهک های پایین جامعه قرار 
دارند یک سوم تعرفه واقعی را پرداخت کنند و افرادی 
که در دهک های بالا قرار دارنــد میزان واقعی تعرفه ها 

را بپردازند.
رنجبرزاده گفت: کسی که توان پرداخت تعرفه واقعی 
را دارد چــرا باید مانند افراد فقیر کــه حتی نان خود را 
یارانه ای می خرند، تعرفه خدمات تشخیصی و درمانی 

را پرداخت کند؟!

پزشکی

خریدار   تکمیل چرخه واکسیناســیون 
به ویژه بــرای افراد واجد شــرایط از جمله 
ســالمندان، بیماران ســرطانی، دیابتی و 
پیوند در این روزها به دلیل شیوع سویه های 
جدید BQ ۱ و XBB و ورود به پیک هشتم 
و جلوگیــری از مرگ های ســیاه کرونایی، 

امری بسیار ضروری است.
از زمان شروع واکسیناســیون کرونا از ۲۱ 
بهمن ۱۳۹۹ تاکنــون ۱۵۵ میلیون و ۱۹۰ 
هزار و ۹۱ دز واکســن کرونا تزریق شــده و 
همین فرایند باعث کنتــرل جدی ویروس 
کرونا و کاهش مــرگ و میر و ابتــلا به این 

ویروس از سال ۱۴۰۰ تاکنون بوده است.
به عبارتی دیگر تاکنــون ۶۵ میلیون و ۱۶۰ 
هزار و ۷۸۸ نفــر دُز اول، ۵۸ میلیون و ۵۶۹ 
هزار و ۱۰۵ نفر دُز دوم و ۳۱ میلیون و ۴۶۰ 
هزار و ۱۹۸ نفر، دُز ســوم و بالاتر واکســن 
کرونا را تزریق کرده انــد و ضرورت دارد دز 
یادآور با توجه به همه گیری زیر سویه های 
جدید امیکرون هر چه ســریعتر در اولویت 
امور جاری مردم به ویژه افراد واجد شرایط 
از جمله ســالمندان، بیماران ســرطانی، 

دیابتی، پیوند و غیره قرار گیرد.
همزمان با روی کارآمدن دولت ســیزدهم 
روند افزایشــی در فرایند واکسیناســیون 
سراسری و همگانی را شــاهد بودیم و مهار 
ویروس با واکســینه شــدن مردم از مرداد 
۱۴۰۰ تاکنون برای همه مشخص شد اما با 
توجه به اینکه کرونا دوباره جان گرفته باید 

برای تزریق واکسن اقدام کنیم.
بر اساس باور پزشکان، در بدن افراد مبتلا به 
ویروس کرونا با واکسیناسیون کووید-۱۹ 
ایمنی ایجاد و منجر به ایجاد آنتی بادی های 
خنثی کننده در برابر این ویروس می شــود 
که به محافظــت در برابر ابتــلای مجدد یا 
یک دوره شــدید بیماری کمــک می کند. 
آنتی بادی هــای خنثی کننده بــا اتصال به 
پروتئین اسپایک ویروسی از بدن محافظت 
کرده و از ورود ویروس به سلول ها جلوگیری 
می کنند، با این حــال برخی از انواع ویروس 
کرونــا به خصــوص ســویه امیکــرون از 
آنتی بادی های خنثی کننده فرار می کند و 
به علت جهش در پروتئین اســپایک، حتی 
در افراد واکسینه شــده یا در حال نقاهت، 

باعث ابتلا به بیماری با علامت می شــوند. 
این موضوع به عنوان فرار از سیستم ایمنی 
شــناخته می شــود و بــرای جمعیت های 
پرخطر از جملــه افراد مســن و افرادی که 
سیســتم ایمنی ضعیفی دارنــد، خطرناک 
اســت.با توجه به افزایش همه گیری کرونا 
در کشورهای اروپایی و آســیایی در ایران 
با شــروع فعالیت دولت ســیزدهم اولویت 
تسریع در تامین واکســن و واکسیناسیون 
حداکثــری بــرای عمــوم مــردم محور 
تصمیمات قرار گرفت. محموله های واکسن 
کرونا عمدتا از شــرکت ســینوفارم چین 
هر هفته با تعدادهای میلیونی وارد کشــور 
شد، این روند بر مدار ســرعت قرار گرفت و 
دولت مردمی توانست در مدت هفت ماه از 
شروع به کار بیش از ۲۰۰ میلیون دز واکسن 
را تامین کند تا مردم نگرانی بابت واکســن 

نداشته باشند.
انجام واکسیناســیون فراگیر موجب شــد 
تا مردم در پایان ســال ۱۴۰۰ با آســودگی 
خاطر به سفرهای نوروزی بروند و ترددهای 
نوروزی ۱۴۰۱ قابل مقایسه با سالهای قبل 
یعنی ۱۴۰۰ و ۱۳۹۹ که شاهد شیوع کرونا 
بودیم، نباشد اما این پایان راه کرونا نیست و 

با توجه به آغاز موج هشــتم کرونا مردم باید 
در رعایت شــیوه نامه های بهداشتی و روند 
تکمیل واکسیناســیون خود سهل انگاری 
نکنند تا شرایط مطلوب تری برای مهار این 
ویروس ایجاد شود و نوروز ۱۴۰۲ را با خیالی 
آســوده و بدون قرنطینه و محدودیت های 

کرونایی سپری کنند.

 ۵0 میلیون دز ذخیره واکسن کرونا 
در کشور وجود دارد

بر اســاس اظهارات بهرام عیــن اللهی وزیر 
بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، اکنون 
۵۰ میلیــون دز ذخیره واکســن کرونا در 
کشــور وجود دارد و سیاســت ما کم کردن 
ســفرها و قرنطینــه نیســت و از مدیریت 
هوشمند برای کنترل ســویه جدید کرونا 

استفاده می کنیم.
وی با اشــاره به ورود ســویه هــای جدید 
ویروس کرونا به ایرنا اظهار داشت: پیشنهاد 
ما به مردم این است که واکسیناسیون را در 
دســتور کار قرار دهند و بویژه کسانی که در 
گروه های پرخطــر قرار دارند و یــا ۶ ماه از 
آخرین واکسن آنها گذشــته است، اهتمام 
بیشتری داشته باشــند.عین اللهی با بیان 

اینکه ۶ نوع پلت فرم تولید واکسن کرونا در 
جهان وجود دارد که در ایــران نیز این نوع 
پلت فرم ها در دســترس قرار دارد، از وجود 
۵۰ میلیــون دز ذخیره واکســن کرونا در 
پلت فرم های مختلــف خبر داد و افزود: این 
آمادگی را داریم که به سرعت تولید واکسن 

را افزایش دهیم.
وزیر بهداشــت با یادآوری اینکه ۷۵ درصد 
مردم کشورمان با واکسیناســیون در برابر 
ویروس کرونا ایمن شــدند، اظهارداشــت: 
ویژگی ســویه جدید کرونا انتشــار سریع 
ویروس است و بنابراین پیشگیری بهترین 

راه مقابله با آن است.

شیوع زیر سویه های جدید امیکرون 
در کشور

در همین رابطه شــهنام عرشی سرپرست 
مرکز مدیریــت بیماریهــای واگیر وزارت 
بهداشــت، درمان و آموزش پزشکی نیز در 
گفت و گو بــا خبرنگار حوزه ســلامت ایرنا 
افزود: اکنون واکسن های ایرانی علیه کرونا 
مانند برکت، پاســتوکووک، نورا و غیره به 
اندازی کافی و حتی زیاد در کشــور وجود 
دارد و مشکلی از این بابت در صورت نیاز به 

واکسیناسیون دز جدید نداریم.
وی اظهار داشــت: زیر ســویه های جدید 
امیکرون اکنون در کشــور شــیوع یافته و 
موارد ابتلا به این بیمــاری در مراکز درمانی 
بســتری هســتند، پیش بینی می شود که 
تا دو، ســه هفته دیگر وارد موج همه گیری 
آن شویم.عرشــی تصریح کرد: موج جدید 
کرونا در کشــور به شــدت موج های قبلی 
نیســت ولی به مردم توصیه می شــود دز 
یادآور واکســن کرونا را حتما تزریق کنند 
و بهداشــت فردی و اجتماعی به خصوص 
دوری از تجمعات و اســتفاده از ماسک در 
فضاهای بســته که تهویه مناسب ندارند، را 

انجام دهند.
حمید عمــادی ایپیدمیولوژیک نیز در این 
زمینه به خبرنگار ایرنا گفت: در حال حاضر 
واجد شرایط و آسیب پذیر مانند سالمندان 
و بیماران زمینــه ای ملزم بــه دریافت دز 
یادآور واکســن کرونا هستند، زیرا این افراد 
بیشتر در معرض خطر ابتلا به زیرسویه های 
جدید امیکرون قرار دارنــد به همین دلیل 
توصیه می شود اینگونه افراد هرچه سریعتر 
یک نوبت دیگر از واکســن کرونا را که ۶ ماه 
از فاصله تزریق دُز یادآور آنها گذشته است، 

تزریق کنند.
وی افزود: در حال حاضر مــواردی از افراد 
مبتلا به زیرســویه های جدید امیکرون در 
مراکز درمانی کشــور مشــاهده شده است 
که بستری هســتند و اقدامات درمانی برای 
آنها انجام می شــود. فرد مبتلا دچار یکی از 
علائم گوارشــی مانند تهوع، استفراغ، دل 
درد، آبریزش بینــی، گلودرد و بدن درد می 
شود و البته میزان درد در مبتلایان متفاوت 
است و دوره نقاهت این بیماری نیز سه روز 
است اما توصیه می شــود مدت استراحت 
تا یک هفته ادامه یابد.این اســتاد دانشگاه 
علوم پزشــکی تهران تاکید کرد: هموطنان 
با انجام واکسیناســیون به موقــع و رعایت 
دستورالعمل های بهداشــتی به خصوص 
استفاده از ماســک در اماکنی مانند مترو، 
اتوبوس، اجتماعــات و همچنین خودداری 
از ورود به مکان های شــلوغ مــی توانند به 
مهار این موج همچون موج های قبلی کرونا 

کمک کنند.

حبیب احســنی پور  دبیر کمیته علمی 
کشــوری کرونــا گفــت: تاثیــر داروهای 
ضدویروسی خوراکی مانند »پکسلووید« و 
»مولنوپیراویر« در بخش سرپایی در جلسه 

کمیته علمی کشوری کرونا بررسی شد.
 حمیدرضا جماعتی، با اشــاره به برگزاری 
هشــتاد و یکمین جلســه کمیتــه علمی 
کشوری کرونا، اظهار داشت: در این جلسه، 
آخرین وضعیت دستورالعمل های درمانی 
کرونا در دنیا بررســی و مشخص شد که در 
زیرســویه های جدید اومیکرون که میزان 
بســتری و مرگ و میر کمتری نســبت به 
ســویه های قبلی نظیر دلتا دارنــد، باید به 

دنبال تقویت بخش سرپایی باشیم.
وی افزود: تغییری در درمان های بســتری 
در راهنماهای بالینی در کشورهای مختلف 
ایجاد نشده اما در درمان ســرپایی، بیشتر 
تمرکز بر درمان های خوراکی ضدویروسی 
به ویژه برای بیماران خفیف تا متوســط، در 
۵ روز اول بیماری، برای افراد مسن، بیماران 
با ضعف سیســتم ایمنی و بیمــاران دارای 
عوامل خطر است چراکه این عوامل موجب 
شدت بیماری می شود و توصیه بر این است 
که در ۵ روز اول، این بیمــاران از داروهای 

ضدویروسی خوراکی استفاده کنند.
دبیــر کمیتــه علمــی کشــوری کرونــا 

خاطرنشــان کرد: یکی از بهترین داروهای 
ضدویروســی خوراکی، »پکسلووید« است 
که در راهنماهای بالینی خیلی از کشورها، 
توصیه و در مطالعات مختلف، نشــان داده 
شــده که تأثیر این دارو در کاهش بستری 
شدن بیماران خفیف تا متوسط که با توجه 
به شرایط شــأن )افراد با ســن بالا، ضعف 
سیســتم ایمنی و وجود عوامل خطر( تحت 
درمان با این دارو قرار گرفته اند، بیش از ۸۰ 

درصد بوده است.
جماعتی ادامــه داد: داروی دیگر خوراکی، 
»مولنوپیراویر« است که کمتر از ۵۰ درصد 
در شــرایط مشــابه با داروی »پکسلووید« 
برای آن دسته از بیماران، در کاهش بستری 
شدن بیمارستانی، تأثیر داشته است. برای 
کمک بــه عدم اشــغال بــالای تخت های 
بیمارســتانی، خســتگی کادر درمانــی و 
صرف هزینه های بالا، توصیه بر این اســت 
که بخش سرپایی تقویت شده و استفاده از 
داروهای خوراکی ضدویروســی گسترش 
یابد تا میزان بســتری شــدن کاهش یابد و 
فشــار زیادی به اقتصاد کشور، بیمارستانها 
و پرســنل آنها وارد نشــود.وی با اشاره به 
مصرف فرم خوراکی داروی »رمدسیویر«، 
گفــت: رمدســیویر خوراکی و پــرودراگ 
های این دارو که در مطالعــه ای در ژورنال 

پزشکی نیوانگلند به آن پرداخته و با داروی 
پکسلووید مقایسه شده، از نظر تأثیرگذاری، 
اختلاف چندانی در کاهش بستری بیماران 
خفیف تا متوســط بــا همدیگــر ندارند و 
می تواند از سوی ســازمان غذا و دارو مورد 
ارزیابی قرار گیرد اما بر اســاس مطالعات و 
یافته های بیشتر در مورد داروی پکسلووید 
و اســتفاده از آن در راهنماهــای بالینــی 
کشــورهای مختلف، تاکید کمیته علمی، 

بررسی و ارزیابی پکسلووید است.
دبیر کمیته علمی کشــوری کرونا تصریح 
کرد: در صورت تأیید داروی پکســلووید و 
ورود آن به فهرســت دارویی کشور، موارد و 
شرایط مصرف آن توســط وزارت بهداشت 
مشخص می شــود و مصرف آن برای همه 
مبتلایان کرونا بــه ویژه آنهایی که ضعف در 
سیستم ایمنی، سن بالا و بیماری زمینه ای 

ندارند، در هیچ کشوری توصیه نشده است.
جماعتی با بیان اینکه بر اساس گزارش های 
ارائه شــده در کمیته علمی کشوری کرونا، 
زیرســویه BA.۵ به تدریج در حال کاهش 
است، گفت: در حال حاضر شیوع زیرسویه 
های XBB ،۲.۷۵.BA.۱ و BQ در کشــور 
در حال افزایش اســت که این زیرسویه ها 
می توانند از نظر سرایت زایی، جدی باشند 
اما از نظر مرگ و میر و بســتری، نســبت به 

زیرســویه های قبلی، ممکن اســت تفاوت 
زیادی نداشــته باشــند. در برخی کشورها 
از جملــه آمریکا، زیرســویه XBB.۱.۵ در 
حال افزایش است که سرایت زایی و تکثیر 
بالایــی دارند امــا از نظر شــدت بیماری، 
بستری و مرگ و میر، تفاوت چشمگیری با 

زیرسویه های غالب برخی کشورها ندارند.
وی ضمــن تاکید بــر لــزوم تقویت بخش 
سرپایی در مدیریت کرونا در کشور، یادآور 
شــد: با توجه به موج ها و جهش هایی که در 
ویروس کرونا شــکل می گیرد که ســرایت 

زایی ســویه ها معمــولاً افزایــش می یابد 
اگرچه شاید میزان بســتری و مرگ و میر، 
چندان افزایش نیابد، لازم اســت که تمرکز 
بیشتری بر تقویت بخش سرپایی در درمان 
کرونا شــود چراکه با محدودیت تخت های 
بیمارســتانی، خســتگی کادر درمانــی و 
مشکلات آموزشی برای پزشکان، دستیاران 
و ایــن ترن ها با اشــغال ســایر بخش های 
بیمارســتانی برای بیماران کرونایی روبرو 
می شویم و نیاز اســت که بار بیمارستانی و 

فشار بر سیستم درمانی، اضافه نشود.

پرداختتعرفههایپزشکیدهکبندیشود
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نقشهنرمندوعکاسدرجامعه
رضا دیده بان  اساســاً یک هنرمنــد ذات پرسشــگر دارد، مانند یک 
کارآگاه تا بتواند به نتیجه درست برسد. در خلق یک اثر، هنرمند بدون 

روحیه پرسشگرانه نمی تواند به اندیشه برسد و آن را به اثر تبدیل کند.
به طور مشــخص یک عکاس علاوه بر به کارگیری مهارت فنی خود در 
عکاسی باید بســته به موضوع در وقایع اجتماعی نسبت به ثبت عکس 
اقدام کند.ازآنجاکه عکاســی از معدود هنرهایی اســت که در ژانرهای 
متعدد دســته بندی می شــود، وظیفه و نقش هنرمند را با توجه به ژانر 

مربوطه حساس تر تعریف می کند.
مثلًا یک عکاس اجتماعی نســبت به ثبــت وقایع یا شــرایط جامعه 
و زندگی موضوعــی را انتخــاب و با تهیــه عکس های متعــدد اقدام 
به مستندســازی کرده و عــلاوه بــر آن صاحب نظــران اجتماعی و 
جامعه شناسی را برای بررســی و طرح راهکار بهینه برای آن جامعه را 
یاری می کند. یا یک عکاس خبری با ثبت رخدادهای روزمره در جامعه 
می تواند علاوه بر روشنگری اجتماعی صاحبان امر را نسبت به آنچه در 

جامعه وجود دارد بدون هیچ تحریفی آگاه کند.
 البته که در »عکاســی خبری« همیشه شــیطنت هایی وجود دارند. 
چراکه عکاس خبری بســته به هدف و ســلیقه خود یا سازمان مربوطه 
آن طور که لازم بداند ثبــت وقایع خواهند کرد که قالبــا با این روش با 
انتخاب زاویه و لحظه ی خاص موردنظر خــود در عکس ذهن مخاطب 
را رهبری می کننــد. حال آنکه اگر به صورت روایتــی بی طرف به ثبت 
عکس خبــری بپردازند، قطعاً قضــاوت بی هیچ تأثیــر مغرضانه ای با 
بینندگان و صاحبان اندیشــه با دیدن آن عکس خواهــد بود. هنرمند 
علاوه بر خصوصیات پرسشــگر خود برای رســیدن به ابراز اندیشــه 
کماکان به عنوان یــک روایتگر منصف می بایســت در خلق اثر خود از 
هرگونه تبعیض و گرایش سفارشی پرهیز کند.چراکه وقتی از این مهم 
دوری نکند، او دیگر یک هنرمند نیســت، بلکه از ابزار هنر برای تجارت 
و سیاســت بهره می برد و دیگر نمی توان آن را هنرمند یــا آثار او را اثر 

هنری خواند.

مهلتارسالاثربهجشنواره»فیلم۱۰۰«
تمدیدشد

مهلت ارسال آثار فیلمسازان به سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم 
۱۰۰ تا دهم بهمن ماه تمدید شد.

به گزارش روابــط عمومی جشــنواره فیلم ۱۰۰، با تصمیم شــورای 
سیاســتگذاری و در پی اســتقبال فیلمســازان جوان و علاقمندان به 
سینمای کوتاه، مهلت ثبت و ارسال آثار در سایت جشنواره بین المللی 

فیلم ۱۰۰، با ۱۰ روز افزایش تا دهم بهمن ماه سال جاری تمدید شد.

پیش از این مهلت فراخوان ســیزدهمین جشــنواره فیلــم ۱۰۰ برای 
دریافت آثار فیلمسازان در سه بخش رقابتی ملی، بین المللی و مخاطب 
کودک و نوجــوان، پایان دی ماه ۱۴۰۱ اعلام شــده بود.فیلمســازان 
علاقمنــد می توانند آثار خــود را بــرای حضور در بخش هــای ملی و 
بین المللی در قالب های داستانی، مســتند و انیمیشن و در قالب دلخواه 
برای شــرکت در بخش مخاطب کودک و نوجوان در ســایت جشنواره 
ثبت کنند.جزئیات فراخوان و جوایز بخش هــای مختلف این دوره نیز 

در سایت جشنواره به آدرس ۱۰۰fest.com.www در دسترس است.
سیزدهمین جشنواره بین المللی فیلم ۱۰۰ به دبیری یوسف منصوری 
و به همت سازمان سینمایی سوره اوایل اســفند ۱۴۰۱ برگزار خواهد 

شد.

سومیندورهکارگاههایانتقالتجربههای
سینمایی»ازامروز«آغازشد

 ســومین دوره سلســله کارگاه های انتقال تجربه »از امروز« به همت 
سازمان ســینمایی ســوره با هدف انتقال تجربه های کارآمد و موثر به 
علاقه مندان ســینما آغاز به کار کرد.به گزارش روابط عمومی سازمان 
سینمایی سوره؛ سومین دوره کارگاه های »از امروز« به صورت هفتگی 
و در روزهای چهارشنبه و پنجشــنبه با محوریت انتقال تجربه ساخت 
آثار سینمایی مرتبط با سازمان سینمایی سوره و با همراهی عوامل این 

پروژه ها در سالن سوره حوزه هنری انجام خواهد شد.
همچنین کارگاه های انتقال تجربه اســاتید و پیشکسوتان فیلمسازی 
ســینما با هدف مرور تجربیات موثر آن ها در ســاخت آثار موفقشان و 
چالش هایی که برای طی این مسیر پر فراز و نشیب با آن مواجه بودند تا 
به هدف نهایی خود برســند، با حضور بهروز افخمی و منوچهر محمدی 
برگزار خواهد شد.در همین راســتا، آغاز کارگاه های انتقال تجربه »از 
امروز« با حضور بهروز افخمی فیلمســاز پیشکسوت سینما و تلویزیون 
روز چهارشنبه و پنجشنبه ۲۱ و ۲۲ دی ماه با موضوع »مدرسه انقلاب، 
کوچک جنگلی« برگزار خواهد شــد.همزمان با اعــلام خبر آغاز این 
کارگاه ها، برنامه کامل نشســت های این دوره رویــداد »از امروز« که 

بهمن و اسفند ۱۴۰۱ برگزار می شود، اعلام شد.
کارگاه انتقال تجربه فیلم سینمایی »ضد«؛ با حضور امیرعباس ربیعی 

کارگردان و محمدرضا شفیعی تهیه کننده.
کارگاه انتقال تجربه فیلم سینمایی »هناس«؛ با حضور حسین دارابی 

کارگردان، احسان ثقفی و مهدیه عین الهی نویسندگان.
کارگاه انتقــال تجربه فیلم ســینمایی »موقعیت مهــدی«؛ با حضور 

ابراهیم امینی نویسنده و امیر زاغری طراح صحنه.

دیدگاه

قاب

فروش فیلــم ســینمایی  »آواتار: راه آب« در گیشــه 
جهانی از مــرز ۱.۷ میلیارد دلار عبور کــرد و این فیلم 
را به رتبه هفتم پرفروش ترین فیلم های تاریخ ســینما 

رساند.
به نقل از هالیوود ریپورتر، به لطف فروش فیلم »آواتار: 
 ،»M3Gun« راه آب« و فیلم علمی-تخیلی و ترسناک
فروش آخر هفته کامل ســال ۲۰۲۳، نسبت به همین 
زمان در ســال ۲۰۲۲ تقریباً ۷۰ درصد افزایش یافته 
است.ســاخته جدید »جیمز کامــرون« در چهارمین 
هفته اکــران مجموع فروش خود در گیشــه آمریکای 
شــمالی را به ۵۰۰ میلیــون دلار رســاند،  موفقیتی 
که تنها توســط دو فیلم »مــرد عنکبوتــی: راهی به 
خانه نیســت« و »تاپ گان: ماوریک« از زمان شــروع 

همه گیری کرونا کسب شده بود.
دنبالــه »آواتــار« در دیگر کشــورها نیز در 
نخســتین آخر هفته ســال نوی میلادی، 
۱۳۲.۶ میلیــون دلار بــه دســت آورد که 
فروش گیشه بین المللی این فیلم را به ۱.۱۹ 
میلیارد دلار و فروش جهانی آن را هم به ۱.۷ 

میلیارد دلار ارتقا داد.
»آواتار: راه آب« هم اکنون در رتبه هفتم پرفروش ترین 
فیلم های تاریخ ســینما قرار داد، در حالی که قسمت 
اصلی این فیلم با فروشــی بالغ بر ۲.۹ میلیارد دلار در 
سال ۲۰۰۹ همچنان در رتبه نخســت قرار داد و پس 
آن فیلم های »انتقام جویان: آخر بازی« با ۲.۷ میلیارد 
دلار، »تایتانیک« دیگر ســاخته »جیمــز کامرون« با 

۲.۱۸ میلیارد دلار در رتبه های دوم و ســوم 
جای گرفته انــد و »جنگ ســتارگان: نیرو 
برمی خیزد«، »انتقام جویان: جنگ ابدیت« 
و  »مــرد عنکبوتی: راهی به خانه نیســت« 
هنــوز بالاتــر از »آواتــار: راه آب« در ایــن 

فهرست قرار دارند.
»آواتــار: راه آب« یکــی از پرهزینه تریــن 
فیلم های ساخته شــده تمام ادوار است و خود کامرون 
پیش از این عنوان کرده بود که اگر بخواهیم، این فیلم 
را یک موفقیت تجاری توصیف کنیــم باید حداقل دو 

میلیارد دلار در گیشه بفروشد. 
گفته می شــود بودجه ساخت نخســتین دنباله فیلم 
»آواتار« با هزینه های بازاریابی بــه ۶۰۰ میلیون دلار 

رسیده است. در »آواتار: راه آب« بازیگرانی چون »سم 
ورتینگتون«، »زویی ســالدانا«، »کیت وینســلت« و 
»ســیگورنی ویور« ایفای نقش می کنند و به داستان 
بیش از یــک دهه پیــش از قســمت اول ایــن فیلم 

می پردازد.
»جیمز کامرون« ســال ها صرف ساخت و فیلم برداری 
دنباله های »آواتــار« با بودجه میلیــارد دلاری کرده 
اســت. فیلمبرداری »آواتار: راه آب« در سال ۲۰۱۷ و 
همزمان با ســومین فیلم از این مجموعه که قرار است 
در ســال ۲۰۲۴ اکران شود، آغاز شــد. او همچنین در 
حال کار بر روی فیلم چهارم و پنجم است که به ترتیب 
برای اکران در ســال ۲۰۲۶ و ۲۰۲۸ برنامه ریزی شده 

است.

آواتار

خریدار  امید شــمس با اشــاره به اینکه 
در حال حاضر میزان مخاطبان ســینما به 
حداقل رســیده، تأکید کرد: مخالف اکران 

فیلم در شرایط حاضر بودم.
فیلم سینمایی »ملاقات خصوصی« اولین 
تجربه کارگردانی امید شــمس است که در 
چهلمین جشــنواره فیلم فجر با اســتقبال 
خوبی از سوی منتقدان و مخاطبان سینما 
مواجه شــد. این فیلم پس از برخی حواشی 
به تازگی در ســینماهای کشور اکران شده 
است و می توان آن را مهم ترین اثر سینمایی 

نیمه دوم سال جاری دانست.
»ملاقات خصوصی« فیلمــی با بازی پریناز 
ایزدیار، هوتن شــکیبا، رویا تیموریان،  ریما 
رامین فر، نادر فلاح و ســیاوش چراغی پور 
اســت که قصه ای عاشــقانه بــا ماجراهای 
بســیاری روایت می کند. با امید شــمس 
درباره ایــن فیلم ســینمایی و حواشــی 
اکران آن گفتگویی داشــتیم کــه در ادامه 

می خوانید:

 فیلم سینمایی »ملاقات خصوصی« 
که در جشــنواره فجر مورد استقبال 
قرار گرفــت، می توانســت یکی از 
پرفروش ترین فیلم های سال باشد. به 
نظر شــما این فیلم در شرایط حاضر با 

چه استقبالی روبرو خواهد شد؟
»ملاقات خصوصی« فیلم اول من اســت، 
برای ساخت آن خیلی زحمت کشیدم و در 
شرایط سختی آن را ســاختم. در جشنواره 
هم هر بلایی که می شد ســر فیلم آوردند،  
درحالیکــه در آرای مردمــی اول بودیم و 
مشخص بود که فیلم مطمئناً جوایز بسیاری 
هم دریافت می کند آنقدر ناجوانمردانه با آن 
برخورد کردند که جوی علیه فیلم ما شکل 
گرفت و بعد از جشــنواره شــاهد بودیم که 
به من انگ چاقوکشــی هم زدند و مشخص 
بود تلاشــی وجــود دارد که مــن و فیلم را 
تخریب کنند. دقیقاً نمی دانم این جو را چرا 
ایجاد کردند اما به نظر می رســد که برخی 
تهیه کننده ها و برخی مدیران جشــنواره از 
بالا آمدن این فیلم ناراحت بودند و ســعی 

داشتند جلوی آن را بگیرند.
پس از ایــن اتفاقات فیلم حــدود ۶ یا ۷ ماه 
توقیف شد و ما نمی توانســتیم آن را اکران 
کنیــم که پــس از رایزنی ها موفق شــدیم 
برای اکران مهر ماه پروانــه نمایش بگیریم 
که متأســفانه اتفاقات تلخی در جامعه رخ 
داد که دیگر فضا برای اکران فیلم مناســب 
نبود و صبر کردیم تا شــرایط مساعد شود 
اما متأســفانه این اتفاق نیفتــاد. امروز هم 
همچنان میزان مخاطبان ســینما بســیار 

اندک است و این یکی از اصلی ترین دلایلی 
اســت که من مخالف اکران فیلم »ملاقات 

خصوصی« در این شرایط بودم.

 دلیل توقیف چنــد ماهه »ملاقات 
خصوصی« چه بود؟

به ما پروانه نمایــش نمی دادند و می گفتند 
که فیلــم باید توقیــف شــود. ارگان های 
مختلفی نامــه زده بودند کــه معتقد بودند 
فیلم به لحــاظ محتوایی مشــکلاتی دارد 
که نباید اکران شــود. این اشــکالاتی که بر 
»ملاقات خصوصــی« وارد می دانســتند 
احتمالاً منجر به شکل گیری همان حواشی 
در جشنواره فجر نیز شــده است و ما بعدها 
متوجه شــدیم که برخــی ارگان ها پس از 
دیدن فیلم خواستار کنار گذاشتن آن شده 

بودند.

 چه ایــراد محتوایی بــر فیلم وارد 
می دانستند که معتقد بودند »ملاقات 

خصوصی« باید متوقف شود؟
بخش اعظمی از قصه »ملاقات خصوصی« 
در زنــدان روایــت می شــود و یکــی از 
اصلی تریــن دلایلی که معتقــد بودند این 
فیلم باید متوقف شــود همین مســئله بود 
که می گفتند ما تا به حال چنین فضایی در 
زندان ندیده ایم و نکته دیگر این بود که این 
فیلم یک اثر عاشقانه اســت و برخی افراد از 
صحنه های عاشقانه این فیلم برداشت های 
بــدی داشــتند درحالیکــه »ملاقــات 
خصوصی« یک عاشقانه سالم است و چیزی 
خارج از عرف کشورمان در آن وجود ندارد و 

حتی دو کاراکتر اصلــی که به هم علاقه مند 
می شوند، با هم ازدواج می کنند.

 آنچه کــه درباره فضــای زندان در 
»ملاقات خصوصی« به تصویر کشیده 

شده،  چقدر با واقعیت انطباق دارد؟
چیزی خــارج از ادبیات و فضــای حاکم در 
زندان ها روایت نکردم و نــه تنها زیاده روی 
نکردم بلکه برخی مســائل را چشم پوشــی 
کــردم و کمتــر به تصویــر کشــیدم. اگر 
بخواهیم در این مورد وارد جزئیات شــویم 
باید بگویم که خیلــی چیزها را نمی توان در 
یک فیلم نشان داد. در برنامه »هفت« یکی 
از منتقدان به این نکته اشــاره کرد زندانی 
که در »ملاقات خصوصی« می بینیم شبیه 
زندان های کشــورهای خارجی است. من 
اطمینان دارم که این فــرد حتی یکبار هم 

زندان های حال حاضر را ندیده است.
آنچه که در »ملاقــات خصوصی« می بینید 
حاصل ســال ها تحقیق من بوده و حتی در 
محلــه ای بزرگ شــده ام که افــراد زیادی 
پایشان به زندان باز شده و کاملًا با جزئیات 
این فضا آشنا هســتم. به همین دلیل تأکید 
دارم که هیچ چیــز تخیلی دربــاره زندان 

روایت نکرده ام.

 با وجود ایــن مشــکلات، فیلم با 
سانسور مواجه شد یا خیر؟

نه در نهایت فیلم بدون سانســور اکران شد 
و فقط یک جمله که نوشته بودیم این فیلم 
بر اساس یک داستان واقعی است را از فیلم 

حذف کردیم.

  در این فیلم چندیــن قصه روایت 
می شــود؛  آیا همه قصه های »ملاقات 
خصوصی« بر اساس واقعیت هستند 
یا فقط قصه اصلی بر اســاس واقعیت 

روایت شده است؟
یکسری خرده پیرنگ در فیلم وجود دارد که 
واقعی هســتند مثل همان جریان تعطیلی 
مســابقه »مردان آهنین« که باعث شــده 
برخی افراد به مسیر کارهای خلاف کشیده 
شــوند. اما پیرنگ اصلی فیلمنامه مربوط به 
چندین سال پیش می شــود که من و علی 
ســرآهنگ )یکــی از فیلمنامه نویس های 
»ملاقــات خصوصی«( برای ســاخت یک 
مستند به زندان کچوئی کرج رفتیم و با چند 
زن مواجه شــدیم که برای انتقال به زندان 
مواد حمل می کردند. ما وقتی با این موضوع 
آشنا شــدیم با دختری صحبت کردیم که 
بیرون از زندان بود و با پسری در زندان آشنا 
شده بود اما کلیت این ماجرا عاشقانه نبود و 

ما ماجراهایی به آن اضافه کردیم.

 برخی کارشناسان و منتقدان بر این 
عقیده اند که ساخت فیلم عاشقانه در 
سینمای ایران شاید غیرممکن باشد 
ولی شــما فیلمی عاشقانه ساخته اید 
و حال این فیلم اکران شــده است. با 
توجه به تجربه ای که داشتید نظرتان 
درباره امکان فیلم عاشقانه ساختن در 

سینمای ایران چیست؟
فیلم عاشــقانه ســاختن واقعاً کار سختی 
اســت، ما می دانستیم که ســاخت چنین 
فیلمی در کشــورمان بســیار سخت است، 

در مرحلــه دریافــت پروانه ســاخت هم با 
مشــکلات زیادی مواجه بودیم و بیش از ۶ 
ماه برای صدور پروانه ساخت تلاش کردیم 
و دردســرهای زیادی را متحمل شدیم ولی 
فکر می کردیم در نهایت بــا گرفتن پروانه 
ســاخت که بــا اصلاحیه های زیــادی در 
فیلمنامه همــراه بود، در زمــان نمایش با 

مشکلات چندانی مواجه نخواهیم شد.
بــه طــور کل پیش بینــی می کردیم که 
مسیر ســختی را تا اکران در پیش خواهیم 
داشــت اما به هیچ وجه فکر نمی کردیم که 
کارمان اینقدر سخت باشــد. فیلم ما کاملًا 
با فیلمنامه ای کــه پروانه ســاخت گرفته 
مطابقت دارد و جالب اســت که ســازمان 
زندان ها و قوه قضاییه هم ایــن فیلمنامه را 
تأیید کردند، حتی ناظر ســازمان زندان ها 
برای این فیلم در نظر گرفته شد تا ما چیزی 
خلاف فیلمنامه نسازیم. اما با تغییر مدیران 
سازمان ســینمایی پس از تغییر دولت همه 
چیز عوض شــد و مجوزها و توافقات قبلی 

هم به نظر بی اعتبار شدند.

 فیلــم »ملاقات خصوصــی« فضا 
و شــکل روایی اش یــادآور برخی 
فیلم های عاشــقانه مطرح سینمای 
آمریکا است، آیا از فیلمساز خاصی در 

ساخت این فیلم الگو گرفتید؟
فیلم های فیلمسازان مطرح آمریکایی را هم 
دنبال می کنم امــا نمی توانم آن ها را الگویم 
بدانم. اگر بخواهیم ســینما یا سینماگری 
به عنوان الگو عنوان کنــم باید بگویم که به 
ســینمای نوری بیلگه جیلان خیلی علاقه 
دارم و به طور کل ســینمای اروپای شرقی 
برایم جذاب تر اســت اما از آنجا که مخاطب 
برایــم اهمیت زیــادی دارد همیشــه در 
فیلم هایم حال و هوای آمریکایی هم تزریق 

می شود.
در واقع می شــد »ملاقــات خصوصی« را 
در حال و هــوای همان ســینمای اروپای 
شرقی ساخت ولی از آنجا که مخاطب برایم 
اهمیت دارد از عناصــر جذابیت مثل تعلیق 
و کشمکش زیاد در قصه اســتفاده کردم و 
به نوعی ترکیبی از این دو ســینما را ایجاد 

کردم.

 آیا کار جدیدی در دست دارید؟
فعلًا مشــغول نــگارش فیلمنامه هســتم 
اما آنقــدر محدودیت زیاد شــده که اصلًا 
نمی دانم چه می توان نوشــت. بــا توجه به 
شــرایط موجود به نظرم امکان نداشت که 
فیلم »ملاقــات خصوصــی« در این دولت 

پروانه ساخت بگیرد.

»آواتار۲«بهفروش۱.۷میلیارددلاریرسید

گفتگو با کارگردان نمایش »خانه برناردا البا«

روایتایندخترانراازدستندهید
خریدار  کارگــردان نمایش »خانه برناردا 
آلبا« گفت که هرچند این نمایشنامه از نظر 
زمانی و جغرافیا با شــرایط ما متفاوت است 
ولی در آن صحنه هایی هســت که گویی در 

خانه برادر یا خواهر خودمان رخ می دهد.
آرش امیری که این روزهــا نمایش »خانه 
برناردا آلبا« را در تالار چهارســو مجموعه 
تئاتر شهر روی صحنه می برد، از لزوم اجرای 
نمایشنامه های زنانه گفت و تاکید کرد که با 
احترام به همه اســتادان هنر تئاتر، دوست 

داشته امضای خودش پای این کار باشد.
ایــن کارگــردان جــوان دربــاره انتخاب 
نمایشــنامه »خانه برنــاردا آلبا« نوشــته 
فدریکو گارســیا لورکا، نمایشــنامه نویس 
شــهیر اســپانیایی گفــت: دو موضوع در 
انتخاب این متن برایم بسیار مهم بود؛ زنانه 
بودن این نمایشنامه که برایم بسیار جذاب، 
ســخت و چالش برانگیز بود و دیگر اینکه با 
احترام به همه دوســتان و استادان بزرگی 
که قبلا این نمایشــنامه را اجــرا کرده اند، 
دوست داشــتم امضای خودم پای این کار 

باشد.
او درباره چالش هــا و جذابیت های اجرای 

یک نمایشــنامه زنانه توضیح داد: به عنوان 
یک کارگــردان مرد که همیشــه به جهان 
مردانه خود توجه داشــته ام، برایم بســیار 
زیبا و در عین حال ســخت بود که به جهان 
زنانه وارد شوم و ماجراهای نمایش را از زاویه 
دید زنانه بنگرم. نزدیک شــدن به زیبایی ها 
و ظرافت هایــی که از ذهن یــک زن بیرون 

می آید، برایم تجربه بسیار ارزشمندی بود.
امیری در پاســخ به این پرسش که در تئاتر 
ما چقدر فضا بــرای پرداختن به جهان زنانه 
وجود دارد، گفت: قطعــا اگر هر کارگردانی 
بخواهد مانند من ریسک کند و این سختی 
را به جان بخرد و نمایشنامه ای مانند »خانه 
برنــاردا آلبا« انتخــاب کند، اگــر کار را به 
همکاران خانم خود بســپارد، موفق خواهد 
شــد همچنانکه بار بزرگ اجرای ما بر دوش 
۱۰ دختر جوانی اســت که در این نمایش 
بازی می کنند و به خوبــی از عهده این کار 
برآمده اند.او تاکید کرد: لازم است به سمت 
نمایشــنامه هایی برویم که به دغدغه های 
زنان می پردازند زیرا تماشــاگر با این گونه 
آثــار همذات پنــداری می کنــد. بنابراین 
نمایشــنامه لورکا هرچند از نظر جغرافیا و 

تاریخ با ما متفاوت است ولی در صحنه هایی 
از آن اتفاقاتی رخ می دهد که شبیه اتفاقاتی 
اســت که در خانه خواهر یا برادر خودمان 
می افتد.امیــری با بیان اینکــه نمایش ما با 
آنچه امروز در جامعه خودمــان در جریان 
است، بی ارتباط نیست، افزود: آنچه در این 
نمایش رخ می دهد، برای تماشــاگر امروز 
قابل لمس اســت و همین نزدیکی است که 
سبب استقبال تماشــاگران از این نمایش 

شده.
این کارگردان درباره استقبال تماشاگران از 
این اثر نمایشی توضیح داد: ابتدا در سالنی 
خصوصی اجرا کردیم و هیچ گونه تبلیغاتی 
هم نداشــتیم به همین دلیل اطلاع رسانی 
به تماشــاگران دشــوار بود ولــی دور دوم 
اجراهای خود را در تالار چهارســو پشت سر 
می گذاریم و خدا را شکر که این بار استقبال 
بسیار خوب است. شاید یکی از دلایلش این 
اســت که یکســری از حرف های روز را که 
دغدغه مشترک مان اســت، در قالب تئاتر 
بیان می کنیــم. نمایش ما مناســب حال و 
احوال کسانی اســت که دوست دارند برای 
ســاعتی دغدغه های خــود را روی صحنه 

تئاتر ببینند.امیری در ادامه با اشاره به اینکه 
این نمایش توســط گروهی مســتقل روی 
صحنه رفته اســت، تاکید کرد: ما عاشق کار 
تئاتر هســتیم و فقط برای اینکه حرف مان 
را بزنیــم، صحنه تئاتر را انتخــاب کرده ایم 
چون کار دیگــری بلد نیســتیم. برای این 
اجرا هیچ گونه چشمداشــت مالی نداریم. 
خودمــان تهیه کنندگی ایــن نمایش را بر 
عهده گرفته ایم و امیدواریم به لحاظ مادی 
و معنوی بیشتر از اینها از نمایش ما حمایت 

شود.
نمایش »خانه برناردا آلبا« نوشــته فدریکو 
گارســیا لورکا درباره دخترانی اســت که 
سال ها از مرگ پدرشان گذشته و مادرشان 
آنان را در خانه حبــس کرده و اجازه ورود به 

جامعه را به آنان نمی دهد.
در خلاصه داســتان این اثر نمایشــی آمده 
اســت: »بعد از مرگ پدر همــه چیز عوض 
می شه. هشت ســال زمان کمی نیست. کم 

کم قراره طوفانی بشه.«
این نمایــش از اول دی به تهیــه کنندگی 
سمیرا کریمی و آرش امیری با بازی آویشن 
صادقی، ســوگند صادقی، پگاه الله وردی، 
سونیا معبودی، فاطیما راد، اسما حسینی، 
سها داداشــی، فروغ فرزین فر، یگانه ملک 
محمــدی، فرنــوش روشــنی، فرخنــده 

درخشان روی صحنه است.
این اثر نمایشی هر شب راس ساعت ۲۰ و به 
مدت ۶۵ دقیقه در تالار چهارســو مجموعه 

تئاتر شهر روی صحنه می رود.

آگهی تحديد حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مستقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه اقای رضا لیراوی    را نسبت به شش 
دانگ یک باب خانه به مساحت 94 متر مربع پلاک 9962/ 917 واقع در امام زاده گناوه بخش 6  بوشهر برابر رای شماره02 
1401603240010022 مورخ 1401/9/2 تایید نموده و اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 ایین نامه ی قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی ساختمانهای فاقد سند رسمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید حدود اختصاصی آن به 
استناد مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 12 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان فاقد سند رسمی 
جهت قسمت مورد تصرف اقای رضا لیراوی   منتشر و به اطلاع مصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان حقوق ارتفاقی می رساند 
که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1401/11/11 در محل شــروع به عمل خواهد آمد . لذا بدینوسیله از منصرف نامبرده و 
مجاورین دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود ارتفاعی برابر ماده 
20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلسه تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته می شود معترضین نسبت به حدود و حقوق 
ارتفاقــی مكلفن مطابق تبصره ماده ی ۸6 ایین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین تکلیف پرونده معترضین 
ثبتی مصوب 72/03/25 ظرف مدت یک ماه از تاریخ تســلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست به مراجع قضائی محل 
وقوع ملک تسلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ و به ثبت تسلیم نمایند 

و الا حق آنان ساقط می شود م الف 574
تاریخ انتشار: 1401/10/20

محمد چهابدار- رئيس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه

آگهی تحديد حدود اختصاصی
نظر به اینکه هیئت اختلاف مســتقر در ثبت گناوه مالکیت به تصرفات مفروزی و مالکانه اقای حســن درویشی     را نسبت به 
شــش دانگ یک باب خانه به مســاحت245/47 متر مربع پلاک 9963/ 917 واقع در امام زاده گناوه بخش 6  بوشهر برابر 
رای شماره02 1401603240010022 مورخ 1401/9/2 تایید نموده و اگهی موضوع ماده 3 و ماده 13 ایین نامه ی قانون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی ســاختمانهای فاقد سند رســمی و قانون ثبت نیز منتشر گردیده لذا آگهی تحدید حدود 
اختصاصی آن به استناد مادتین 14 و 15 قانون ثبت و تبصره ذیل ماده 12 قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی ساختمان 
فاقد سند رسمی جهت قسمت مورد تصرف اقای حسن درویشی    منتشر و به اطلاع مصرف نامبرده و مجاورین و صاحبان حقوق 
ارتفاقی می رســاند که عملیات تحدیدی در صبح مورخ 1401/11/11 در محل شروع به عمل خواهد آمد . لذا بدینوسیله از 
منصرف نامبرده و مجاورین دعوت می شود در وقت تعیین شده فوق در محل وقوع ملک حضور یابند واخواهی نسبت به حدود 
ارتفاعی برابر ماده 20 قانون ثبت از تاریخ تنظیم صورت جلســه تحدید حدود به مدت 30 روز پذیرفته می شــود معترضین 
نســبت به حدود و حقوق ارتفاقی مكلفن مطابق تبصره ماده ی ۸6 ایین نامه قانون ثبت و تبصره 2 ماده واحده قانون تعیین 
تکلیف پرونده معترضین ثبتی مصوب 72/03/25 ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض کتبی به اداره ثبت دادخواست 
به مراجع قضائی محل وقوع ملک تسلیم و تصدیق گواهی به جریان دعوی را به جهت ضبط در پرونده از دادگاه مربوط به اخذ 

و به ثبت تسلیم نمایند و الا حق آنان ساقط می شود م الف 573
تاریخ انتشار: 1401/10/20

محمد چهابدار- رئيس ثبت اسناد و املاک شهرستان گناوه
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اسکالونیوآنچلوتیبهترینمربیانسال
فوتبالجهانشدند

ســرمربی تیم های آرژانتین و رئال مادرید به عنــوان بهترین مربیان 
فوتبال جهان در سال میلادی گذشته شدند.

 با پایان ســال میلادی، فدراســیون بین المللی تاریخ و آمــار فوتبال 
برترین های جهان در بخش هــای مختلف را اعــلام می کند. این نهاد 
رده بندی بهترین مربیان جهان به تفکیک دو بخش ملی و باشــگاهی 
را معرفی کرده است.لیونل اســکالونی که با هدایت تیم ملی آرژانتین 
این تیم را پس از سال ها به قهرمانی جام جهانی رساند و کارلو آنچلوتی 
ســرمربی رئال مادرید که با این تیم فاتح لیگ قهرمانــان اروپا و لالیگا 

شد، بهترین مربیان این سال معرفی شدند.

رده بندی بهترین مربیان ملی جهان
۱- لیونل اسکالونی، آرژانتین، ۲۴۰ امتیاز

۲- دیدیه دشما، فرانسه، ۴۵ امتیاز
۳- ولید رکراکی، مراکش، ۳۰ امتیاز
۴- زلاتکو دالیچ، کرواسی، ۲۰ امتیاز

۵- هاجیمه موریاسو، ژاپن، ۱۵ امتیاز
۶- لوئیس فان خال، هلند، ۱۰ امتیاز
۶- گرگ برهالتر، آمریکا، ۱۰ امتیاز

۸- هروه رنار، عربستان، ۵ امتیاز
۸- تیته، برزیل، ۵ امتیاز

۸- پائولو بنتو، کره جنوبی، ۵ امتیاز

رده بندی بهترین مربیان باشگاهی جهان
۱- کارلو آنچلوتی، رئال مادرید، ۲۴۵ امتیاز
۲- پپ گواردیولا، منچسترسیتی، ۴۵ امتیاز
۳- ولید رکراکی، ویداد کازابلانکا، ۴۰ امتیاز

۴- یورگن کلوپ، لیورپول، ۲۰ امتیاز
۵- خوزه مورینیو، آ.اس رم، ۱۵ امتیاز

۵- اولیور گلاسنر، آینتراخت فرانکفورت، ۱۵ امتیاز
۷- اونای امری، ویارئال/آستون ویلا، ۱۰ امتیاز

۷- دوریوال جونیور، فلامینگو، ۱۰ امتیاز
۹- آبل فریرا، پالمیراس، ۵ امتیاز

۹- هوگو ایبارا، بوکاجونیورز، ۵ امتیاز

پیشنهادالهلالبهمسیهرروزعجیبتر
میشود؛اینبار۹۰۰میلیونیورو

 باشــگاه الهلال عربســتان قصد دارد هرطور شــده کاپیتان تیم ملی 
آرژانتین را به خدمت بگیرد. این بار از پیشــنهاد ۹۰۰ یورویی این تیم 

رونمایی شده است.
 

انتقال کریستیانو رونالدو در آخرین روزهای سال ۲۰۲۲ میلادی، سر 
و صدای عجیبی در فوتبال عربستان ایجاد کرد. از یک سو توجه جهانی 
به لیگ این کشور زیاد شد و از ســوی دیگر تیم های رقیب به خصوص 

الهلال به تکاپو افتادند که از النصر عقب نمانند.
هواداران ۲ تیم النصــر و الهلال کری زیادی با هــم می خوانند و وقتی 
قرارداد رونالدو با النصر رسمی شــد، هواداران الهلال از مدیران باشگاه 

محبوب خود خواستند که در واکنش، مسی را به خدمت بگیرند.
به نظر می رسد مدیران الهلال هم نمی خواهند در این رقابت کم بیاورند 
و هر روز رقم جدیدی از پیشنهاد آنها منتشــر می شود. تا دیروز از ارقام 
۳۰۰، ۴۰۰ و ۵۰۰ میلیون یورویی حرف زده می شــد اما این بار خالد 
الذیاب خبرنگار عربستانی مدعی شده که الهلال به مسی قراردادی به 

ارزش ۹۰۰ میلیون یورو پیشنهاد کرده است.
الذیاب نخســتین خبرنگاری بود کــه خبر انتقال رونالــدو به النصر را 

منتشر کرد.

واکنش حیدری به اظهارات جدیدی:
گذشتهراشخمنزنیم

چهره شاخص و عنوان دار کشــتی ایران، گفت: به این دلیل که حدود 
۱۸ کیلوگرم سبک تر از عباس جدیدی بودم حاضر نشدم با او در رقابت 

انتخابی مسابقات جهانی کراسنویارسک مبارزه کنم.

علیرضا حیدری، در واکنــش به صحبت های عبــاس جدیدی درباره 
اتفاقات ســال های گذشته در تیم ملی کشــتی آزاد، اظهار کرد: من به 
ایشان خیلی احترام می گذارم. صحبت هایی که مطرح کردند درست 
بود. زمانیکه یک کشتی گیر حریفان خوبی داشته باشد او نیز پیشرفت 
می کند. برادران خادم و عباس جدیدی کشــتی گیران خوبی بودند که 

رقابت با آن ها باعث تلاش بیشتر من می شد.
دارنده ۶ مدال جهــان و المپیک و ۳ طلای بازی های آســیایی، افزود: 
بحث درباره اتفاقات مربوط به گذشته دردی را داوا نمی کند و بهتر است 
آن ها شخم زده نشوند. عباس جدیدی ســالها کشتی گرفته و به عنوان 

کارشناس این حق را دارد که نظرات خود را بیان کند.
وی خاطرنشان کرد: من خودم دوست داشــتم که به وزن بالاتر بروم و 

کسی من را مجبور نکرد که وزنم را تغییر بدهم.
حیدری درباره این گفته عباس جدیدی که" برای انتخابی مســابقات 
جهانی کراسنویارســک هم علیرضا حیدری با من به وزن کشی آمد اما 
ول کرد و رفت"، خاطرنشــان کرد: بله حرف او درست است. جدیدی 
۱۱۳ یا ۱۱۴ کیلوگرم وزن داشت و من فقط ۹۶ کیلوگرم بودم و نباید با 
این وزن با او کشــتی انتخابی می گرفتم. از سوی دیگر امتحان دانشگاه 

هم داشتم.
قهرمان ســابق جهان و برنده مدال برنز المپیک ۲۰۰۴ آتن، افزود: من 
به ســیروس پور هم گفته بودم که من را برای مسابقات نفرستید اما من 
را شیر کردند که کشتی بگیر. وزن من خیلی سبک تر بود و مبارزه ما در 
شرایط برابر نبود که کشتی بگیرم. من مشکلی برای مبارزه مقابل کسی 

نداشتم اما دوست داشتم سر وزن کشتی بگیرم.

میدان

مدیرعامل ســابق اســتقلال وضعیت فعلی این تیم را 
بحرانی ارزیابی کرد. اســتقلال با باخت مقابل تراکتور 
وارد بحــران عجیبی شــد، مدافــع عنــوان قهرمانی 
حالا با انتقاد شدید از ســمت هواداران مواجه شده که 
از مدیریت تا ســرمربی و بازیکنان را عامــل اصلی این 
ناکامی های اخیر می دانند و اگر این روند ادامه داشــته 
باشــد بدون شــک آبی ها در نیم فصل دوم با مشکلات 
شدیدتری روبرو خواهند شــد، با توجه به حواشی اخیر 
با امیررضا واعظ آشتیانی مدیرعامل سابق استقلال هم 

کلام شدیم تا به ارزیابی شرایط استقلال بپردازیم.

 شــایعاتی که این روزها بیشتر از همه مطرح 
اســت بحث اختلاس نجومی آجورلو در باشگاه 
اســتقلال اســت، چنین موضوعی از نظر شما 

حقیقت دارد؟
من بارها گفتم کســانی که مســئولیت داشته اند باید 
شفاف ســازی کنند؛ البته نه از طریق رسانه بلکه باید 
جلســه بگذارند تا این همــه گمانه زنی در رســانه ها 

صورت نگیرد. باید مســئولان وزارت ورزش 
همراه با آقای آجورلو و اگر نیاز باشد سازمان 
خصوصی سازی این نشســت را برگزار کنند 
و هزینه ها در این جلســه بررســی شود. به 
این نحو قبل از اینکــه این همه گمانه زنی در 
رسانه ها بشود، شفاف سازی شده و مشخص 
می شــود پول ها چطور و در کجا هزینه شده 

است.من کم حرف زدن آقای آجورلو را نمی پسندم، از 
طرفی زیاد صحبت کردن آقــای فتح الله زاده نیز جالب 
نیست. مســئولان یک تیم باید در مواقع لازم صحبت 
کنند. نکته قابل توجه این اســت که در باشــگاه های 
ایرانی مدیرعامل یــک حرف می زند؛ هیــأت مدیره 
طور دیگری صحبــت به میان می آورد و ســخنگو نیز 
حرف های خودش را دارد و هیچ گاه حرف های یکسانی 
زده نمی شــود. در حالی که باشگاه باید سخنگو داشته 
باشــد و مدیرعامل وقتی صحبت کند که شائبه هایی 
ایجاد شــده اســت. البته در چنین مواقعی هم باید از 

زیاده گویی صرف نظر کنند.

 بعــد از باخت مقابــل تراکتور بحث 
برکناری ســاپینتو پیش آمد، شاید 
اگر به عملکرد او نگاه کنیم شــرایط 
تیم چندان هم بد نباشــد؛ نظر شــما 
در خصوص کنار گذاشــتن این مربی 

چیست؟
اصلًا موافق نیســتم و اعتقاد دارم مدیرعامل 
باید از ســرمربی حمایت کند. نباید کاری که با مرحوم 
حجازی کردند با ســاپینتو نیز انجام دهند. استقلال با 
هدایت حجازی پنجم بود، ایشــان را برداشتند همان 
سال استقلال سیزدهم شــد! در حال حاضر هم باید از 

ساپینتو حمایت شود.

 در مورد شخص ســاپینتو، یکی از مشکلات 
محرومیت های زیاد این سرمربی است، هیجانی 
بودن بیــش از حد این ســرمربی و محرومیت 

هایش از نیمکت به تیم ضربه نمی زند؟
رفتارهای ســاپینتو بــا فرهنگ ما همخوانــی ندارد، 

اما مشــکل از مدیران اســت. فیلم رفتارهــای او قبل 
از آمدنش پخش شــده بود و همه می دانســتند او چه 
رفتاری دارد، چطور شد ایشــان را به استقلال آوردند. 
آنچه در حال حاضر مشــخص اســت اینکه ساپینتو از 
شرایط درون تیمی راضی نیســت و این موضوع از جر 
و بحث ایشان با مدیر رســانه ای استقلال مشخص بود. 
سایپنتو حق داشت ناراحت شــود. کار مدیر رسانه ای 
نظارت به مطالب است اما ساپینتو هم نباید در محضر 
رسانه انتقاد خود را از مدیر رسانه ای مطرح می کرد. هر 

دو در آن شرایط اشتباه کردند.

 پیش بینی شما از آینده استقلال چیست؟
من یک سؤال در زمینه استقلال ذهنم را درگیر کرده 
که می تواند اساسی باشد و یکی از عواملی است که این 
روزها به این تیم ضربه می زند. چطور این تیم بازیکنی 
را ریالی به باشــگاه خارجی می فروشــد و بعد از همان 
باشگاه دلاری می خرد. اگر جواب این سؤال داده شود، 

شاید خیلی از مشکلات حل شود.

استقلال

خریــدار  ســرمربی بعــدی تیــم ملی 
نامشــخص اســت و هر کســی دیــدگاه 
مختلف خــود را دارد اما کــدام مربی با چه 
ویژگی هایی می تواند بــرای تیم ملی ایران 

اثرگذار باشد؟
 تیم ملی فوتبال ایران با عبور از جام جهانی 
مجددا به مرحله تصمیم گیری برای آینده 
و انتخاب سرمربی رســیده که معمولا یکی 
از پرالتهاب تریــن دوره ها برای تعیین رهبر 
تیم ملی و مسئول کادرفنی است. در همین 
دوره پرحاشــیه نام هــای مختلفــی برای 
هدایت تیم ملی ایران مطرح می شــود و هر 
کســی ســاز خود را می زند اما تصمیم گیر 
نهایی، فدراسیون فوتبال و مسئولان ارشد 
ورزش هســتند که گاهی بــرای پرداخت 
دســتمزد ســرمربی و تامیــن هزینه های 

اردوی تیم ملی به داد فدراسیون می رسند.
با اتمام جــام جهانی هنوز هیات رئیســه 
فدراســیون فوتبــال تصمیمــی دربــاره 
سرنوشــت آتی نیمکت تیم ملــی نگرفته 
اما مهدی تاج در یک برنامــه تلویزیونی در 
پاسخ به ســوالات مجری برنامه، به حضور 
داشــتن کی روش، برانکــو، گل محمدی، 
مجیدی، دایی و نکونام در میان گزینه های 
ســرمربی گری تیم ملی ایران پاسخ مثبت 
داد. اندکی بعــد وزیــر ورزش و جوانان در 
یــک مصاحبه تاییــد کرد که بــه انتخاب 
فدراسیون برای ادامه همکاری با کی روش 
احترام می گذارد اما خبرهای منتشــر شده 
در رســانه های قطــری، حاکــی از توافق 
این کشــور عربی با کــی روش دارد و با این 
حساب باید فدراسیون فوتبال برای انتخاب 
ســرمربی بعدی تیم ملی بــه جمع بندی 

برسد.
اما سوال این است که مربی بعدی تیم ملی 
فوتبال ایران باید چه شرایطی داشته باشد و 
کدام گزینه می تواند بیشترین اثرگذاری را 
برای فوتبال ملی داشته باشد و هواداران را 

با خود همراه کند؟

ایرانی یا  خارجی؟
مانند همه سال های گذشــته با دو دیدگاه 

مواجه هســتیم که گروهی مربــی ایرانی و 
گروهی مربی خارجــی را ترجیح می دهند. 
به طــور قطــع نمی تــوان تعــداد مربیان 
ایرانی که شــرایط لازم را برای هدایت تیم 
ملی دارند، بیش از چهار، پنج نفر دانســت 
و در ســوی مقابل با گزینه هــای خارجی 
بی شــماری مواجه هســتیم کــه البته به 
ایــن راحتی هــا روی نیمکــت تیــم ملی 

نمی نشینند.
با توجه بــر جو حاکم بــر فوتبــال ایران و 
تجربیات گذشــته، اینطور به نظر می رسد 
که مربی ایرانی با کوچکترین لغزش تبدیل 
به سیبل مخالفان می شــود و این احتمال 
که او را به ســرعت پایین بکشند کم نیست! 
به خصوص که جام ملت های آسیا در پیش 
است و برخی قهرمانی در این مسابقات را با 
وجود قدرت هایی مانند ژاپن، کره جنوبی، 
استرالیا، عربســتان و حتی قطر از آن ایران 

می دانند!
با این شــرایط به نظر می رســد یک مربی 
خارجی که دارای برخی ویژگی های مدنظر 
فوتبال ایران باشد، گزینه بهتری است چرا 

که تجربه ثابــت کرده ایرانی ها نســبت به 
مربی ایرانی زمان بیشتری را در اختیار یک 

مربی خارجی، می گذارند.

نامدار یا آینده دار؟
تجربه همکاری با دراگان اسکوچیچ گواهی 
بر این است که سرمربی خارجی باید دارای 
برخی ویژگی ها باشد تا بتواند بر فضای تیم 
ملی ایران احاطه داشــته باشد. اسکوچیچ 
هر قدر هم از نظر نتیجه گیــری موفق بود، 
نتوانست به واسطه کارنامه نه چندان پربار 
خود، افــکار عمومی را با خــود همراه کند. 
حتی او بر شــاگردان خــود در تیم ملی هم 
سلطه ای نداشــت و عنان کار از دستش در 

رفته بود.
با توجه به این مســاله، تیم ملی یک مربی 
نامدار و دارای شخصیت رهبری می خواهد 
که نه صرفا رفتار او بلکه نامش هم سنگینی 

لازم را برای هدایت تیم ملی داشته باشد.
بخشــی از آنچــه کارلوس کــی روش را 
تبدیــل به یک مربــی بلند مــدت برای 
فوتبال ایــران کرد، تجربه حضــور او در 

تیم هایــی مانند منچســتریونایتد، تیم 
ملی پرتغال و رئال مادریــد بود. با علم به 
این مســاله، باید نگاه مسئولان تیم ملی 
به مربیان خارجــی باتجربه و به اصطلاح 
با »رزومه« برود که چندی است از سطح 
نخســت فوتبــال اروپا و جهــان فاصله 
گرفته انــد و شــرایط لازم را برای حضور 

روی نیمکت تیم ملی دارند.
نه به عنوان پیشنهاد به فدراسیون، بلکه به 
عنوان مثال می توان ســراغ مربیانی مانند 
برت فن مارویک، هکتــور کوپر، فلیکیس 
ماگات، لوئیس انریکه، دونــگا، دونادونی، 
بیلســا، کلینزمن، خــراردو مارتینو، پائولو 
بنتو و اســلوان بیلیچ رفت. البتــه که دایره 
مربیان خارجی بســیار اما بودجه و شرایط 
فوتبــال ایران هــم در شــرایط تحریمی و 

اجتماعی، خاص است.

 کوتاه مدت یا بلند مدت؟
در اینجــا با یک دیدگاه مختــص به جامعه 
ایران مواجه هســتیم که بر اساس دیدگاه 
کارشناسان مســائل اجتماعی، ایران یک 

جامعه کوتاه مدت تلقی می شــود و کمتر با 
برنامه هــای بلند مدت همراهــی می کند. 
تاثیر این دیدگاه را می توان در دوران کوتاه 

فعالیت مربیان در تیم ها مشاهده کرد.
به جــز کارلوس کــی روش که به واســطه 
شــرایط خاص خود مدت زمان طولانی در 
تیم ملی بود، ایران از سال ۹۷ به این سمت، 
سه مربی مختلف داشــته اما تیم های کره، 

ژاپن و استرالیا با یک مربی کار کرده اند.
مطمئنا همه خواهان یک برنامه بلند مدت 
با یک هدف ارزشمند مانند صعود به مرحله 
یک هشتم یا یک چهارم نهایی جام جهانی 
و چه بســا رونق فوتبال ایران تا چهار، پنج 
سال آینده هســتند و هیچ تردیدی در این 
مساله نیست ولی نقطه ابهام، جایی است که 
اگر مربی باتجربه تیم ملی دو بازی را پشت 
سر هم ببازد یا در یک مسابقات مهم نتواند 
انتظارها را بــرآورده کند، افــکار عمومی و 
مدیران فدراسیون چقدر به توانایی های او 

ایمان خواهند داشت؟
از فدراســیون فوتبال انتظــار می رود یک 
برنامه بلند مدت را بــا توجه به گزینه بعدی 
که هدایت تیــم ملی را برعهــده می گیرد 
در نظر داشته باشــد و علاوه بر تغییر نسل 
و بهبود ســبک بــازی، تیم ملــی بتواند به 
کیفیت مطلوب برای قــرار گرفتن در جمع 

۲۴ یا ۱۶ تیم برتر جام جهانی آینده برسد.

 همراه کردن مردم با تیم ملی
سخن آخر درباره ســرمربی آینده تیم ملی 
ایران، مربوط بــه نوع رابطه او بــا هواداران 
است. ایده آل ترین گزینه برای هدایت تیم 
ملی، کسی است که به واســطه نام، سبک 
فوتبــال و نتایجــی که در آینده به دســت 
می آورد، بتواند هواداران را بــا خود همراه 
کند و به نوعــی، آن ها را هنــگام برگزاری 
دیدارهای تیم ملی سر ذوق بیاورد. بهترین 
نتایج و عملکرد هم بــدون رضایت مردم و 
طرفداران تیم ملی، نمی توانــد اثرگذاری 
مطلوب را داشته باشد و به نظر می رسد یک 
مربی با ویژگی هایی که گفته شــد، بتواند 

اهداف فوتبال ایران را دنبال کند.

کاریکهباحجازیکردید،باساپینتونکنید!

منصوریان:

بازیهایآسیاییآخرینحضورمدرووشوخواهدبود
خریدار   قهرمان پرافتخار ووشــوی ایران 
گفت: بازی های آســیایی هانگــژو آخرین 

حضورم در تیم ملی ووشو خواهد بود.
پرافتخارتریــن  از  منصوریــان  الهــه 
ووشوکاران ایران اســت که چندین مدال 
رنگارنگ از مســابقات جهانــی، بازی های 
آســیایی و قهرمانــی آســیا را در کارنامه 
دارد. ووشــوکاری که چند ســالی است در 

مسابقات حرفه ای هم به میدان می رود.
او که هدایت تیم ووشــوی جوانــان ایران 
)ســاندای دختران( را هم برعهده دارد در 
خصوص مسائل مختلف صحبت کرد که در 

زیر می خوانید:

 از عملکــرد خوب تیــم جوانان در 
مسابقات جهانی ووشو شروع کنیم.

به توجه به مدت زمانی که در اختیار داشتم، 
بهترین فرصت بود که بــه تیم ملی خدمت 

کرده و دِینم را به ووشو ادا کنم.

  نتایج تیم خود را چگونه دیدید؟
سه نماینده در ســاندای دختران داشتیم 
که دو طلا و یک نقــره گرفتیم که یک طلا 
با شکســت دادن نماینده چین بود. آخرین 
بار خودم یک چینی را بــرده بودم و اکنون 
شــاگردم به این مهم رســید. حتــی کیانا 
بیابانی که به چین باخت، ســه راند مبارزه 

کرد که مســاوی شــد و در نهایت حریف 
چینی بــا اختلاف وزن کمتــر، برنده اعلام 

شد. من از نتایج تیم راضی هستم.

 شــما در رده باشــگاهی ســابقه 
مربیگری دارید. حضور در تیم جوانان 

چگونه بود؟
واقعا سخت بود. مسابقات سطح بالایی داشت 
و نگه داشتن ورزشــکار این رده سنی در اوج 
دشوار اســت. باید آنان را از استرس دور کرد 
و مدام ســر وزن باشــند. فکر می کنم تجربه 

گران بهایی برای آینده مربیگری ام بود.

 برای دوران قهرمانــی، چقدر روی 
بازی های آسیایی حساب کرده اید؟

بازی های آسیایی آخرین حضورم در تیم ملی 
ووشــو خواهد بود. البته اگر این رویداد برگزار 
شود. من همیشــه چند ماه از ســال در چین 
زندگی می کنم و اکنون فکر نمی کنم چینی ها 
بازی هــای آســیایی را برگزار کننــد. در هر 

صورت این مسابقات، آخرین حضورم است.

 پس از آن به صورت رســمی وارد 
مبارزات حرفه ای می شوید؟

چند مبــارزه حرفه ای انجام داده ام. ســال 
گذشته با سازمان گلوری )سازمان مبارزات 
حرفه ای هلند( قرارداد بســتم اما نشد که 

کارم را آنجا شــروع کنیم. اکنــون دوباره 
به من پیشــنهاد داده اند و آمــاده حضورم 
در آنجا هســتم. من برای زندگــی ام باید 
تصمیمی می گرفتم و اکنون باشــگاه داری 
می کنم و همراه آن در مبارزات حرفه ای هم 

خواهم بود.

 زمانی وارد ووشو شــدید که رشته 
شناخته شده ای نبود اما اکنون شرایط 
متفاوت اســت. از این انتخاب راضی 

هستید؟
قطعا راضی هســتم. وقتی به ووشو آمدیم 
کسی آن را نمی شــناخت و هیچ پولی هم 
در آن نبود. با تلاش مســئولان فدراسیون، 
مربیان و ورزشــکاران؛ ووشو به اینجا رسید 
و اکنون از بهترین رشــته های ایران است. 
در بازی های آسیایی هم همواره عملکردی 
عالــی دارد. من به هرجا رســیده ام از لطف 

مردم بوده و این مهم را فراموش نمی کنم.

 ولی چند مرتبه در آســتانه آسیب 
دیدگی های وحشتناکی بودید؟

)با خنــده( ممنون که یادتان مانده اســت. 
دقیقا همین است. یک بار چیزی نمانده بود 
بینایی خود را از دســت بدهم و یک مرتبه 
نیز کتفم را داشتم از دســت می دادم. البته 
اینها مزه ورزش حرفه ای است. من با ووشو 

با همه سختی ها زندگی کردم.

  شما علاقه خاصی به فوتبال دارید. 
طرفدار چــه تیمــی در جام جهانی 

بودید؟
در نســل ما همه طرفدار مســی یا رونالدو 
بودند. من واقعا دوســت داشــتم آرژانتین 

قهرمان شود تا لیونل مسی به حقش برسد.

  عملکرد تیم ملی ایران چگونه بود؟
بهترین بازیکنان را داشــتیم امــا واقعیت 
این اســت که نتیجه اصلا خوب نبود و تیم 

عملکرد همیشگی را نداشت.

 از تفاوتی که بین فوتبالیســت ها 
با ســایر رشته ها گذاشــته می شود 

ناراحت نیستید؟
ببینید اگــر قرار اســت حواله خــودرو، یا 
هر چیز دیگــری بدهند، باید بــرای همه 
ورزشکاران باشد. نوش جان فوتبالیست ها 
هر چه می گیرنــد اما بقیه نبایــد فراموش 
شــوند. مگــر قهرمانان کشــتی یا ســایر 
رشــته های موفق، کم زحمت می کشــند. 

امیدوارم همه یه یک چشم دیده  شوند.



کرمانشاه-حسنافخارزاده مدیر عامل 
شــرکت نفت مناطق مرکزی ایران در ادامه 
بازدیدهای هفتگی از روند تامین ســوخت 
زمستانی در شرکت های تابعه نفت مناطق 
مرکزی ایران به تولید بیش از ۳۰ درصد گاز 

مصرفی کشور توسط این شرکت خبر داد. 
 مهندس مهدی حیــدری به همراه جمعی 
از نماینــدگان محتــرم مجلس شــورای 
اســامی در بازدیــد از منطقــه عملیاتی 
خانگیران در شــرکت بهره برداری نفت و 
گاز شرق بر نقش ســه گانه تولید ، توسعه و 
ذخیره سازی شرکت نفت مناطق مرکزی 
ایران اشــاره کرد و اظهار داشت : ماموریت 
جدید شرکت نفت مناطق مرکزی ایران در 
ســه بخش تولید، توســعه و ذخیره سازی 
مطرح شــده به خصوص در بخش توسعه 
این امر بسیار پررنگ اســت و برای تحقق 
این امر در بازدیدهای ادواری از شــرکتها 
و مناطــق عملیاتی در ۱۴ اســتان تحت 
پوشــش این شرکت مشــکات و چالشها 

شناسایی شده  و در پی رفع آن هستیم.
 وی ضمن تشــکر از توجه ویژه نمایندگان 
محترم مجلس شورای اســامی از حضور 
آنــان در منطقــه عملیاتــی خانگیــران 
قدردانی نمود و اظهار امیــدواری کرد که 
حضور و همراهی آنان در مناطق عملیاتی  منشا 

خیر و برکت در رفع گره ها و چالشها باشد.
 مهندس حیــدری افزود : این مشــکات 
و چالش هــا هم در حوزه تاسیســات و هم 
در حــوزه منابع انســانی و امکانات رفاهی 

وجود دارد. مشــکاتی همچــون  قدمت 
عمر تاسیسات، عدم وجود اماکن مناسب و 
امکانات رفاهی برای کارکنان  در مناطق و 
همچنین عدم اختصاص آیتم های حقوقی 
اســت.  به عنوان شــاهد مثال ، در شرکت 
بهره برداری نفت و گاز شــرق بیش از 25 
ســال اســت که موارد و آیتم های موردی 
پرداخت نشده اســت و با تاش مجموعه 
منابع انســانی این شــرکت و شرکت نفت 
مناطق مرکزی ایــران و همچنین حمایت 
دکتر خجسته مهر مدیرعامل شرکت ملی 
نفت ایران توانســتیم این موارد را تاحدی 
حل کنیــم. مواردی از قبیــل مرزی بودن 
منطقه و وجود ریزگردها و شــن های روان 
نیز وجود دارد که نیاز بــه همت مدیران و 
مسئولین دارد تا پیگیری شــود و بتوانیم 
در ایــن زمینه هم حداکثر تــاش را برای 

همکاران انجام دهیم.
مدیر عامل شــرکت نفت مناطق مرکزی 
ایــران در خصوص برخــی از فعالیت های 
توســعه ای در شــرکت متبــوع خویش 
خاطرنشــان کرد: بــا برنامه ریــزی ها و 
اقدامات انجام شــده ، در زمستان ۱۴۰2 با 
توســعه فاز اول میدان دی و فاز اول میدان 
آغار در شــرکت بهره بــرداری نفت و گاز 
زاگــرس جنوبی و نیز میــدان گازی توس 
بتواند روزانه  ۱۰ میلیون متر مکعب گاز به 
شبکه سراســری گاز اضافه شود و در سال 
۱۴۰۳ نیز با توسعه میدان خارتنگ شاهد 
افزایش روزانــه  ۱۰ میلیــون متر مکعب 

خواهیم بود. 
وی تصریح کــرد: عاوه بر بحث توســعه 
میادیــن، در جلســات پیش بینــی بهره 
دهی چاه هــا بحث احیای مجــدد برخی 
از چاه هــای دارای امکان تولیــد گاز نیز 
بررسی شــده اســت  که به افزایش تولید 
منجر می شــود که به صورت موردی می 
توان به در مدار تولیــد آمدن  دو حلقه چاه 
در میدان خانگیران اشــاره کرد و این مهم 
تنها به همت همــکاران ما به ویژه در حوزه 
مهندسی ساختمان شــرکت بهره برداری 
نفت و گازشرق میســر شد که توانستند در 
کمترین زمان تســهیات ســرچاهی را با 
بهره گیری از توان داخلــی نصب نمایند و 

این چاه ها را در مدار تولید قرار دهند.
بر أســاس این گزارش مهنــدس حیدری 
با اشــاره بــه  نقــش خطیر شــرکتها در 
انجام تعهد به مســئولیت هــای اجتماعی 
خاطرنشان کرد : این باور نهادینه مجموعه 
مدیریت و کارکنان ماســت که باید نسبت 
به صنعــت نفت ، محیط زیســت و جوامع 
پیرامون آن دغدغــه مند بــود و عاوه بر 
رسالت ذاتی توســعه صنعتی ، به بینش و 
نگاه انسانی و رعایت أصول اخاقی نسبت 
به صیانت از محیط زیســت ورفع نیازهای 
قانونی جوامع پیرامونی باور داشت و همت 
گماشت. امنیت انرژی کشــور با آرامش و 
امنیت ســاکنان این ســرزمین دو مقوله 

مهم و استراتژیک به شمار می رود که همه 
ما ملزم به رعایت حدود و ثغور آن هستیم. 
که در یک قالب تماشــایی مــی توان به 
این تصویر زیبا گریزداشــت  که بخشــی 
از مناطــق عملیاتی ما دقیقــا هم مرز با 
کشور های همسایه هســت که عاوه بر 
نیروهــای صنعت نفت، یــگان حفاظتی 
مرزها نیز حضور دارنــد و در یک  صحنه 
می توان امنیــت انــرژی و امنیت مرز و 
جان را در کنــار هم دید. دیــدگاه ما در 
حوزه مســئولیت های اجتماعــی نیز با 
همه توان در کمک به جامعــه پیرامونی 
خواهیم کوشــید تا بتوانیم به مردم نقاط 

محروم خدمت کنیم.

اصفهان-مریــم مومنی اقتصادزمانه : ســالانه 
بیــش از ۱5 هزار تــن انــواع تجهیــزات، قطعات و 
ســازه های مختلف آهنی خطوط تولید که عمر مفید 
آن ها به اتمام رســیده، در کوره های قوس الکتریکی 
فولاد مبارکه به عنوان قراضه اســتفاده می شــوند و 

برای شرکت ارزش افزوده اقتصادی به بار می آورند.
رئیس امور پســماند شــرکت فولاد مبارکه ضمن 
اعــام این خبر گفت: به دلیل مســتهلک شــدن و 
پایــان عمــر مفیــد انــواع تجهیــزات، قطعات و 
ســازه های مختلف آهنی در شــرکت و عدم امکان 
به کارگیری ایــن متریال در بخش هــای مربوطه، 
همواره بخش قابل توجهی از انــواع ضایعات آهنی 
از نواحی مختلف به ســایت ضایعــات قابل بازیافت 

مدیریت شهری ارسال می شوند.
بــه گفته مجیــد غیاثونــد، این ضایعــات در واقع 
نوعی پســماند بــاارزش و همچنین یکــی از مواد 
اولیــه تولیــد در فراینــد فولادســازی به شــمار 
می رود. ازاین رو واحد امور پســماند با برنامه ریزی 
و اجرای طرح آماده ســازی قراضه هــای مذکور بر 
اساس اســتانداردهای واحد کنترل کیفی، پس از 
دســته بندی تخصصی این ضایعات با اســتفاده از 
دســتگاه آنالایزر پرتابل طی عملیات برشــکاری، 
پرسکاری و…، ســالانه بیش از ۱5 هزار تن قراضه 

موردنیاز تولید را از این طریق تأمین می کند.
وی افــزود: با اســتفاده از تجارب به دســت آمده و 
پیش بینی زیرســاخت های موردنیــاز این عملیات 

در ســایت جدید ضایعات قابل بازیافت، به گونه ای 
برنامه ریزی انجام شــده اســت که در آینده میزان 
ورودی و خروجــی ایــن قراضه ها از این ســایت 
مساوی باشد تا از انباشــت بیش ازحد این ضایعات 
و نتیجتاً اشــغال فضــا و همچنین خواب ســرمایه 
جلوگیــری گردد.غیاثونــد گفت: در پــی اجرای 
این طرح برای اولیــن بار در فــولاد مبارکه تعداد 
2۰ عدد شــل کوره ضایعاتی و متعلقــات مربوطه 
باقی مانده از ســال های گذشــته پس از انتقال به 
ســایت ضایعات قابل بازیافت، طی یــک عملیات 
تخصصی، برشــکاری شــد و از ایــن طریق عاوه 
بــر تأمین بیــش از 2 هــزار تن قراضــه درجه یک 
موردنیاز فرایند تولید، گامی در جهت آزادســازی 

اراضی موردنیاز توسعه نورد گرم 2 نیز برداشته شد.
وی خاطرنشــان کرد: پــس از اجــرای این طرح 
تمامی آهــن آلات داخلی که نیاز به آماده ســازی 
جهت اســتفاده در فرایند تولید دارنــد در ابتدا به 
این ســایت انتقال می یابد و پس از آماده سازی در 

فرایند تولید مجدداً استفاده می شود.
وی در ادامــه اظهــار داشــت: یکــی دیگــر از 
دســتاوردهای حاصــل از برنامه ریــزی و اجرای 
این پروژه، عملیــات انتقال، دمونتاژ و برشــکاری 
تخصصــی ترانس هــای مســتعمل باقی مانــده از 
ســال های قبل اســت که طی این عملیات بیش از 
۴۰ تن مس به ارزش بیــش از ۱2 میلیارد تومان و 

5۰ تن قراضه آماده سازی و بازیافت گردید.

آمل-مهری ابراهیمی فرماندار ویژه شهرســتان 
آمل گفــت: با رایزنی هــای صورت گرفته؛ از ســوی 
ستاد اجرایی فرمان حضرت امام خمینی)ره( استان 
مازندران، هشــت روستا در شهرســتان آمل پایلوت 

اجرای طرح های اشتغالزایی این ستاد قرار گرفتند.  
سید عباس حســینی در جلسه مشــترک دستگاه 
های اجرایی شهرســتان آمل و رئیــس و معاونین 
ســتاد اجرایی فرمــان اجرایی امام اســتان که به 
میزبانی فرمانداری آمل برگزار شــد، با اشــاره به 
اینکه اســتفاده از ظرفیت های ستاد اجرایی فرمان 
امام اســتان از ظرفیت های مغفول در شهرســتان 
آمل که معتقدیم برای توســعه شهرستان می باید 
مورد اســتفاده قرار گیرد، تصریــح کرد: طرح های 
اشــتغالزایی ســتاد حضرت امام)ره( از پشــتوانه 
خوبی برای اســتفاده متقاضیان برخوردار اســت و 

نیز انحراف از اجرا در این بخــش از میزان کمتری 
برخوردار است.

وی با بیان اینکه این ســتاد با به کارگیری تسهیل 
گــر و پیگیری های ویژه، از شــیوه مناســبی برای 
حمایــت از متقاضیــان برخوردار اســت، افزود: با 
رایزنی های صورت گرفته؛ از ســوی ستاد اجرایی 
فرمان حضرت امام خمینی)ره( اســتان مازندران، 
هشــت روســتا در شهرســتان آمل پایلوت اجرای 
طرح های اشــتغالزایی این ســتاد قرار گرفتند که 

تاش می کنیم تعداد این روستاها افزایش یابد.
حســینی یادآور شــد: تســهیل گران این ســتاد 
با همکاری دســتگاه های اجرایــی در حوزه های 
مزیت دار شهرســتان مانند آبزی پروری، ورزش، 
صنایع دستی و ... نســبت به پرداخت تسهیات به 

متقاضیان اقدام می کنند.

فرماندار ویژه شهرســتان آمل با اشــاره به اینکه از 
ســتاد اجرایی فرمان حضرت امام در حوزه آسیب 
های اجتماعی نیز شهرســتان آمل را یاری خواهند 
رســاند، بیان کــرد: امیدواریم بتوانیــم در حوزه 
آســیب های اجتماعی یک طرح پایلوت کشــوری 

را اجرایی کنیم.
سید رضا هادیان رئیس ســتاد اجرایی فرمان امام 
اســتان مازندران نیز در این جلسه با اشاره به اینکه 
۱9 پروژه بــزرگ اقتصادی در شهرســتان آمل از 
سوی این ستاد در حال اجرا اســت، بیان کرد: این 

ســتاد پروژه های اجتمــاع محور روســتایی را نیز 
در ســطح شهرســتان آمل با همکاری فرمانداری 
و دستگاه های اجرایی شهرســتان، اجرایی خواهد 

کرد.
وی با بیــان اینکه این ســتاد از ســال 97 تاکنون 
هزارمیلیارد تومان ســرمایه گذاری مشــترک در 
حوزه اقتصادی اســتان انجام داده اســت، تصریح 
کرد: میزان جــذب این اعتبارات بــه تاش و اراده 
دستگاه های اجرایی، بخشــداری ها و دهیاری ها 

دارد.

اصفهان

وده اقتصادی در فولاد مبارکه با استفاده از ضایعات فلزی داخلی تولید فولاد خام و ارزش افز

فرماندار آمل:

ح های وستا در آمل پایلوت اجرای طر 8 ر
 اشتغالزایی شدند

مهندس مهدی حیدری اعلام کرد؛

 تولید بیش از ۳۰ درصد گاز کشور درشرکت نفت مناطق مرکزی ایران 
مدیرکل تامین اجتماعی استان بوشهر:

خدمات غیر حضوری 
ع وقت ارائه می شود دراسر

بوشــهر -رضا حیدری کاهش حجم مراجعات، ارتقا ســطح 
رضایتمندی، تطبیق اطاعات درســت و همچنین اطاعات بهینه 

نیروی انسانی بخشی از اهداف طرح ۳۰7۰ محسوب میشود
به گزارش روابط عمومی اداره کل تامین اجتماعی اســتان بوشهر 
،عباس دیری مدیــر کل تامین اجتماعی اســتان، در نشســت با 
موضوع »هوشــمند ســازی تامیــن اجتماعی با طــرح ۳۰7۰«، 
گفت: ضرورت اجرای طــرح ۳۰7۰ با توجه به حجــم افراد تحت 
پوشش ســازمان اعم از کارفرمایی ، بیمه شــدگان و بازنشستگان 
و همچنین تنــوع خدمات اجــرای این طرح، نیاز اســت که طرح 

مذکور در الویت امور سازمان قرار گیرد .
وی با اشــاره به برخی از اهداف در نظر گرفته شــده در فرآیند اجرای 
طرح ۳۰7۰، خاطرنشــان کرد: کاهش حجم مراجعات، ارتقا ســطح 
رضایتمندی، تطبیق اطاعات درســت و همچنیــن اطاعات بهینه 

نیروی انسانی بخشی از اهداف طرح ۳۰7۰ محسوب میشود.
مدیر کل تامین اجتماعی استان بوشــهر با اشاره به طرح هوشمند 
ســازی ، گفت: طرح هوشمندســازی ، طرح ملی و عظیم اســت 
که قرار اســت در آن خدمات اصلی این ســازمان به صورت کاماً 
الکترونیکــی و از طریق ســامانه خدمــات غیرحضــوری تأمین 

اجتماعی به بیمه شــدگان، کارفرمایان و بازنشستگان ارائه شود.
وی با اشــاره به اینکه خدمــات مدنظر از طریق ســامانه خدمات 
غیر حضوری در اســرع وقت ارائه میشــود گفت: بــه عنوان مثال 
در گذشــته در مورد بیمه بیکاری شــاید ۱۴ الی 2۰ بــار مراجعه 
به ســازمان تأمین اجتماعی میشــد اما اکنون این فرایند حذف و 
از طریق ثبت ســامانه روابــط کار به صورت الکترونیکــی و نیاز به 

حضور در شعب ندارد و در اسرع وقت این کار عملیاتی میشود.
مدیر کل تأمین اجتماعی اســتان بوشــهر ، همچنیــن به برخی از 
آمار اســتفاده مراجعه کنندگان از طرح ۳۰7۰ اشاره کرد و افزود: 
خوشــبختانه در حوزههــای مختلف اعم از کمــک هزینه ازدواج، 
درخواست بازنشستگی و… شاهد افزایش اســتفاده غیرحضوری 

از مراجعه کنندگان هستیم به طور مثال
کمــک هزینه فرزنــد بازنشســتگان با توجــه به ارتباطــی که با 
ســازمان ثبت احوال برقرار شــده به محــض ازدواج کمک هزینه 

مربوطه به حساب فرد مورد نظر پرداخت میشود .
دیری با اشــاره به آشــنایی مخاطبین و اهمیت آموزش محتوایی 

در مسیر هوشمند سازی سازمان افزود :
اگر محیطــی مانند محتوای آموزشــی، راهنماها و… در ســامانه 
ایجاد شود ، این کار برای مخاطبان ســازمان ارزش ایجاد میکند و 

بی شک میتواند به ارتقای سطح آگاهی آنها کمک نماید .
وی تسریع در ارائه خدمات و کاهش دادن زمان فرآیندها، کاهش 
هزینه های نیروی انســانی، ارائه ســرویس های بــدون تعطیلی، 
شــفاف بودن قوانین و دسترســی پذیر بودن خدمــات را ازجمله 

مزایای هوشمندسازی سازمان تامین اجتماعی نام برد .

جریمه قاچاقچی عینک در بهبهان وصول شد
نعمت الله بیرانونــدی مدیر کل تعزیرات  اهواز - محمد مجدم
حکومتی استان خوزســتان از محکومیت بیش از 2 میلیارد ریالی 

قاچاقچی عینک افتابی در شهرستان بهبهان خبر داد .
 نعمــت الله بیرانوندی گفت ، پس از تهیه گزارشــی از ســوی نیروی 
انتظامی بهبهان مبنی بر توقیف یک دســتگاه خــودرو پژوه پارس و 
کشــف 5 هزار عینک آفتابی قاچاق ، این گزارش بــه اداره تعزیرات 
حکومتی شهرســتان ارســال گردید . وی گفت : پس از احراز تخلف 
انتســابی متهم عاوه بر ضبط کالا به مبلــغ 2 میلیارد و 2۴۰ میلیون 
ریال محکوم گردیده که توسط اجرای احکام این اداره جریمه صادره 
وصول گردید. ســامانه اینترنتــیir.http://tazirat۱۳5/ آماده 

دریافت گزارشات و شکوائیه های هم استانی های گرامی می باشد .

ج  وی کر نخستین سری واگن های متر
وی ریل قرار گرفت ر

البرز-مظفری  عضو شــورای شــهر کرج از ورود واگن های رام 
اول قطار شهری به ایستگاه چهارراه طالقانی خبر داد.

 مســعود محمدی گفت: با تاش همکاران ســازمان قطار شهری 
کــرج، اولین ســری از واگن های رام اول قطار شــهری از شــفت 

ایستگاه چهارراه طالقانی وارد تونل شد.
وی در حاشــیه انتقال این واگن ها به کارگاه  زیرزمینی مترو افزود: 
در مرحله نخســت یک کشــنده)دیزل( و روزانــه دو عدد واگن از 
محل ایســتگاه چهارراه آیــت الله طالقانی با برنامــه ریزی زمانی 

مشخص روی ریل قرار می گیرد.
عضو شورای شــهر کرج در ادامه از ماحظات HSE و الزامات فنی 
تســت خشــک طی روزهای آتی خبرداد و گفت: متأســفانه طی 
سال های گذشــته، مشــکات گوناگونی به عنوان عوامل تاخیر در 
اجرای پروژه قطار شــهری کرج مطرح شده اســت که قصد ورود 
به آنها را نداریم و ســعی می کنیم با تســریع در روند فعلی، و نصب 
تأسیسات، تست خشــک، تجهیز ایستگاه ها، حرکت آزمایشی و در 
نهایت مســافرگیری در مســیرهای هدف، متروی درون شهری را 
به عنوان یکی از اولویت های اصلی حمــل و نقل عمومی پاک برای 

شهروندان به ارمغان آوریم.
مســعود محمدی در پایان نیز افزود: قطعا توســعه حمل و نقل پاک 
اگر پیش از این به عنوان یک گزینه مطرح بود، باتوجه به آلودگی هوا 
در کانشــهرها، امروز به عنوان یک الزام در مدیریت شهری قلمداد 
می شود که با توســعه آن، می توان گامی اساســی در کاهش آلودگی 

هوا، تصادفات رانندگی و هزینه سفرهای درون شهری داشت.

شهر سرزمین
روزنامه سراسری صبح ایران
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مازندران

ارومیه -رحیــم جباردخــت  مدیرعامل 
شــرکت آب و فاضاب آذربایجان غربی گفت: طرح 
آبرســانی به ۳9۱ روستای اســتان که با همکاری 
قرارگاه امام حســن مجتبی )ع( ســپاه در دســت 

اجراست، 2۶ درصد پیشرفت فیزیکی دارد.
لطیــف خوش ســیرت افــزود: با اجــرای کامل 
این طرح، ۳9۱ روســتای آذربایجــان غربی در 
شهرستان های مختف از آب آشــامیدنی سالم و 

بهداشتی برخوردار خواهند شد.
وی اضافه کرد: این طرح ها با مشــارکت ســپاه و 
با صــرف اعتباری معادل 9 هــزار و ۶۶۰ میلیارد 

ریال اجرایی می شود.
مدیرعامــل شــرکت آب و فاضــاب آذربایجان 
غربــی ادامه داد: مــدت زمان اجــرای این طرح 
فاخر و بزرگ، ۳۰ ماه درنظر گرفته شــده و امید 
است که در هفته دولت ســال ۱۴۰۳ بتوانیم آن 

را به بهره برداری برسانیم.

خوش ســیرت اظهار کرد: عاوه بــر آن، در حال 
حاضر ۱۰ هزار میلیــارد ریال طرح در حوزه های 

آبرسانی در آذربایجان غربی اجرایی می شود.
وی گفت: بــا تخصیص بــه موقع ایــن اعتبارات 
خواهیم توانســت این طرح هــا را زودتر از زمان 

برنامه ریزی شده به اتمام برسانیم.

اهواز - محمد مجدم  رئیس پژوهش و فناوری و 
کارگروه تولید بار اول شــرکت ملی مناطق نفت خیز 
جنوب ضمن تقدیر از راهبــری دانش محور مدیریت 
امور فنی این شرکت و به خصوص مشارکت همکاران 
مهندسی فرآورش و پروژه های تزریق گاز، از رونمایی 
شــیر فرازآوری بــا گاز در چاه های نفتی که توســط 
شــرکت دانش بنیان داخلی بومی ســازی شده، خبر 
داد و گفت: جهت تولید و بهره وری حداکثری از میزان 
ذخایر نفت موجود در مخازن کم فشــار، از روش های 
فــرازآوری مصنوعی بــه عنوان راهــکار میان مدت 
استفاده می شود،که از جمله این روش ها فرازآوری با 
گاز می باشد. محمد گلستان باغ گفت: در این روش گاز 
به صورت پیوســته از طریق فضای دالیز به درون چاه 
تزریق و توسط شیرهای فرازآوری نصب شده در رشته 
تکمیلی به درون ستون چاه وارد شده و از طریق سبک 
سازی ستون ســیال ســتون،به افزایش تولید نفت 
کمک می کند. وی در حاشــیه جلسه رونمایی از شیر 

فرازآوری با گاز بومی سازی شده توسط شرکت دانش 
بنیان سروهیدرولیک پویا بیان کرد: با هدف حمایت 
از طرح هــای فناورانه و ایجاد بســتری مطلوب برای 
همکاری فی مابین با شرکت های دانش بنیان داخلی 
می توان گام های مؤثری در راســتای تأمین نیازهای 

فناورانه، راهبردی و تحریمی برداشت.

آذربایجان غربی خوزستان
مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان : 

وستای آذربایجان غربی ۲۶ درصد  ح آبرسانی به ۳۹۱ ر طر
پیشرفت دارد

با حمایت مناطق نفت خیز جنوب انجام شد؛
تولید بار اول شیر فرازآوری با گاز توسط یكی از شرکت های 

دانش بنیان داخلی



رویدادنوآوریبازگروهتوسعهملی
برگزارمیشود

رویداد نوآوری باز گروه توســعه ملی ۲۰ تا ۲۲ دی ماه با حضور شرکت  
های دانش بنیان، اســتارت آپ ها، اتحادیه  هــای صنعتی، مخترعان، 
پژوهشــگران و صاحبان فکر و ایده در دانشــگاه صنعتی شریف برگزار 

می شود.
به گزارش روابط عمومی بانک ملی ایران، گروه توسعه ملی در راستای 
توســعه تولید دانش بنیان و اشــتغال آفرین، حمایت از تجاری سازی 
اختراعات، نــوآوری ها و طرح های صنعتی را در دســتور کار خود قرار 
داده و به منظور اســتفاده حداکثری از ظرفیت های دانشی نوآور و فنی 
کشــور نســبت به راه اندازی پلتفرم نوآوری باز با معرفی چالش های 
فناورانه در دســته های تجهیزات اتوماســیون، تعمیرات و نگهداری، 
انرژی آب و محیط زیســت، محصــولات و فرآیندهــای تولید صنایع 
ســیمانی و معدنی، محصولات و فرآیندهای تولید صنایع شیمیایی و 

محصولات و فرآیندهای تولید صنایع غذایی اقدام کرده است.
رویداد نوآوری باز، به منظور همرســانی شرکت های تابعه گروه توسعه 
ملی و تیم های فناور و نوآور کــه می توانند درخصوص رفع چالش های 

مزبور راهکار ارائه کنند، برگزار می شود. 
لازم به ذکر است، گروه توسعه ملی بودجه ای تا یک هزار میلیارد ریال 
برای ســرمایه گذاری خطرپذیر در طرح های منتخب در نظر گرفته و 
در قالب های دریافت حق امتیاز، خرید مالکیت فکری، تملک ســهام 
شرکت های مشارکت کننده در طرح، ایجاد شــرکت جدید و سرمایه 
گذاری مشــترک، تضمین خریــداری محصول به تعداد مشــخص و 

تضمین فنی محصول تولیدی آماده همکاری است.
با توجه به نیاز جامعه صنعتی به حل چالــش ها و همچنین نیاز جامعه 
نوآوران و نخبگان صنعتی به حمایت، این مسیر دو طرفه می تواند فتح 

بابی برای خلق فرصت های نوآوری در صنعت باشد.

از سوی بیمه مرکزی منتشر شد
گزارشتحلیلیآمارعملکردصنعتبیمه

در9ماههاولسال1401
بر اســاس گزارش دفتر برنامه ریزی و امور فنیِ معاونت طرح و توسعه 
بیمه مرکزی، صنعت بیمــه در نه ماهه اول ســال ۶۴,۲  هزار میلیارد 

تومان خسارت پرداخت کرد.
به گــزارش اداره کل روابط عمومــی و امور بین الملــل بیمه مرکزی، 
تغییرات حق بیمــه تولیدي )۱۲۶,۹هزار میلیارد تومان( و خســارت 
پرداختی )۶۴,۲هزار میلیارد تومان ( نســبت به مدت مشــابه ســال 

گذشته به ترتیب در حدود ۵۸,۴ و ۵۶,۷ درصد افزایش یافته است.
با صــدور پروانــه فعالیت شــرکت بیمه زندگــی کاریزمــا در مورخ  
۱۴۰۱/۹/۱۲و اضافه شدن آن به بخش غیردولتی صنعت بیمه، تعداد 
شرکتهای بیمه ای که گزارش عملکرد ماهانه آنها در بازار بیمه تا پایان 

آذرماه سال جاری قابل بررسی است، به ۲۸ شرکت بیمه می رسد.
رشد ۵۸,۴ درصدی حق بیمه تولیدی بازار به طور عمده متأثر از رشته 
درمان با سهم ۳۰,۱ درصد از پرتفوی بازار و رشد ۱۶۵,۳ درصدی حق 
بیمه تولیدی )۲,۷ برابر شــدن نسبت به مدت مشــابه سال گذشته( 

است. 
رشد حق بیمه تولیدی در ۲ شــرکت بیمه دی و دانا به ترتیب ۳۱۹,۴ 
و ۱۶۱,۷ درصد )با ســهم ۶,۹ و ۱۳ درصدی از حق بیمه بازار( اســت. 
این امر به واسطه عملکرد شرکتهای مذکور در رشته درمان )به ترتیب 
با ســهم۸۹,۵ و ۵۳,۷درصدی از پرتفوی حق بیمه(، همچنین ۶,۴ و 
۵,۵برابر شدن حق بیمه تولیدی این رشته نسبت به مدت مشابه سال 

قبل بوده است.
 در بخش دیگر این گزارش، ۱۰ شرکت  بیمه: ایران )با ۲۵,۹ %(، دانا )با 
۱۳ %(، آسیا )با ۱۰,۶ %(، دی )با ۶,۹ %(، پاسارگاد و کوثر )هر یک با ۵,۲ 
%(، البرز )با ۵,۱ %(، پارسیان )۳,۸ %(، ســینا )با ۳,۱ %( و معلم )با ۳ %( 
در مجموع ۸۱,۶ درصد از حق بیمه تولیدی بــازار را به خود اختصاص 
داده و ۱۸,۴ درصد مابقی حق بیمه، توسط ۱۸ شرکت بیمه دیگر تولید 

شده است.
 براساس این گزارش نسبت خســارت بازار بیمه با ۰,۶ واحد کاهش در 
مقایسه با ۹ ماهه نخست ســال قبل به ۵۰,۶ درصد رسید این در حالی 
است که نسبت خسارت ۴ رشــته  بدنه اتومبیل، درمان، حوادث راننده 
و شــخص ثالث-مازاد )به ترتیب بــا ۷۲,۱، ۶۵,۸، ۵۴ و ۵۱,۹ درصد( 
بالاتر از سطح بازار بیمه )۵۰,۶ %( بوده است و نسبت خسارت ۶ شرکت 
بیمه:زندگی باران)۹۴,۵ %(، ســرمد )۸۶,۲%(، میهن)۸۱,۷ %(،ملت 
)۶۷,۸ %( پارســیان )۶۲,۵ %( امید )۶۰,۵%(و به مراتب بالاتر از سطح 

بازار بیمه)۵۰,۶%( است.
گزارش مذکور حاکی است، سهم بخش غیردولتي از حق بیمه تولیدي 
و از خسارت پرداختي صنعت بیمه به ترتیب ۷۴,۱ و ۷۲,۲ درصد است.

از این میان ســهم ۳ رشــته بیمــه درمان، شــخص ثالث - مــازاد و 
زندگی)عمر( به ترتیب ۳۰,۱، ۲۹,۷ و ۱۴,۲ درصد از پرتفوی حق بیمه 

تولیدی در بازار اعلام شد.
مطابق با این گزارش، حــدود ۵۲,۵میلیون بیمه نامــه صادر و ۵۵,۴ 
میلیون فقره خسارت پرداخت شده و بر این اساس تعداد بیمه نامه های 
صادره و تعداد موارد خسارت پرداختی نســبت به ۹ ماهه نخست سال 

قبل، به ترتیب ۴,۴ و ۳۸,۴ درصد رشد داشته است.
رشــد ۴,۲ درصدی تعداد بیمه نامه های صادره در بــازار به طور عمده 
به واســطه رشــد این تعداد در ۲ رشته شــخص ثالث-مازاد و حوادث 
راننده به ترتیب با ۷۲,۲ و ۵,۳ درصد رشــد و هر یک با سهم حدوداً ۳۵ 

درصدی از کل تعداد بیمه نامه های صادره بوده است.
همچنین افزایش ۳۸,۴ درصدی تعداد موارد خســارت پرداختی بازار، 
بیشــتر به دلیل رشــد ۳۵,۲درصدی این تعداد در بیمه درمان با سهم 
عمده )۹۲,۲درصد( از تعداد خسارتهای پرداختی بازار بیمه بوده است 
و این موضوع نیز متأثر از فعالیت بیمه دی در رشته درمان با سهم ۴۴,۲ 
درصدی از تعداد خســارتهای پرداختی این رشــته است به نحوی که 
در این شرکت، بیمه درمان با ۹۹,۸ درصد ســهم از تعداد خسارتهای 
پرداختی، رشــد ۳۷,۴درصدی در تعداد خســارت های درمان داشته 

است.
شایان ذکر است این گزارش براســاس آمار خود اظهاری شرکت هاي 
بیمه در سامانه سنهاب تهیه و تنظیم شده که در راستای شفاف سازی و 

تنویر افکار عمومی منتشر می شود.
بدیهی است مشــروح این گزارش و جدول جزییات آماری به تفکیک 
عملکرد رشــته های بیمه با آن در پرتال بیمه مرکزی قابل دسترســی 

خواهد بود.

انتشارگواهیسپردهمدتدارویژه
سرمایهگذاریعامباسودعلیالحساب۱۸درصد

انتشار گواهی سپرده مدت دار ویژه سرمایه گذاری عام یک ماهه با سود 
علی الحساب ۱۸ درصد در دستور کار بانک مسکن قرار گرفت.

به گزارش خبرنگار پایگاه خبری بانک مســکن هیبنا، انتشــار گواهی 
ســپرده مدت دار ویژه ســرمایه گذاری عام یک ماهه با نرخ سود علی 

الحساب ۱۸ درصد در دستور کار بانک مسکن قرار گرفت.
اوراق گواهــی مذکور در واحدهــای یک میلیارد ریالــی و از تاریخ ۱۶ 
دی ماه  منتشــر و آماده فروش می باشد.بر همین اساس، گواهی سپرده 
مدت دار ویژه سرمایه گذاری عام یک ماهه منتشره به تاریخ ۱۶ آذرماه 
سال ۱۴۰۱، تمامی به صورت سیســتمی و اتوماتیک به گواهی سپرده 

موصوف با شرایط مذکور تبدیل می شود.

وزیر نفت:
عدمقطعگازدربخشخانگینیازمندهمکاری

مردماست
اوجی گفت: در هیچ کشــوری مصرف بخش خانگی ، تجاری و صنایع 
غیر عمده بــه ۶۳۰ میلیون متر مکعب نمی رســد،ما معتقدیم که یک 

رقم عظیمی از این ۶۳۰ میلیون متر مکعب اسراف می شود.
جواد اوجی وزیر نفت گفت: از  امروز در استان های شمال و شمال شرق 
کاهش دمای شدیدی را خواهیم داشــت و تا منهای ۱۵ درجه گزارش 

شده که ماندگاری این کاهش دما و سرما کار را کمی دشوار می کند.
وی ادامه داد: تا به امروز همکاران ما در وزارت نفت و شــرکت ملی گاز 
با آماده باشی که در ســکو ها و تولید و میادین در بخش های بالادستی 
و پایین دست پالایشــگاه ها و خطوط انقال پایدار اســت ولی با وجود 
روند مصرفی که وجود دارد بیش از ۶۳۰ میلیون متر مکعب رســیدیم 
که روند رو به رشدی را طی کردیم که ممکن اســت در روزهای سر به 
۶۵۰ میلیون متر مکعب نیز برســد.وزیر نفت خاطر نشان کرد: در هیچ 
کجای دنیا و هیچ کشوری مصرف بخش خانگی و تجاری و صنایع غیر 
عمده رقم بخورد. ما معتقدیم کــه یک رقم عظیمی از این ۶۳۰ میلیون 
متر مکعب اسراف می شــود، از همه هموطنان خواهشمندیم که ما را 
یاری کرده تا ما بتوانیــم این نعمت الهی یعنی گاز را به دســت تمامی 
هموطنانمان برســانیم.اوجی خاطر نشــان کرد: مصرف بهینه بسیار 
راحت اســت و با چک کردن دمای محیط کار و منــزل و قرار دادن آن 
بر روی ۲۲ درجه سانتی گراد و خاموش کردن سیستم های گرمایشی 
اضافی، استفاده از پرده زخیم و پوشیدن لباس گرم می تواند ۳۰ درصد 

در کاهش مصرف گاز مصرف واقع شود.
وی در خاتمه اضافه کرد: خط قرمز ما به دســتور دکتر رئیسی، رئیس 
جمهور محترم بخش خانگی است و به هیچ وجه دچار قطعی نمی شود 
و از بخش های دولتی شروع کرده ایم و سازمان های اداری در هربخش 
مصرف غیر متعارف اســت اخطار دریافت می کننــد و در صورت عدم 
رعایت گاز را قطع می کنیم با تدابیر ما و همکاری مردم هیچ قطعی گاز 

نخواهیم داشت.

افزایش۵درصدیظرفیتپالایشیکشور
دردولتسیزدهم

 ظرفیت پالایشی کشــور در دولت ســیزدهم از ۲ میلیون و ۱۷۰ هزار 
بشکه در روز به ۲ میلیون و ۲۸۶ هزار بشــکه در روز افزایش داشته که 

نشان دهنده رشدی ۵ درصدی در این حوزه است.
 نگاهی به عملکرد صنعت پالایش کشــور نشــان می دهد این صنعت 
توانسته اســت افزون بر بهبودبخشــی به ارقام و آمار ظرفیت پالایشی 
کشــور و تولید بنزین و نفتگاز، در حوزه تولید و توزیع پایدار ســوخت 
در کشور، توســعه همکاری با کشورهای همســایه و همسو در حوزه 
پالایش تا تجارت فــرآورده و صدور خدمات فنی، مهندســی گام های 
مهمی بردارد و افزون بر آن طرح های مهم بهینه ســازی پالایشی را هم 
تکمیل کند.به طور مثال با افزایش خــوراک نفت خام و میعانات گازی 
پالایشگاه ها، ظرفیت پالایشی کشور با افزایش ۵ درصدی از ۲ میلیون 
و ۱۷۰ هزار بشکه در روز به ۲ میلیون و ۲۸۶ هزار بشکه در روز افزایش 

یافته است.

 افزایش 10 درصدی تولید بنزین و 11 درصدی تولید
 گازوئیل کشور

آمارها نشــان می دهد بــا تکمیل برخــی طرح های بهینه ســازی در 
پالایشگاه های کشــور، تولید متوســط بنزین موتور کشور، ۱۰ درصد 
رشــد یافته و از ۹۳.۷۶ میلیون لیتر در روز بــه ۱۰۳ میلیون و ۶۷ هزار 

میلیون لیتر در روز رسیده است.
در بازه زمانی پاییــز ۱۴۰۰ تا پاییــز ۱۴۰۱ همچنیــن تولید نفتگاز 
)گازوئیل( کشور ۱۱ درصد رشد یافته و از عدد ۱۰۲ میلیون و ۸۱ هزار 

بشکه در روز به ۱۱۴ میلیون و ۱۴ هزار لیتر در روز رسیده است.

نگاهی بــه عملکرد شــرکت ملــی پالایــش و پخــش فرآورده های 
نفتی نشــان می دهد این صنعت بــا تمرکز بر طرح های بهینه ســازی 
پالایشگاه ها، به سرانجام رســاندن ۱۱ طرح بهینه ســازی موجود در 
پالایشگاه های کشــور را به منظور افزایش تولید فرآورده های با ارزش 
افــزوده بالاتر را در دســتور کار قرار داده اســت، به نحوی کــه تنها با 
بهره برداری از فــاز یک واحد تصفیه نفتگاز پالایشــگاه اصفهان، تولید 
نفت گاز با کیفیت یورو ۵ در کشور روزانه ۱۶ میلیون لیتر افزایش یافته 
است.مرحله نخســت فاز ۲ طرح توســعه و تثبیت ظرفیت پالایشگاه 
آبادان به عنوان یکی از بزرگ ترین واحدهای پالایشی کشور با ظرفیت 
۲۱۰ هزار بشــکه در روز آماده بهره برداری شده اســت که در مرحله 
نخســت آن کمیت فرآورده های تولیدی در این پالایشگاه و در مرحله 
دوم کیفیت فرآورده های تولیدی این پالایشــگاه افزایش خواهد یافت 
که نقش مهمــی در تولید محصولات ســبک و با ایجــاد ارزش افزوده 

بیشتر در کشور ایفا خواهد کرد.

پیگیری اجرای 8 طرح جدید پالایشی به ظرفیت 1.۵ میلیون 
بشکه در روز

صنعت پالایش کشــور از ابتدای آغاز به کار دولت ســیزدهم به منظور 
جلوگیری از خام فروشی و ایجاد ارزش افزوده از طریق تکمیل زنجیره 
ارزش صنعت نفت و گاز با تمرکز بر لزوم توسعه ظرفیت پالایشی کشور 
با اتکا به توان داخلــی و بخش خصوصی، احداث پتروپالایشــگاه های 
جدید به ظرفیت ۱.۴۹ میلیون بشــکه در روز را در دستور کار قرار داده 
اســت که پیگیری مشــارکت نامه و تأمین مالی پتروپالایشگاه شهید 
سلیمانی و پالایشگاه مروارید مکران جمعاً با سرمایه گذاری حدود ۱۸ 
میلیارد دلار با بانک ها و هلدینگ های بزرگ داخلی از جمله اقدام های 
انجام شــده در این حوزه اســت.این معاونت همچنین پیگیری اجرای 
طرح های جدید پالایشی ســایر متقاضیان جمعاً به ظرفیت حدود ۱.۲ 
میلیون بشکه در روز را در دستور کار دارد.شرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی کشــور همچنین در طول یک ســال گذشته از آغاز 
به کار دولت ســیزدهم، با به نتیجه رســاندن اجرای عملیات پالایش 
فراسرزمینی به ظرفیت ۱۴۰ هزار بشــکه در روز با کشور ونزوئلا موفق 
شد گام مثبتی در جهت توســعه همکاری با کشورهای همسو و صدور 
خدمات فنی و مهندســی در حوزه صنعت پالایش به دیگر کشــورها 
بردارد.شرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی ایران همچنین 
صدور نخستین بخش از محموله کاتالیست ایرانی به روسیه را به عنوان 
گامی دیگر در مسیر توســعه همکاری با کشورهای همسایه ثبت کرد.
شــرکت ملی پالایش و پخش فرآورده های نفتی با تأمین سوخت مایع 
موردنیاز بخش های مختلف کشــور از جمله نیروگاه ها، صنایع و بخش 
خانگی تأمین انرژی موردنیاز داخلــی در بخش های مختلف را برعهده 
گرفته و افزون بــر آن برنامه های کوتاه و بلندمدتــی را برای مدیریت و 

بهینه سازی مصرف انرژی طرح ریزی کرده است.
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 قول بانک مرکزی برای رفع موانع

بانکهاتسهیلاتپیشبینیشدهدربودجهرانپرداختند

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس  خریدار 
گفت: تا امروز عملکرد تبصره ۱۸ بودجه صفر بوده 
اســت اما با قولی که بانک مرکزی و تیم اقتصادی 
دولت داده انــد، امیدواریم طــی ۱۰ الی ۲۰ روز 

آینده سیاست هایی ابلاغ شود.
 طی ماه های گذشــته، روند پرداخت وام توسط 
شبکه بانکی تقریباً متوقف شده است. در این بین 
تولیدکنندگان بیشــترین آســیب را از وضعیت 
موجود دیده اند؛ زیرا در شرایط فعلی و با افزایش 
تورم، دریافت تسهیلات به منظور تأمین سرمایه 
در گردش، یکی از راه هــای اصلی برای گذر از این 

دوره است.
در این بین با وجود اینکه راه های بسیاری از جمله 
فروش اموال مازاد بانک ها برای افزایش سرمایه و 
خروج بانک ها از بنگاه داری به منظور افزایش توان 
تســهیلات دهی بانک ها وجود دارد، اما آنطور که 
متولیان بخش تولید می گویند حتی تســهیلات 
مصوب در بودجه از جمله تســهیلات تبصره ۱۸ 
قانون بودجه که باید دولت منابع آن را تأمین کند 

نیز پرداخت نشده است.
بر اســاس بند الف تبصره ۱۸ قانون بودجه سال 
۱۴۰۰ و ۱۴۰۱، بــه منظور رشــد و پیشــرفت 
اســتان های کشــور از طریق ارتقای بهره وری و 
توســعه ســرمایه گذاری ها، تکمیل واحدهای 
نیمه تمام و ظرفیت های خالی بنگاه های تولیدی 

بر پایه آمایش ســرزمین و همچنیــن حمایت از 
طرح های دانش بنیان و پیشــران و بسط و عدالت 
ســرزمینی، منابعی جهت ایجاد و افزایش تولید، 
اشــتغال و کارآفرینی و ارتقای رشــد اقتصادی 

اختصاص می یابد.
به عبارتی بر اســاس این تبصره، پس از بررسی و 
تأیید طرح های ارائه شده از سوی سرمایه گذاران 
و تولیدکننــدگان، بانک هــای دولتــی موظف 
هســتند تا تســهیلات و وام هایی را با نرخ پایین 
به آن ها اختصــاص دهند. هــدف از این تبصره، 
حمایت از تولیدکنندگان و سرمایه گذاران است 
تا آن ها بتواننــد نیروهای کار بیشــتری را تحت 
پوشــش خود قرار دهند و از این طریق، وضعیت 

اشتغال در کشور رونق یابد.
با این وجود تا امروز این تبصره عملکردی نداشته 
و تولیدکننــدگان تســهیلاتی را کــه بانک ها بر 
اســاس قانون بودجــه موظف بــه پرداخت آن 

هستند را دریافت نکرده اند.

عملکرد تبصره 18 صفر بوده است
در همین رابطــه رحیم زارع، عضو کمیســیون 
برنامــه و بودجه مجلــس گفت: تبصــره ۱۸ در 
بودجه ۱۴۰۰ به شرط عدم تخصیص و در ۱۴۰۱ 
به شــرط تخصیص آورده شــد که متأسفانه به 

شکل بدی تفسیر شد.

وی ادامه داد: در ســال ۱۴۰۰ بــا نظارت مجلس 
و همکاری دولت به این بخــش ۱۹ هزار میلیارد 
تومان تخصیــص داده شــد و در نتیجه مجموع 
عملکرد ایــن تبصــره ۴۷ هزار میلیــارد تومان 
بود. اما در ســال ۱۴۰۱ با توجه به اینکه شــرط 
تخصیص را آوردیم، متأسفانه عملکرد تا به امروز 

صفر بوده است.
زارع تاکید کــرد: با قولــی که بانــک مرکزی و 
حوزه اقتصــادی دولت داده انــد، امیدواریم طی 
۱۰ الی ۲۰ روز آینده سیاســت هایی ابلاغ شود تا 

حمایت های لازم از تولید صورت پذیرد.

لج ولجبازی مانع پیش روی پرداخت 
تسهیلات

وی اظهار کرد: به دلیل وضعیت اقتصاد کشــور، 
نوســانات بــازار ارز، تورم بــالا و شــرایط فعلی 
اقتصادی، تولید دچار رکود کشــنده ای شــده 
اســت. اگر تبصره ۱۸ اجرایی نشــود بسیار ضرر 
خواهد کرد و اشتغال فعلی هم تعدیل خواهد شد.

عضو کمیســیون برنامه و بودجــه مجلس گفت: 
چون تبصره ۱۸ تســهیلات تکلیفی است، پشت 
آن کمی لج و لجبازی هم وجــود دارد. در همین 
راســتا ما گزارش نظارتی در کمیســیون جهش 
تولید آمــاده کردیــم. نامه نگاری هایی هم انجام 

شده و رئیس مجلس هم تذکراتی داده است.

خریدار  در دیدار مدیرعامــل صندوق تامین 
خســارتهای بدنی و فرمانده پلیــس راهور فراجا 
ضمن تاکید بر افزایش همکاری های مشــترک، 
راهکاری اجرایی به منظور گسترش ضریب بیمه 

شخص ثالث مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.
به گزارش روابط عمومی صندوق تامین خسارت 
های بدنــی، در این دیدار که در آســتانه پنجاه و 
پنجمین سالگرد تاسیس صندوق تامین خسارت 
های بدنی برگزار شــد،  سردار سید کمال هادیان 
فر در این دیدار با اشــاره به افزایــش تصادفات و 
حوادث رانندگی برای توســعه همــکاری های 
پلیس راهور فراجا با اولویت ایجاد محدودیت های 
مصرح در قانون برای عــدم ارائه هرگونه خدمات 
به دارندگان وســایل نقلیه فاقد بیمه نامه شخص 

ثالث تاکید کرد.
فرمانده پلیس راهور فراجا در این دیدار همچنین 
گفت: حــدود۱۲,۵ میلیون موتورســیکلت در 
کشــور وجود دارد که راکبین حدود ۶,۵ میلیون 

آنها فاقد گواهینامه رانندگی هستند.
وی با اشاره به فرآیند صدور گواهینامه، از اجرای 
آزمایشــی طرح صدور گواهینامه آسان در شهر 
تهران خبر داد و گفت: در این طرح  متقاضی ظرف 
یک روز کاری می تواند گواهینامه موتورسیکلت 

اخذ کند.
فرمانده پلیس راهور فراجا ابــراز امیدواری کرد 

در صورت موفقیت آمیز بــودن ، طرح گواهینامه 
آسان در سراسر کشور اجرایی خواهد شد.

مدیرعامل صندوق تامین خسارت های بدنی نیز 
در این نشست با اشــاره به تکالیف دستگاه های 
اجرایــی در قانون بیمه اجباری شــخص ثالث به 
منظور کاهــش حوادث رانندگی و آســیب های 
جبران ناپذیــر آن، بر ضرورت هــم افزایی های 
هوشــمند و هدفمند برای ارائــه خدمات بهتر به 

مردم تاکید کرد.
مهدی قمصریــان یکی از مهمترین بخشــهای 
قانون بیمه اجباری شــخص ثالث، شناســایي، 
اعمال جریمه و توقیف وســایل نقلیه فاقد بیمه 
نامه از طریق دوربین های نظارتی و ظرفیت های 

الکترونیکی است.
وی همچنین در بخشــی دیگر از ســخنان خود 
به موضوع عــدم ارائه هرگونه خدمات از ســوی 

ســازمان ها و نهادهای مرتبط با امر حمل و نقل 
)ازقبیــل مراکز تعویض پــلاک و معاینه فنی( به 
وسایل نقلیه فاقد بیمه نامه اشــاره و افزود: الزام 
مراکز مذکور بر داشــتن بیمه نامه شخص ثالث 
معتبر هنگام تعویض پلاک و اخــذ معاینه فنی، 
نقش بســزایی در خرید و تهیه بیمــه نامه معتبر 

توسط دارندگان وسایل نقلیه خواهد داشت.
مدیرعامل صندوق تأمین خســارتهای بدنی در 
ادامه به اهمیت دسترسی به داده های اطلاعاتی 
نیروی انتظامی جمهوری اسلامی ایران از جمله 
اطلاعات فنی وســایل نقلیه مانند شاسی، موتور، 
پلاک، تیــپ و ظرفیــت و همچنیــن اطلاعات 
مالکین وســایل نقلیه مزبور اشــاره و خواســتار 
همکاری همه جانبه و برخــط پلیس راهور فراجا 

در این زمینه شد.
وی همچنیــن بر انجام پیگیری هــای لازم برای 
استفاده از ظرفیت های قانونی به منظور تخفیف 
و کاهش قیمت بیمه نامه های شــخص ثالث به 

ویژه موتورسیکلت تاکید کرد.
قمصریــان در پایان ضمــن قدردانــی از اجرای 
طرح آزمایشی گواهینامه آســان برای دارندگان 
موتورســیکلت که موجب تســهیل و تسریع در 
صدور گواهینامــه برای افــراد دارای صلاحیت 
شده است، خواستار تســریع در اجرای کشوری 

این طرح شد.

ملی

مراسم معارفه ابوالفضل نجارزاده 
سرپرســت بانک ملی ایــران با 
حضور ســید عباس حســینی، 
معاون بانــک و بیمــه وزیر امور 

اقتصادی و دارایی برگزار شد.
به گزارش روابــط عمومی بانک 
ملــی ایــران، حســینی در این 
مراســم کــه قربان اســکندری 
مدیرکل دفتر امــور بانکی و بیمه 
و اعضای هیات مدیــره و هیات 
عامل بانک نیز حضور داشتند، با 
اشاره به توانمندی های ابوالفضل 
نجارزاده گفت: انتصاب یک فرد 
از درون خانواده بانک ملی ایران 
که بــر برنامه ها و اهــداف بانک 
اشــراف کامل دارد، ایــن نوید 
را می دهــد که کارها بــی وقفه 

ادامــه پیدا مــی کند.
وی با تاکید بر شــرایط 
مهم شــبکه بانکی در 
ایام پایان سال، افزود: 
برای  مــردم  انتظــار 
ارائــه خدمــات بهتر و 
همچنیــن انتظارهای 

دولت و مجلس، بار مســئولیت 
بیشــتری را متوجــه بانک ملی 
ایران می کنــد. بنابرایــن باید 
مراقبت کرد تا بــه نیازهای مردم 

خدشه ای وارد نشود.
 معــاون بانک و بیمــه وزیر امور 
اقتصادی و دارایی بیان کرد: اگر 
مجموعــه ای از قوانین و مقررات 
مثلا در بخــش بــازار ارز نیاز به 
اصلاح دارد، این اصــلاح را باید 

بانکی  خــود شــبکه 
برای تصمیم سازی در 
شــورای پول و اعتبار، 
کند.حســینی  مطرح 
ادامه داد: بــا مباحث 
مطرح شده در شورای 
پول و اعتبار، اختیارات 
رئیــس کل بانــک مرکــزی در 
راســتای اجــرای هر چــه بهتر 
نظارت بر شــبکه بانکی، افزایش 
می یابد.معاون بانک و بیمه وزیر 
امور اقتصادی و دارایی بر اجرای 
مصوبات قبلی هیات مدیره بانک 
ملی ایران بــه خصوص در بخش 

واگذاری ها تاکید کرد.
ابوالفضــل نجارزاده سرپرســت 
بانک ملــی ایــران نیــز در این 

مراســم ضمن تقدیر از حســن 
اعتماد وزارت امــور اقتصادی و 
دارایی، گفت: بانــک ملی ایران 
بر اجــرای راهبردها و سیاســت 
های ابلاغی بخش بانکی از سوی 
وزارت اقتصــاد در محورهــای 
هدایت اعتبــار، راهبرد فناورانه، 
انضبــاط مالــی و خودتنظیمی، 
اهتمــام جــدی دارد و  در جهت 
آن حرکت خواهد کرد.نجارزاده 
تاکید کرد: برنامه اســتراتژیک 
بانک ملی ایران که در سال جاری 
مورد بازبینی قرار گرفته اســت، 
هم راســتا با راهبردهای ابلاغی 
از ســوی وزارت امور اقتصادی و 
دارایی اســت که با قوت پیگری 

خواهد شد.
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